
 PREDSJEDNIK  ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 15:02:04) 
 
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovani ministre,  
 Prelazimo sada na Treće vanredno zasijedanje u 2022.godini. Kako je primjenom elektronskog 
sistema za glasanje utvrđeno, postoji kvorum potreban za početak sjednice, jer je prisutna većina ukupnog 
broja poslanika, otvaram sjednicu Trećeg vanrednog zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. 
saziva.  
 Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na sjednicu vanrednog zasijedanja, saglasno Poslovniku 
Skupštine, na zahtjev 31 poslanika. Zahtjevom za vanredno zasijedanje određen je dan održavanja i dnevni 
red sjednice. Podsjećam da, saglasno članu 222a Poslovnika Skupštine Crne Gore zbog mjere izolacije, 
poslanica Simonida Kordić će učestvovati u radu sjednice na daljinu. Poslanici u velikoj sali glasaće 
upotrebom elektronskog sistema za glasanje, a poslanici koji odlučuju na sjednici van sjedišta Skupštine 
putem bezbjedne informaciono-komunikacione tehnologije.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu. Stavljam na glasanje dnevni red određen u sazivu za 
sjednicu. Izvolite, elektronski glasajte, prvo poslanici u sali.  
 Poslanice Kordić, Vaše izjašnjenje? Bez izjašnjenja. 
 Zahvaljujem. Konstatujem da je glasalo ukupno 58 poslanika, 43 za, 12 protiv, tri uzdržana, pa 
objavljujem da je Skupština usvojila sljedeći dnevni red:   
 Tačka 1. da se glasa o nepovjerenju 42. Vladi Crne Gore i 
 Tačka 2. Predlog zakona o dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi. 
 Prelazimo sada na rad po utvrđenom dnevnom redu. 
 Tačka 1. Predlog da se glasa o nepovjerenju 42. Vladi Crne Gore. 
 Podsjećam da je u skladu sa članom 107 stav 2 Ustava Crne Gore i članom 194 Poslovnika 
Skupštine grupa od 31 poslanika podnijela predlog da se glasa o nepovjerenju 42. Vladi Crne Gore. 
 Otvaram pretres. 
 Poslanik Konatar će u ime poslanika koji su predlagači predloga da se glasa o nepovjerenju 42. 
Vladi Crne Gore, imati uvodno izlaganje. 
 Izvolite, poslaniče Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (04.02.22 15:05:07) 
 
   Hvala, predsjedniče Skupštine. 
  Poštovane kolege poslanici, uvaženi ministre Bojaniću,  
           Nisam vjerovao da ću biti u prilici da razgovaramo danas o pitanju nepovjerenja 42. Vladi Crne Gore 
premijera Zdravka Krivokapića, da ni on ni bilo ko od ministara, osim Mladena Bojanića, ne bude u sali. Ali, 
nije to ništa novo, taj odnos premijera Krivokapića prema Skupštini Crne Gore, prema poslanicima Crne 
Gore je i jedan od razloga zašto smo mi došli u ovu situaciju u koju smo došli danas.  
 Poštovani građani Crne Gore,  
 Danas razgovaramo o odluci koja je teška, razgovaramo o pitanju povjerenja 42. Vladi Crne Gore. I 
danas je pravo vrijeme da podvučemo crtu i da pogledamo istini u oči i da vidimo sve dobre, ali i one loše 
stvari koje su nas doveli do toga da moramo razgovarati o pitanju povjerenja Vladi Crne Gore.  
 Teška vremena i politička kriza u kojoj se nalazi Crna Gora zahtijevala je od nas teške odluke. Ova 
odluka jeste teška. I mi smo spremni da za tu odluku preuzmemo odgovornost. Ja sam upravo od kolega 
koji su potpisnici ove inicijative i tražio da govorim prvi jer nikad u životu ni ja ni Građanski pokret URA se 
nismo bojali da za odluke koje predlažemo, iza kojih stojimo, stanemo pred lice javnosti i za to ponesemo 
odgovornost. Ali nema te teške odluke, građani Crne Gore, koja je dovoljno teška ako je u pitanju interes 
građana Crne Gore i države Crne Gore. Crna Gora je u ovom trenutku u institucionalnoj i političkoj blokadi. 
Zašto to govorim? Zašto to govorim?Zbog toga što, poštovani građani, svedoci ste da i u samom 
Parlamentu od početka ova vlada funkcioniše kao manjinska vlada. Često se dešavalo da nemamo 
mogućnost da dođemo ni do 41 poslanika podrške za mnoge odluke, a kamoli o broju 49 poslanika, 
najmanje 49, koji su nam potrebni da bi izabrali VDT u punom mandatu, da  bi izabrali  sudije Ustavnog 
suda, da bi kompletirali Sudski savjet, da bi izabrali ključne ljude u pravosuđu, što je ključna brava koju 
moramo otključati ako Crna Gora želi da, naš je to politički cilj, postane naredna članica Evropske unije. Ali 
o tome ću detaljnije kasnije. 
 Vlada Crne Gore koja broji 12 ministara, premijera i potpredsjednika. Od 12 ministara jedan ministar 
je u Skupštini Crne Gore smijenjen. Još tri ministra su dobila nepovjerenje Skupštine Crne Gore. Dakle, 
povjerenje ovog parlamenta, najveće zakonodavne institucije u Crnoj Gori nema praktično trećina Vlade. 
Nije li to dovoljan alarm da se mi nalazimo u političkoj krizi_ To je bio sami prvi alarm kad je predsjednik 



Vlade trebao i morao da preuzme odgovornost ako trećina njegove vlade nema povjerenje Parlamenta. On 
je morao u tom trenutku da traži da vidi da li ima povjerenje u ovom parlamentu. On to nije uradio.  
  Poštovani građani, kao što sam rekao, svaka teška odluuka nije teška ako je u pitanju interes 
građana i države Crne Gore. Ja nemam dilemu da smo mi morali da donesemo ovu odluku jer moramo da 
odblokiramo političku krizu u kojoj se nalazi Crna Gora. Bez obzira što sam znao da je neminovno da 
krenemo u ovaj proces, da budem vrlo iskren i ličan, kad sam razmišljao o ovom govoru mislio sam da će 
mi biti vrlo teško da govorim danas. Jer, ponekad se, to je onda, poštovani građani, kad se svi mi nalazimo 
u nekoj situaciji, kad smo svjesni da nešto moramo da uradimo, ali da to što moramo nije nimalo lako. 
Međutim, svojim ponašanjem predsjednik Vlade i većina ministara od dana od kad smo iznijeli legitimnu 
političku ponudu i ideju, mi je olakšala današnji govor i uvjerila da je odluka koju smo donijeli jedina 
ispravna odluka koja je mogla biti donijeta. Takvo ponašanje premijera Crne Gore i ministara, nadam 
se,većine ministara, izvinjavam se, nadam se da se više nikad neće ponoviti u situaciji kad ti ljudi shvate da 
nemaju povjerenje poslanika u Skupštini Crne Gore. 
 Premijer Crne Gore koji je sebi dozvolio, zajedno sa pojedinim ministrima, da poslanike u Skupštini 
Crne Gore naziva izdajnicima, naziva korumpiranim političarem, nemoralnim ljudima u Skupštini Crne Gore, 
pa je čak išlo do toga da sam saznao da sam u svojoj 39. godini počeo u slobodnom vremenu da 
švercujem kokain i putujem do Južne Amerike, ne dozvoljava i ne pripada bilo kakvo poštovanje sa naše 
strane. Takav način odnosa prema poslanicima da pojedini ministri brane izbornu volju od poslanika koje 
su birali građani Crne Gore, a ministre smo birali mi. To je pokazatelj u kakvom se mi poltiičkom i logičkom 
galimatijasu nalazimo koji mora biti riješen.  
 Poštovani građani, 
 Nijie danas pitanje ko će glasati za nepovjerenje 42. Vladi Crne Gore. Danas je potpuno jasno i 
prošlih dana da  42. Vlada Zdravka Krivokapića nema povjerenje ovoga parlamenta i ona je svoj mandat 
završila i njoj će danas biti izglasano nepovjerenje. Ali vas molim da obratite pažnju na jednu činjenicu, 
obratite pažnju koliko će poslanika u Skupštini Crne Gore glasati protiv ove inicijative.  Taj broj poslanika, a 
ja procjenjujem da će biti 11 ili 12, nebitno neka bude i koji poslanik više ili manje, vam dovoljno govori 
koliku podršku ima Vlada Crne Gore u ovoj skupšini. Zapamtite šta sam rekao, 11 ili 12 poslanika očekujem 
da će glasati protiv inicijative za izglasavanje nepovjerenja Vladi. I onda neko govori o pitanju izborne volje 
građana. Zamislite Vladu koja ima od 81 poslanika podršku od 11 ili 12 poslanika i premijera koji radi sve, 
umjesto da dostojanstveno prihvati činjenicu da nema većinu u Skupštini Crne Gore, da ga većina 
poslanika više ne podržava, dozvoljava sebi da poslanike koji su ga birali naziva kriminalcima, 
korumpiranima, švercerima kokaina, da su uzeli milione eura. 
 Kažu da je u politici sve dozvoljeno, a ja vas pitam, poštovani građani, da li je sve dozvoljeno_ Ja 
mislim da nije i da te fotelje, pa makar bila i premijerska ili ministarska nijesu vrijedne toga.  
 Postavlja se pitanje, ali srećom, nadam se da u ovom sazivu smo to relativizovali ko će sa kim 
glasati i donošenje odluka - ja  ću formirati svoj stav u zavisnosti kako će glasati bili koji drugi poslanik. Ja 
sam rekao - i mi smo od početka imali namjeru da promijenimo praksu iz prethodnih saziva da ćemo iz 
pozicije partije i vlasti glasati za svaku dobru inicijativu koja dolazi od opozicije. Uvijek ću glasati ako je 
nešto za dobro Crne Gore sa bilo kim u ovom Parlamentu. Postavilo se pitanje: Kako je moguće da neko 
sa opozicijom ruši, odnosno glasa nepovjerenje za Vladu Crne Gore? Pazite, poštovani građani, jedan 
logički paradoks, premijer je predložio Skupštini Crne Gore juče da se glasa za smjenu potpredsjednika 
Vlade Dritana Abazovića. Ako ova parlamentarna većina ima 41 poslanika, znamo da četri poslanika Crno 
na bijelo neće glasati za smjenu Dritana Abazovića pa sa kim je premijer mislio da smijeni Dritana 
Abazovića? Onda mu ne bi smetalo da sa poslanicima opozicije smijeni Dritana Abazovića. Kad to hoće da 
radi premijer to onda nije izdaja narodne volje, pazite taj paradoks, ali kad neko hoće da smijeni premijera 
sa istim tim poslanicima sa kojima hoće da smijeni Dritana Abazovića e to je izdaja narodne volje. To je 
tolika obmana da je to postalo svima jasno. Sa kim je premijer Crne Gore smijenio ministra pravde, 
opravdano, Vladimira Leposavića? Je li sa poslanicima opozicije i DPS-a, da li je neko od ministara u Vladi 
ustao i rekao ovo je izdaja narodne volje, je li bilo ko pomenuo to? Nije. Znate zašto? Zato što je tada u 
pitanju bila fotelja Vladimira Leposavića, a nije bila u pitanju fotelja drugih ministara. Kad su došle u pitanje 
fotelje premijera i drugih ministara, onda je sve postalo izborna volja.  
 Je li to, poštovani građani, licemjerno? Ja mislim da jeste. Bez obzira što se svi potpisnici ove 
inicijative neće saglasiti sa mnom, ali bože moj, razlike su naše bogatstvo i treba da budu naše bogatstvo, 
ja mislim da je ova vlada istorijska i ostaću pri tome. Istorijska je zato što je prva Vlada posle 30 godina 
vladavine DPS. Mislim da je 30.avgust 2020.godine istorijskii datum, ta Vlada jeste istorijska, ova 42. 
Međutim, i ova istorijska Vlada je dosegla svoj limit, ova istorijska Vlada je dosegla svoj limit, ona je ispunila 
svoj cilj, a to je da bude tranziciona Vlada koja će omogućiti razvlašćivanje prethodne loše vlasti. Međutim, 
ja zbog straha od prethodne loše vlasti ne želim da trpim loše navike sadašnje Vlade Crne Gore. Premijer 
je rekao na press konferenciji juče, poslije jučerašnje sjednice, da je njegov jedini politički cilj izglasavanje 
Zakona o slobodi vjeroispovijesti. Tu jeste problem, poštovani građani Crne Gore i moje drage kolege 



poslanici, to jeste bio i jedan od ciljeva koalicije i Crno na bijelo i ostalih poslanika koje su činili 
parlamentarnu većinu, ali ne jedini. Zašto je došlo do zastoja, a logično je ako ostvarite svoj jedini cilj vi 
onda ne znate koji vam je sledeći cilj. Šta sledeće treba da radi? Logično je bilo ako ste ostvarili svoj jedini 
cilj da kažete ja sam svoj cilj ostvario, ja prepuštam nekom drugom koji ima svoj sledeći cilj. 
 Ključni politički cilj posle političkih promjena u Crnoj Gori Građanskog pokreta URA jeste članstvo 
Crne Gore u Evropskoj uniji. Ako postoji nešto oko čega možemo da gradimo mostove pomirenja to je 
članstvo Crne Gore u Evropskoj uniji i evropska budućnost Crne Gore. To je sledeći politički cilj kojem mi 
moramo da se okrenemo. Nadam se da ćete mi dozvoliti i izvinjavam se na prekoračenju, s obzirom na to 
da sam u ime predlagača, a vrlo je važna tema, molim vas za razumijevanje. Nadam se da nemaju ništa 
protiv i ostale kolege da se može oduzeti od vremena.  
 Dakle, politički cilj ove generacije političara, više puta sam to rekao, mora biti evropska budućnost i 
članstvo Crne Gore u Evropskoj uniji. Ova Vlada je na žalost udarila u zid kad je u pitanju evropski put i 
evropske integracije Crne Gore. Obrazložiću, i rekao sam to. Vrlo često se u ovom Parlamentu nije moglo 
doći do 41 poslanika podrške. Kada neko kaže, poštovani građani, a ja se opet vraćam, kad ne mogu da 
nešto objasnim i u poslu i u politici, trudim se da stavim sve na teren logike, nikad ništa nećemo glasati sa 
opozicijom u Parlamentu Crne Gore. Ako je nas parlamentarne većine 41, ako nam treba poštovani 
građani, a treba nam najmanje 49 poslanika za izbor vrhovnog državnog tužioca, za izbor sudija Ustavnog 
suda, za kompletiranje Sudskog savjeta, pa sa kim ćemo mi da dođemo do broja 49 ako nećemo sa 
poslanicima u opoziciji. Kako ćemo da dođemo do broja 49 ili 54 saglasan, ja sam rekao, kolega 
Bulatoviću, saglasan sam sa vama, najmanje 49, rekao sam najmanje 49 za ove funkcije. Ako neko kaže, 
poštovani građani, molim vas vrlo je jednostavno, ako neko kaže nikad neću glasati za nešto zašto glasa 
opozicija ili DPS kako ćemo da dođemo do tih 49 poslanika? Trebamo li da budemo zarobljeni u prošlosti i 
da robujemo podjelama? Ja to odbijam i ja to neću. Ja neću ovu fotelju ako ne mogu ništa da promijenim. 
Ako mogu da promijenim i ako mogu da pravim osnove saradnje u Crnoj Gori ja ću da budem javni 
funkcioner, ako ne mogu ja to neću da radim, dok sam ođe hoću da pokušam. Nije poenta niti se vi mirite 
sa nekim ko vam je prijatelj, govorim politički, mirite se sa nekim ko vam je politički protivnik "politički". 
Mirite se sa onima i približavate se sa kojima niste bliski.  
 Ima li većeg cilja, i to je ono što ja zamjeram ovoj Vladi, nego da se Crna Gora pomiri? Ja ne mislim, 
mi smo izazvali promjene u Crnoj Gori 30.avgusta. Na žalost, mi danas nismo više pomireni nego što smo 
bili ranije. Ja mislim da smo čak i više podijeljeni nego što smo bili prije 30.avgusta. Mi moramo da nađemo 
način da pomirimo Crnu Goru, jer samo pomirena Crna Gora u Evropskoj uniji ima budućnost. Ja to hoću. 
Hoću da pokušam, ljudi će reći da je teško, saglasan sam da je teško, ljudi će reći vi hoćete, vi predlažete, 
imate male šanse za uspjeh. Imamo male šanse za uspjeh. Ali hoću da pokušam. Neka i ne uspijem, ali 
neka ne uspijem tako što sam pokušao, a ne da ne uspijem tako što nisam ništa uradio da mi u ovoj Crnoj 
Gori, jedinoj zemlji koju imamo, na kraju pružimo ruke jedni drugima i krenemo u zajedničku  budućnost. 
Ako su, poštovani građani, nemojmo da robujemo vječitim podjelama, ako su Francuska i Njemačka godinu 
dana posle završetka Drugog svjetskog rata, u kojem su izginule na desetine miliona ljudi, smogli snage da 
pruže ruke jedni drugima i da krenu da stvaraju zajedničku budućnost u Evropskoj uniji, samo godinu dana 
poslije kraja rata, treba li mi da robujemo ovdje političkim podjelama i da ne budemo spremni da mirimo 
Crnu Goru? Ja hoću da je mirim, jer samo takva Crna Gora ima budućnost.  
 Ovakav Predlog za razrešenje političke krize, ne morate ljudi da se složite sa njim, ali valjda ja imam 
pravo da ga predložim. Ako je ovo predlog, ako je ovo prvi korak da ova zamlja bude više pomirena ja hoću 
da dam taj predlog. Ja hoću da dam taj predlog, jer je to moja obaveza. Moja obaveza je ne da budem 
dobar kad je lako nego da budem sposoban da donosim odgovorne i teške odluke kad je teško. I ja sam 
spreman u svakom trenutku da stanem iza tih odluka i da svakoga i ovdje i na ulici pogledam u oči jer 
vjerujem da je ovo jedino ispravno za Crnu Goru.  
 Na kraju, mislio sam i da govorim o samim manama funkcionisanja Vlade. Ako je neko podržavao 
Vladu u Parlamentu to sam radio ja, to je radio Građanski pokret URA, CIVIS, Crno na bijelo. Sve smo 
pokušavali da ova vlada funkcioniše. Branio sam i onda kada ni sam nisam vjerovao da nešto treba braniti, 
da bi se dalo vremena, da bi se dalo šanse da ova zemlja krene naprijed. Međutim, došli smo do tačke 
kada ili moramo krenuti malo drugačije ili ćemo nastaviti sve ono što je rađeno loše u prethodnom periodu. 
Neću da nastavim ono što je rađeno loše. Nemam ništa lično protiv bilo kog poslanika opozicije, imam 
protiv načina kako su oni vršili vlast, ali ne mogu da dozvolim da se na isti taj način greškama prethodne 
vlasti vodi sadašnja vlast i da istu praksu primjenjuje samo po principu umjesto njih sada mi. To nije put za 
Crnu Goru. Želim da Crna Gora krene drugačije. Želim da Crna Gora krene u evropsku budućnost, pa neka 
ne uspijemo pokušavajući. Crna Gora nema vremena da čeka. Mi smo izašli s predlogom. Nije ništa 
strašno, mi smo razgovarali prije same sjednice s uvaženim profesorom Lekićem i dr Pavićevićem o tome, 
one su moje iskusne kolege koji su dio svog životnog i radnog vijeka proveli u Italiji. Ako Italija može da 
mijenja praktično jednom godišnje Vladu i da ide naprijed može i Crna Gora. Nije ništa strašno promijeniti 
Vladu. Borio sam se 15 godina da se promijeni Vlada i da promjena bilo koje Vlade bude normalna stvar u 



Crnoj Gori. Ako mi danas imamo manjinske vlade i da one rešavaju političke krize u Švedskoj, u Danskoj, u 
mnogim državama Evropske unije može i Crna Gora.  
 Poštovani građani, potencijalni dobitak našeg pomirenja i cilja kuda je krenula Crna Gora je puno 
veći od svih prepreka koje se trenutno nalaze pred nama. Taj cilj bolje Crne Gore, evropske Crne Gore je 
vrijedan svih teških odluka i svih teških trenutaka koji su pred nama. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 15:27:11) 
 
 Idemo sada, saglasno dogovoru na kolegijumu predsjednika Skupštine, s uvodnim izlaganjima 
šefova ili ovlašćenih predstavnika poslaničkih klubova. Tako da su dogovorena uvodna izlaganja do deset 
minuta.  
 Prvo dajem riječ, u ime Poslaničkog kluba Demokratskog fronta, poslaniku Milanu Kneževiću.  
 Izvolite, poslaniče Kneževiću. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (04.02.22 15:27:36) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u,  
 Imam i obavezu i odgovornost jer sam upravo ja ispred ove parlamentarne većine, a i ispred 
koalicije "Za budućnost Crne Gore" predložio Zdravka Krivokapića za mandatara, a i u značajnoj mjeri s 
liderima naše koalicije doprinio da kasnije bude izabran i za premijera, da vas zamolim da se za trenutak 
vratite u onu izbornu noć 30. avgusta kada su potpisani zapisnici i kada su desetine i desetine hiljada 
građana izašli na ulice crnogorskih gradova pjevajući: "Nek se čuje s nebesa nema više DPS-a". Očigledno 
da je ta izborna noć bila samo jedan san ljetnje noći, što bi rekao Šekspir, i sada se sve više čuje: "Nek se 
sluša s nebesa sve je više DPS-a, mnogo supe manje mesa".  
 Neko ko je zajedno s ovim ljudima iza mene prošao sve pravosudne institucije, zatvore, saslušanja, 
krivične prijave, ko je postao najveći ekspert za Zakonik o krivičnom postupku i Krivičnom zakoniku mogu 
jasno da evidentiram i označim ko su krivci zbog situacije u kojoj se našla ne samo izborna volja građana 
Crne Gore nego i čitava država. To su ovdje neprisustvujući Zdravko Krivokapić i njegov albanski brat 
Dritan Abazović. Zašto kažem njegov albanski brat. Zato što su i Zdravko Krivokapić i Dritan Abazović u 
septembru mjesecu 21. napravili politički savez u manastiru Ostrog protiv Demokratskog fronta i uz pomoć 
neke sitne agenture izvjesnog Stevana Simjanovića ubjeđivali mitropolita Amfilohija i vladiku Joanikija da 
će Dritan Abazović bolje štititi interese srpskog naroda u Crnoj Gori, Srpske pravoslavne crkve, a neki su 
išli toliko daleko da će i sa srpskom zastavom doći do Prizrena dok su lidere Demokratskog fronta 
označavali kao antihriste, kao demone i kao ljude nad kojima se treba izvršiti egzorcizam. Neki su toliko 
daleko išli u argumentaciji da su nam objašnjavali da previše srbujemo i da, ako ćemo određene ambasade 
na dojč kafu u 14.00 časova, a na čaj u 16.00 časova da bi trebalo da nosimo malo uske pantalone, da 
radimo trepavice i da nosimo mnogo manje brojeve cipela da bi postali in, moderni i prihvatljivi za određeni 
međunarodni faktor koji se ovuda smucao i vukao kao što je bio ovaj Stevan Simjanović. Neki su 
objašnjavali da bi dobro bilo da uradim i nadogradnju kose, da stavim i neke male naočare i da podsjećam 
na Novaka Kilibardu jer sam shvatio da oni nama sve vrijeme crtaju Novaka Kilibardu kao idealan profil 
političara i Srbina koji može da bude u toj vladi.  
 Za Demokratski front nije Dritan kriv jer smo mi na Dritana ukazali i pokojnom mitropolitu i vladici 
Joanikiju i ostalim kolegama iz parlamentarne većine, a neki su ovdje i prisutni da Dritan neće štititi interese 
srpskog naroda u Crnoj Gori da neće štititi izbornu volju građana na način kako je zastupao, da nijedan 
Srbin iz Demokratskog fronta ne može da bude u bezbjednosnom sektoru jer su oni zabrinuti za teritorijalni 
integritet i suverenitet Crne Gore. Nama je kriv Zdravko Krivokapić, čovjek koga smo zajedno s našom 
Srpskom pravoslavnom crkvom, s našim episkopima i sveštenim licima u Crnoj Gori kao totalnog 
anonimusa izvukli iz nekog prašnjavog kabineta i postavili ga da bude prvi čovjek na našoj listi. Potpuna je 
neistina da je nama Zdravko Krivokapić sišavši s neke freske pun vrlina došao da nam donese pobjedu jer 
je Demokratski front u najgorim političkim porazima imao oko 80.000 glasova, a 2016. godine, gospodo iz 
DPS-a i vaših doskorašnjih koalicionih partnera smo vas pobijedili, pa ste morali da organizujete i iscenirate 
lažni državni udar i montirate sudaniju koja protiv Andrije Mandića i mene već traje šest godina, a protiv 
Nebojše Medojevića i još 12 funkcionera pet godina. I dan danas se nalazimo na sudanijama sudova i 
tužilaštava Demokratske partije socijalista.  
 Upravo smo mi ovakvi kakvi smo, proćelavi, ćelavi, krezubi, sijedi, s šarafima u ramenima 30. 
avgusta pobijedili Demokratsku partiju socijalista i vas, gospodine Markoviću,       
i vas, gospodine Gvozdenoviću, i Mila Đukanovića kao predsjednika Demokratske partije socijalista. Tada 
je znao i Zdravko Krivokapić i svi ko je Slaven Radunović, ko je Milan Knežević, ko je Andrija Mandić, ko je 



Nebojša Medojević, ko je Predrag Bulatović. Tada su znali s kim idu u koaliciju i tada su znali kome daju 
glas. Umjesto da te večeri 30. avgusta sjednemo i razgovaramo i s vama o pomirenju, o stvaranju mostova, 
o pravljenju Crne Gore kao građanske države svih nas, desilo se da je naš nosilac liste profesor iz 
prašnjavog kabineta odmah ujutro s buketom cvijeća otišao kod jedne ambasadorke nenajavljen i tamo 
poljubio vrata.   
 Gotovo da zvuči nevjerovatno, ali je istinito da je nekoliko dana nakon toga potpisao sporazum s 
ostalom dvojicom lidera buduće parlamentarne većine gospodinom Bečićem i gospodinom Abazovićem  
uopšte ne konsultujući ni Andriju Mandića ni Milana Kneževića ni Vladimira Jokovića niti bilo koga drugog 
poslavši jasnu poruku da je on do 30. avgusta bio s nama, a da nakon toga više nema nikakvih obaveza 
prema nama. Da je onaj tovar Volija pao tih dana pomislio bih da smo svi mi iz parlamentarne većine 
koristili ove banane iz Volija i da smo samo onako nadrogirani mogli da pristanemo da koalicija koja je 
osvojila 67% parlamentarne većine, koalicija koja je jača nego sve ostale članice aktuelne parlamentarne 
većine duplo pristane da nema nijednog svog čovjeka u izvršnoj vlasti, ni na poziciji potpredsjednika Vlade, 
ni na poziciji ministra jer smo navodno ovakvi kakvi smo ugrožavali reputaciju te vlade koja nije bila ni 
sastavljena, a djelovi te buduće vlade su intenzivno razgovarali s djelovima tužilaštva postoji li mogućnost 
da se ubrza presuda za Andriju Mandića i mene i to da bude osuđujuća kako bi bili eliminisani iz političkog 
života i kako ne bi uticali na donošenje određenih odluka.  
 Nama su govorili da želimo fotelje upravo oni koji su zbog fotelja doveli Crnu Goru na ivicu 
građanskih sukoba. Nama su govorili da se borimo za fotelje upravo oni koji su optuživali jedni druge za 
puzajući državni udar između 04. i 05. septembra. Zdravko Krivokapić je tada optužio i ministra unutrašnjih 
poslova Sekulovića i direktora Policije Brđanina, a indirektno i njegovog albanskog brata iz Ostroga da su 
planirali puzajući državni udar i da su uradili sve da dođe do građanskih sukoba kako se ne bi ustoličili ni 
mitropolit Joanikije niti bi tamo bio prisutan patrijarh Porfirije, iako kako vrijeme prolazi doznajemo da je 
značajan broj ljudi u toj vladi bio protiv ustoličenja mitropolita Joanikija u Cetinskom manastiru, a najviše oni 
koji sada govore da su davali amanete mitropolitu Amfilohiju i da su ostvarili svoje životne misije, ali nadam 
se da će vrijeme brzo pokazati ko je tada bio vjera, a ko je bio nevjera. Sada pred čitavom crnogorskom 
javnošću kažem Demokratski front je bio za ustoličenje mitropolita Joanikija u Cetinjskom manastiru bez 
ikakvih kalkulacija, bez ikakvih računica spremni smo bili da stanemo pred građane i da preuzmemo 
odluku, ali smo i saopštavali da svi koji se bune protiv toga imaju pravo da u skladu s Ustavom i zakonom 
protestuju protiv toga. U tome je demokratija i u tome je činjenica na kojoj bi trebalo da gradimo neku 
buduću Crnu Goru, možda ne mi, ali možda neko drugi.  
 Međutim, nikad se neću baviti politikom ako znam da je neko bio protiv ustoličenja mitropolita 
Joanikija u Cetinjskom manastiru, a onda je ujutro pod nekim pritiscima promijenio svijest i lažno 
obavještavao javnost da je jedan od najzaslužnijih, a neću mu pominjati ime, a bolje bi mu bilo da se ne 
javlja jer ga onda neću ostaviti na miru. Sada imamo poplavu inicijativa. Kada imamo poplavu inicijativa. 
Kada je Demokratski front u junu mjesecu saopštio da ova vlada više ne postoji, kada smo predložili 
rekonstrukciju, pa je rekonstrukcija odbijena, pa smo predložili izbor nove vlade, pa je odbijena i nova 
vlada, pa smo predložili prije mjesec dana da vratimo mandate i da skratimo mandat Skupštini za šta smo 
glasali danas i svi ste bili protiv, kao što ste i danas protiv. Govorili ste da cveta ljubav na relaciji Skupština 
- Vlada, da cveta ljubav unutar same Vlade i da se nikad bolje nije živjelo u Crnoj Gori posebno kada dođe 
ovaj program Evropa sad.  
 Odjednom Zdravko Krivokapić optužuje svog albanskog brata i koordinatora svih službi 
bezbjednosti da je uključen u šverc cigareta i pad ovih banana u Voliju. Zatim, njegov albanski brat 
optužuje svog crnogorskog brata jer je Zdravko Krivokapić posle 30. avgusta postao 200% Crnogorac, da 
je on uključen u šverc cigareta, a glavni specijalni tužilac samo kaže - vas sam se naježio.  Dok se oni ježe 
i optužuju, a čitava Crna Gora gleda ovaj rijaliti i ovaj spektakl koji je nadvisio i Dalilu i Dejana, dolazimo do 
toga da dobijamo ovdje inicijative kao na traci, gdje Dritan Abazović želi da smijeni Zdravka Krivokapića, 
sledeći dan Zdravko Krivokapić želi da smijeni Dritana Abazovića, zatim podnosi inicijativu da se raspusti 
ova skupština i sada kada treba ovdje da se suoče pred čitavom crnogorskom javnošću, da se suoče pred 
nama koji smo ih birali nema ni jednog ni drugog. Toliko o argumentima, toliko o njihovoj spremnosti da 
grade Crnu Goru i toliko o njihovoj spremnosti da se izdignu iznad fotelje. Jer, da su Zdravko Krivokapić i 
Dritan Abazović podnijeli ostavke kao što ih je pozivao Demokratski front, mi se danas ne bi suočavali s 
ovom društveno političkom krizom i ne bi nam danas neko pojašnjavao ako DPS manjinski podrži djelove 
parlamentarne većine to nije koalicija. To je koalicija. Ukoliko DPS manjinski podrži djelove parlamentarne 
većine to je koalicija Demokratske partije socijalista i bivših sada već djelova parlamentarne većine ukoliko 
to urade. Nemojte sada da tražimo da je to slično kao kada glasate za rezoluciju o otopljavanju Antarktika i 
da glasate za neke rezolucije o pravima foka i zebri negdje na nekom kontinentu. To nije isto. Nijesu foke, 
zebre i lavovi i magarci isto kao koalicija s Demokratskom partijom socijalista. Ako neko misli da će da 
dobije podršku 81 poslanika taj treba da ide u Dobrotu, a ne da se bavi politikom. Mi s Demokratskom 
partijom socijalista nećemo praviti nikakve kompozicije i nikakve aranžmane. Niti je Dritan Abazović Mao 



Ce-tung pa da ima 81 poslanika niti sam ja Čang Kaj - šek koji će da izazove destabilizaciju i da odvoji 
neke regione i napravi Tajvan u Crnoj Gori.  
 Ta cifra od 49 to nije imaginarna cifra i to nije idealni broj. Ovdje 54 poslanika garantuje sigurnost i 
stabilnost Crnoj Gori. Sve ispod toga je gola politička kalkulacija, gola politička korupcija i izazvaće ozbiljnu 
nestabilnost. To želim na vrijeme da vas upozorim, da ne bude posle zašto nam niste rekli ranije i zašto su 
se neke riječi tumačile drugačije.  
 Mi kao Demokratski front sada već želimo da vam pošaljemo poruku, kolege iz djelova 
parlamentarne većine - s nama možete razgovarati na ravnopravnim osnovama. Nema više ucjenjivanja, 
nema više uslovljavanja niti ima targetiranja srpskih predstavnika u Crnoj Gori kao antidruštvenih i 
antidržavnih elemenata. Ukoliko želite da sačuvate izbornu volju morate poštovati 67% onih koji su vam 
dosad davali podršku. Ukoliko ne želite, evo vam Demokratska partija socijalista s njima pravite dogovore, 
s njima pravite aranžmane, a mi ćemo se potruditi da dobijete adekvatan odgovor koji ćete pamtiti do kraja 
života. To nije nikakva prijetnja. To je političko obećanje da mi imamo obavezu kao što smo to uvijek  radili, 
da pokrenemo talas van institucionalne bvorbe i ponesemo barjak otpora protiv prekrajanja izborne volje 
građana. Jer niko ovdje ne može objasniti u Crnoj Gori, da mi ne bude zamjereno, gospodine Ibrahimoviću 
pomenuću vas, da vi možete da budete ministar u Vladi, a Maja Vukićević koja predsjedava 
Parlamentarnom skupštinom Savjeta Evrope ne može da bude ministar u Vladi, niti da gospodin Gjeka 
možete da budete ministar u Vladi, a da Jelena Božović ne može da bude ministar u Vladi. Jesmo li mi to 
zato što smo Srbi nešto gori od svih u Crnoj Gori? Ja ne smatram zato što sam Srbin da sam posebniji od 
bilo koga niti smatram da sam bolji čovjek od bilo koga iz bošnjačkog, muslimanskog, albanskog i 
hrvatskog naroda, ali ne smatram ni da sam gori i neću dozvoliti dok sam dio Demokratskog fronta i dio 
paralamentarne većine da se na bilo koji način pokušaju Srbi iz Demokratskog fronta označiti kao anti 
državni elementi i neprijatelji Crne Gore. Crna Gora je mora isto koliko i vaša ni centimetar više ni 
centimetar manje. Ne bih je mijenjao ni za bilo koju državu i to sad želim da vam kažem, što god mislili o 
Demokratskom frontu i vi to dobro znate, ali nećemo vam dozvoliti da Crna Gora bude samo vaša država. 
Zato, ako želimo stabilnost, ako želimo da ova država krene putem građanskog prosperiteta nudimo 
kolegama iz aktuelne parlamentarne većine dogovor, nudimo saradnju kolegama iz manjinskih naroda i 
spremni smo sa Demokratskom partijom socijalista da razgovaramo o krucijalnim zakonima gdje je 
neophodno 2/3. Ukoliko toga nema, izbor je jasan, Demokratski front i DPS ne mogu zajedno niti ćemo mi 
da učestvujemo u političkom singeraju. Nego vi fino, gospodo, upalite svjetlo pa da se zna ko je s kim a mi 
vas nećemo nadgledati u tome. 
 Zato, građani koji ste nam dali podršku 30. avgusta, nemojte nikad da posumnjate u Demokratski 
front. Doći će vrijeme kada će čitava Crna Gora vidjeti kakav je naš odgovor i doći će vrijeme da vidimo ko 
je vjera a ko je nevjera, a sad vam kažem Demokratski front nikad izdao nije niti će i sad.  
 Živjela Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 15:46:43) 
 
 Zahvaljujem. 
 Sada u ime Poslaničkog kluba DPS - LP šef poslaničkog kluba poslanik Živković. 
 Izvolite, poslaniče Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (04.02.22 15:46:51) 
 
 Hvala, predsjedniče Bečiću. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovane građanke i građani Crne Gore, 
 Mislim da bi se današnja sjednica najbolje mogla opisati kroz jedan stih: "Ni ko srećan, niko 
dovoljan, niko miran, niko spokojan", nekako mi to najbolje priliči da opšem stanje u dijelu vladajuće većine, 
a i rekao bih u dijelu izvršne vlasti. 
 Politička kriza u Crnoj Gori nastala je nakon održavanja parlamentarnih izbora koji su završeni 30. 
avgusta 2020. godine. Nakon završenih parlamentarnih izbora, dobro ćete se sjetiti kako se ponašala 
tadašnja vlast. Kažu dobro u narodu: "Dajte čovjeku vlast da vidite kako će se ponašati", a ja kažem 
oduzmite mu vlast takođe da vidite kako će se ponašati. Ovo što smo imali prilike da vidimo nekoliko 
prethodnih nedjelja i mjeseci ne priliči ozbiljnim i odgovornim ljudima, neću reći političarima, nego ozbiljnim 
i odgovornim ljudima.  
 Nakon 30. avgusta prethodna vlast je časno i dostojanstveno, prvi put od uvođenja višestranačja, 
priznala rezultate izbora, pružila ruku svojim političkim oponentima i kazala - izvolite, vršite društveno 
političku odgovornost. Ali smo napomenuli i naglasili da neprincipijelne koalicije koje se formiraju samo 



zbog toga što je jedini zajednički sadržalac takve vlasti urušavanje integriteta, dostojanstva ili rejtinga jedne 
političke partije, ne mogu biti put ka ostvarivanju prosperitetnijeg i boljeg društva, a tako je koncipirana vlast 
u Crnoj Gori. Nije koncipirana na zajedničkim programskim ciljevima, nije koncipirana na ideološkim 
ciljevima, koncipirana je samo zbog jedne stvari, zbog mržnje prema Demokratskoj partiji socijalista.  I tada 
smo ukazali da će to zemlju samo dugotrajno da vuče u ponor. 
 Prilikom održavanja jedne sjednice Skupštine sam kazao da ova vlast neće duže trajati koliko i 
snijeg u Podgorici. Neka se građani sjete te izjave, nisam to slučajno rekao. Ne zbog toga što  sam vidovid, 
nego zbog toga što sam vidio na čemu je ta vlast bila zasnovana. Da bismo gradili bolje i prosperitetnije 
društvo, tačno je, treba nam koncenzus i potreban nam je dijalog oko svih pitanja. Međutim, kada izaberete 
vlast koja je, čini mi se u svom sastavu, pa i sam sastav Parlamenta najbolje okarakterisan kroz Izvještaj 
Evorpke komisije bez presedana, onda dobijete i izvršnu vlast bez presedana. Znači izvršna vlast bez 
presedana u kojoj se nosilac liste, dijela vladajuće većine, odmetne od onih koji su ga preporučili i izabrali u 
Skupštini Crne Gore i počeo da ih naziva nemoralnim i licemjernima, pokušava da dobije njihovu podršku, 
izgubi njihovu podršku i kaže da je prvi demokratski izabrani premijer, prve demokratske vlade od uvođenja 
višestranačja. Čovjek koji se tako ponaša i koga ste vi birali, koda ste vi izabrali u ovom parlamentu je 
zajedno sa davanjem legitimiteta od strane vas, u svom sastavu sa ovakom izvršnom vlašću uveo Crnu 
Goru u najveću institucionalnu, ustavnu, društvenu i političku krizu od uvođenja višestranačja.  
 E sada dolazimo na vododjelnicu kako da Crnu Goru izvučemo iz tih problema. Nije danas nikakvo 
vrijeme za neko posebno likovanje, nije vrijeme za likovanje kolege, a mogli bismo. Mogli bismo mnogo 
toga da kažemo na račun vršenja prethodne vlasti i izvršne vlasti. Kazaću nešto malo i o tome nakon ovog 
uvodnog obraćanja. Potrebno je da izađemo pred građane sa onim što je njihovo ključno interesovanje i 
ključna podrška, a ključna podrška je da je Crnoj Gori potreban konsenzus oko onoga što je najmanji 
zajednički sadržalac, članstvo Crne Gore u Evropsku uniju.  
 Ovdje se pominje platforma od 49 poslanika. Ja kažem neka bude i platforma od 54 poslanika i naši 
stavovi po pitanju razrješenja ove političke krize su veoma jasni i put do dolaska do nove vlade, veoma su 
jasni i to smo kazali. Ali, od sjutra kada padne ova vlada, spremni smo da pričamo i da sarađujemo sa 
svima koji su dobronamjerni i spremni da ddržavom upravljamo na kvalitetan način i da državu povučemo 
putem prosperiteta, da tu budemo jasni do kraja. 
 Takođe kada govorimo o ovoj platformi od 49 poslanika, ona nam je ključna zbog toga što treba da 
odblokiramo ono što je  ključni preduslov u novoj metodologiji članstva Crne Gore u Evropskoj uniji, a to je 
izbor čelnih ljudi u pravosuđu. Mogli smo to i ranije da završimo, mogli smo to mnogo ranije da završimo 
kada smo ovdje u ovom parlamentu, od strane mene i ostalih kolega iz opozicije kazali - pružena vam je 
ruka, nemojte srljati u donošenje zakonskih rješenja koja nisu usklađena sa Ustavom, koja nisu usklađena 
sa mišljenjem Venecijanske komisije, dajte da sjednemo zajedno za jedan sto. Preko puta sebe imate 
proevropsku opoziciju, opoziciju koja je uložila sav svoj intelektualni kapacitet da Crnu Goru učini članicom 
Evropske unije. Sjednimo za jedan sto i razgovarajmo. Tada ste to odbili, prontno ste to odbili. To su 
ozbiljne greške, to su ozbiljni deficiti u ponašanju.  
 Crna Gora se danas nalazi u velikoj zdravstvenoj krizi. Neko je ovdje u Parlamentu i mimo 
Parlamenta govorio da ne treba govoriti o statistikama i brojkama, katastrofalni podaci i statistike ukazuju 
samo da smo mi zemlja koja je među pet u svijetu držala takva mjesta po broju umrlih i broju zaraženih. 
Neko će misliti da smo mi to koristili iz nekih politikanskih razloga, onda taj ne razumije suštinu ljudske 
empatije. Sjetimo se samo šta je prethodna Vlada učinila da zaustavi širenje epidemije korone virusa i kako 
smo se ozbiljno, disciplinovano i posvećeno borili protiv širenja korona virusa. Šta je ova izvršna vlast i ova 
vlast uradila? Znate šta je uradila, borila se protiv direktora iz prethodne administracije. U jeku epidemije 
korona virusa imali smo priliku da vidimo da je trebalo sasjeći 100 ili 150 direktora iz čelnih javnih 
zdravstvenih ustanova, pomjeriti ih sa svojih mjesta i dovesti neke druge. Na čelu izvršne vlasti ste izabrali 
čovjeka koji je trebao da se bori protiv širenja korona virusa jer je bio na čelu tog savjeta. Em što nije bio 
vakcinisan, em je on propisivao mjere, em te mjere nije poštovao.  
 Nikome nije ovdje palo na pamet da preispita odnos premijera, makar zbog te situacije. Ta situacija 
je bila dovoljna da se preispita odgovornost premijera, o drugima da ne pričam. Nego ste ovdje u 
Parlamentu govorili kako on nema vašu podršku ali ga nećete da smijenite. Treba skupiti nekada malo više 
političke hrabrosti i ući u rješavanje političke krize, jer ste zbog takvog svog odnosa i ponašanja premijera 
koji se prema vama postavio, znate na koji način, na isti ovaj način kao danas što se ponaša. Ovdje ga 
nema u ovim klupama da čuje ono što imamo i mi i vi da mu poručite, nego je rekao - slušaćete mene što 
vam ja kažem, jer nemate političke hrabrosti da prekinete mandat ovakve nakaradne vlasti, slušaćete 
mene, ja ću se ponašati kako ja hoću, ja sam prvi demokratski izabrani premijer, a zapravo sam u suštini 
autokrata, bogougodni vjerski fanatik koji je prigrlio materijalna dobra dolaskom u Vladu. Znali ste vi o 
kakvom čovjeku se radi, znali ste vi dobro o kakvom čovjeku se radi. E zbog takvog ponašanja i ponašanja 
izvršne vlasti danas se Crna Gora nalazi u najdubljoj političkoj krizi od uvođenja višestranačja.  



 Ovdje se mnogo puta čulo u Parlamentu - Ne sa DPS-om. Ko je taj DPS da sarađujemo sa njima. 
Izvinite, gospodo, ovdje sjedi 29 poslanika Demokratske partije socijalista. Ko to ima kantar za određivanje 
morala i etike u svojim rukama da ga drži pa da ovdje ove ljude kvalifikuje tako da budu izopšteni iz 
društveno političkog života, ili one glasače koji su glasali za Demokratsku partiju socijalista na prethodnim 
izborima, pa da kaže - vi ne možete biti dio rješenja? Je li to demokratija ili bi nešto nazvao drugačijim 
stavom onih koji pokušavaju da isključe Demokratsku partiju socijalista iz dešavanja društveno političke 
odgovornosti? I tada sam premijeru u Skupštini Crne Gore rekao - Demokratska partija socijalista će biti 
stožerna politika u vođenju društveno političkih procesa, veoma brzo. Nije mi tada vjerovao, gledao nas je 
sa nipodaštavanjem. Volio bih da je danas ovdje da ga pogledam u oči, volio bih da se suočimo jer nikada 
iz opozicije ili makar od kolega iz Demokratske partije socijalista nije čuo jednu ružnu riječ. Na žalost, 
kolege od vas je čuo. Neki su ga nazivali kriminalcem, švercerom cigareta i davali mu različite 
diskvalifikative, nikada od poslanika opozicije nije dobio bilo kakav epitet takve vrste. Ali bih volio da je 
danas ovdje da mu sve ovo kažem u oči, jer bi imao šta da čuje.  
 Takođe, zbog čega nam je potreban taj širi konsenzus, ne samo zbog evropskog puta. Ekonomija 
Crne Gore, građani Crne Gore, se danas nalazi, ne na koljenima, nego u prašini. Potrebna nam je 
rehabilitacija ekonomije, podizanje ekonomije. A ne može se ekonomija podizati bez političke stabilnosti.  I 
ovdje sam ministru finansija i premijeru Krivokapiću rekao - šta vi mislite sa 41 glasom da možete da 
sprovodite određene planove, nemate političku stabilnost u zemlji. Je li to način i put za uvođenje određenih 
planova i maskiranje onoga što se konkretno dešava sa našom ekonomijom. Koliko se puta samo od naše 
političke konkurencije slilo različitih kritika kako su kazali kako Demokratska partija socijalista sa svojim 
koalicionim partnerima ništa nije uradila na ekonomskom planu i jačanju ekonomije. Ja sad vas pitam koliko 
je radnih mjesta ova izvršna vlast otvorila. Ustanite i recite mi koliko je radnih mjesta za ovih godinu i po 
dana ova vlast otvorila u Crnoj Gori. Koje su investicije koja je ova vlast pokrenula u prethodnih godinu i po 
dana.  Zatvoren Montenegro airlines, ugašen nacionalni avio prevoznik, da ne pričam sad o posljedicama 
gašenja te avio kompanije.  
 Ja ću koristiti vrijeme kluba.  
 Kad pričamo o KAP-u 500 radnih mjesta ugašeno, niko nije okom trepnuo. Nije ni pomislio da 
pozove onoga ko je vlasnik te kompanije da kaže ajde da pokušamo da pronađemo neko rješenje. Znate li 
koliko KAP učestvuje u izvozu, znate li koliko je KAP učestvovao u smanjivanju spoljno trgovinskog 
deficita? Ne, naravno, nikome to nije palo na pamet. A onda, onda dolazimo u situaciju - e kad smo došli do 
gašenja KAP-a, ajmo malo da rastjeramo to investitora što je bilo u Crnoj Gori. Znate li šta su ti investitori 
konkretno uradili od Crne Gore, napravili je elitnom turističkom destinacijom. Da li neko misli uopšte da je 
bilo moguće tako lako privući te investitore. Aman kaže - mi odlazimo, isporučuje tužbu pred 
međunarodnim sudovima za arbitražu u iznosu od 100 miliona, premijer ni da trepne. Ministri u Vladi neće 
da kažu ni jednu riječ u javnosti, da pozovu tog investitora da sa njim razgovaraju da mu ponude određene 
uslove da taj investitor ostane u Crnu Goru. Da li su se i jednog momenta ti ljudi zapitali o kojim 
investicijama se radi, koliko je to stranih direktnih investicija, koliko je to radnih mjesta, koliko se novca slilo 
u budžet. Da li je neko o tome razmišljao. I sad imamo priliku da vidimo da je još jedan kredibilni investitor 
pred izlaskom iz Crne Gore. Zbog toga nam je potrebna politička stabilnost da bismo oživjeli crnogorsku 
ekonomiju gdje ova vladajuća većina i populisti od ministara u ovoj vladi svakog dana zamazuju oči 
građanima sa navodnim povećanjem plata a to isplaćuju iz depozita na osnovu onog zaduženja koje su 
uzeli u decembru mjesecu 2020. godine. Je li to ozbiljna i odgovorna politika. I šta će se desiti sjutra kada 
plate ili penzije budu kasnile u maju mjesecu kada se potroše ti depoziti. Hoće li za to biti odgovorna 
ekspertska vlada koju ćemo danas smijeniti? Neće. O tome se treba dobro zamisliti. 
 Takođe, moram posjetiti građane na jednu krilaticu iz ekspozea premijera Vlade. Kaže on: "Kada 
bismo kojim slučajem zaboravili da je narod poručio na ovim izborima i ako bismo pomislili da smo dobili 
mandate jer smo predodređeni da vladamo, tog trenutka bismo se mogli smatrati gubitnicima. Taj gubitak 
bio bi mnogo veći nego puki gubitak vlasti. To bi bio gubitak časti, to bi bio gubitak istorije".  
 Ovo što svjedočimo prethodnih nedjelja i prethodnih dana, je li ovo gubitak vlasti ili gubitak časti ili 
gubitak i jednog i drugog. Ovo kako se ponašao prvi čovjek izvršne vlasti da zaštiti svoju funkciju je 
nezabilježeno. Takva dezorijentacija i gubitak kompasa i poznavanje demokratije i demokratskih principa 
takođe nije zabilježeno.  
 Kaže premijer u svom ekspozeu: "Nikada više ne smijemo dozvoliti pitanje - za koga ste glasali?". 
Članovi njegove porodice obilaze izborna mjesta, obilaze građane po Mojkovcu, on kaže formiraju stranku, 
i on kaže kako on ne učestvuje na izborima. On učestvuje na izborima, on učestvuje na izborima. I tada 
sam vam rekao, gospodo iz vladajuće većine ili dijela vladajuće većine, formiraće se nova politička partija i 
udariće direktno na biračko tijelo koje pripada vama. Vi ste im dali pogonsko gorivo za to i sada svjedočite 
onome što ćete imati prilike da gledate narednih mjeseci.  
 Kaće presjednik Vlade obećao je da će obezbijediti slobodu medija. Čovjek koji izjavljuje za gradsku 
televiziju: "Vaša televizija je nastala kao odgovor na pitanje izbora u Podgorici. Dala je najveće plate da bi 



privukla novinare iz drugih kuća, kako bi na taj način promovisala jednu ideju. Vaša televizija širi govor 
mržnje koji je nedopustiv za svo ovo vrijeme". Samo govorim o aspektu čovjeka koji je rekao da je prvi 
premijer demokratski izabrane vlade, evo ovo su izjave. Je li ovaj čovjek izjavio kako ne treba slaviti dan 
pobjede nad fašizmom i vi ste ga izabrali u ovom parlamentu.  
 Kada već govorimo o bezbjednosnoj situaciji u zemlji, onda bi se tu teško mogle naći prave riječi da 
okarakterišemo kako se vlada, pa i dio vladajuće većine ponašao prema bezbjednosnom sektoru Crne 
Gore. Danas to izgleda kao jedna obična ruina, kao jedna obična ruina. Došao je predsjednik Vlade i 
imenovao na čelnu poziciju Agencije za nacionalnu bezbjednost čovjeka koji je politički aktivno lice, mimo 
svih procedura, mimo svih pravila, mimo Ustava, mimo zakona bez saglasnosti Skupštine Crne Gore. 
Treba li da podsjećam kakvu su ulogu ti ljudi imali u onim procesima koji su se dešavali na Cetinju. To će 
biti, ta akcija na Cetinju će biti najveća sramota upisana na račun ove vlasti izvršne i zakonodavne, većine i 
neko će morati zbog toga da odgovara. Upisana kao najveća sramota đe se neko usudio da mimo 
bezbjednosnih procjena, moramo da podsjetimo građane, mimo bezbjednosnih procjena koje su bile 
negativne, krene sa represivnim aparatom na građane Cetinja i građane Crne Gore.  
 Kada već govorimo o obrazovanju, govorimo o kulturi i nauci, e tu je tek posebna priča. Dva 
stepenika, dvije greške. Prva da je palo na pamet uništitelju Crne Gore Zdravku Krivokapiću da četiri 
ministarstva stavi u jedno. Pa onda napravi sljedeći teži prekršaj, imenuje na tu poziciju kadra poput Vesna 
Bratić, kadra poput Vesne Bratić koji ne bi mogao po svom ponašanju da vodi mjesnu zajednicu a ne četiri 
resora. Da li ste vi imali prilike da vidite kakvi su stavovi Vesne Bratić samo prethodnih dana, kakvi su 
stavovi o Crnogorcima, kakvi su stavovi o predstavnicima nacionalnih manjina. Ne targetira niko Vesnu 
Bratić zbog njenog nacionalnog opredjeljenja. Ona je htjela prosvjetu da stavi pod svoju kontrolu tako što je 
programske sadržaje trebala da dovede na nivo njenog dogmatskog shvatanja i njenog odnosa prema 
građanskom konceptu Crne Gore kako ga je ona zamišljala. E to je trebala da bude mjera emancipacije 
Crne Gore, to je trebala da bude mjera emancipacije Crne Gore. Treba li da podsjećam ovdje šta se za 
malo desilo sportistima Crne Gore, da su trebali da nastupaju, za malo, na međunarodnim takmičenjima 
bez zastave i bez himne. Je li to posledica rada ove izvršne vlasti. Kada kažemo da treba zaštiti nacionalne 
interese i nacionalno dostojanstvo mi to možemo da branimo iz opozicije, nije nikakav problem. Ali kada 
vama to ukažemo vi ste odgovorni i vi ste to trebali da ispravite na vrijeme. U unutrašnje igre je prestala, 
apsolutno nas to ne zanima.  
 Kad pričamo o kulturi, o tome nije niko govorio prethodnih godinu i po dana, osim kadrovanja i 
imenovanja, pa ću vas podsjetiti samo na jedno, je dovedeno lice sa liste Sprkog pokreta Dveri. Naravno, 
onda se spušte glave i ćuti se na to. Za razliku od vas mi smo spremni da naše greške, da se zbog naših 
grešaka pogledamo u oči i da kažemo - dobro pogriješili smo u tom dijelu, treba to da ispravimo.  
 Takođe ovdje je dosta bilo priče o tome kako je, ova javna uprava bi trebala da bude depolitizovana, 
da je glomazan taj javni aparat. Skoro se pojavi informacija u medijima da Vlada planira da zaposli preko 
250 službenika. O depolitizaciji priča izvršna vlast koja je dogovorila raspored mjesta po dubini, gdje postoji 
jasan dijagram, ovdje ga je pokazivao kolega Konjević, evo ja ga ne moram sad pokazivati, da ne barjačim 
sa time. I zbog toga dobijate automatski  minus u Izvještaju Evropske komisije koji je najgori od kada Crna 
Gora vodi pregovore.  
 O međunarodnom ugledu Crne Gore, zar je o tome više potrebno trošiti riječi, zar je o tome 
potrebno trošiti riječi o međunarodnom ugledu Crne Gore. Sjećate li se kako se ponašao prvi čovjek izvršne 
vlasti? Žao mi je što moram da govorim o čovjeku koji ovdje nije prisutan. Nije se lijepo ponašati ovako ni u 
politici, možda ni na ulici samoj, jer je to čovjek koji je odavno izgubio lični integritet i dostojanstvo, ali 
moramo da ga pomenemo. Pošao je, potrčao je u Srbiju dva puta. Prvi put kada je trebalo potpisati Ugovor 
sa Srpskom pravoslavnom crkvom, a šta je uradio drugi put i kako su ga dočekali i pokazali mu đe mu je 
mjesto, pokazali, a onda je  dobitno glorifikovao šta je tamo uradio. I tamo došao i rekao da je Open Balkan 
sjajna inicijativa.  
 E sad da raščistimo te dvije stvari.  Zašto je ova izvršna vlast radila sve da zaustavi put Crne Gore 
ka Evropskoj uniji? Znate zašto? Da bi gurnula Crnu Goru u inicijativu Open Balkan, to je trebalo. Pa je 
zato zatvorena kancelarija Crne Gore u Briselu, pa je otvorena pod okriljem Beograda i onda je Crnu Goru 
trebalo nekako sputati na tom putu ka Evropskoj uniji i gurnut je u tu inicijativu za Open Balkan. Za nas je 
to, odmah da vam kažem, neprihvatljivo. Toliko. 
 Kada govorimo o Ugovoru sa Srpskom pravoslavnom crkvom i tu stvari da budu potpuno jasne. 
Nemamo ništa sporno sa tim da se potpiše ugovor sa svakom vjeskom zajednicom, ali ovaj nivo 
netransparentnosti koji je došao od izvršne vlasti je bio toliko zabrinjavajući da je neko bio spreman da taj 
ugovor potpiše bez znanja javnosti. Niko nije znao šta piše u tom ugovoru, niko. Ni danas, danas vidimo 
samo neki nacrt koji se pojavljuje u nekim medijima. Nekoliko puta su kolege poslanici, pa i ja lično, slali u 
skladu sa članom 50 Poslovnika dopis Ministarstvu pravde da nam pošalju sve materijale jer imamo pravo 
da se upoznamo sa tim materijalima, nikada nije bilo tog odgovora. Zar tako važan dokument treba da 
izostane iz pažnje javnosti pa makar zakonodavne vlasti i poslanika koji treba da vode računa o zaštiti 



nacionalnih interesa Crne Gore. Ako izostane transparentnost i nesaglasaje sa Ustavom imamo ozbiljan 
problem, imaćemo ozbiljan problem. 
 Takođe, ono što je ključno napomenuti jeste da se ova ovakva skaradna skalamerija koja je 
formirana 30. avgusta pokšala obračunati sa državom Crnom Gorom, pokušala se obračunati sa državom 
obezničiti je potpuno kao državu na više frontova. Oduzeti joj međunarodni ugled, zaustaviti je na putu 
članstva Crne Gore u Evropsku uniju, a o ekonomiji da ne pričamo.  
 Maloprije sam zaboravio jednu stavku. Pogledajte danas građani kako izgledaju državna preduzeća 
u vlasništvu države, u većinskom vlasništvu države. Premijer kaže depolitizacija, na čelne pozicije 
upravljačke strukture stavlja ljude koji su partijski i politički profilisani. Nije ništa sporno, ali zašto se to 
obećava građanima, zašto se to obećava građanima i nakon toga dođemo u situaciju da vidimo da ti 
subjekti koji su ostvarivali profit danas posluju u minusu i u roku od šest mjeseci zaposle preko 1000 ljudi, e 
to je mjera ove vlasti, to je mjera odnosa ove vlasti prema državnim preduzećima.  
 I drago mi je što se ona arhitektonika premijera Krivokapića potpuno urušila. Oni stubovi koje je on 
postavio u svom uvodnom izlaganju i programu rada su mu nestajali kao ministri jedan po jedan. On je 
nama ovdje držao moralne lekcije i govorio nama kao prethodnoj većini kako smo mi vladali na krilatici 
zavadi pa vladaj. Ima li čovjeka u Vladi da se taj čovjek nije zavadio i s kim ne priča. Njegovi savjetnici 
kažu, u jednoj misli zanoće, sjutra pogledaju u medije budu razriješeni. To nije odnos politički nego to je 
ljudski odnos prema ljudima, to je igra sa sudbinama ljudi. E takav je čovjek bio na čelnoj poziciji izvršne 
vlasti i drago mi je što su se urušili stubovi i drago mi je što se urušio potpuno temelj takve vlasti i drago mi 
je što vi danas imate priliku da vidite da ovdje imate samo dvoje ministara i da ste podržavali takvog 
čovjeka i gdje je takva izvršna vlast dovela Crnu Goru. Zbog toga nam je potrebno malo više pameti i 
mudrosti, a odsustva populizma i demagogije i potrebe kalkulisanja partijskih initeresa u ono što je državni, 
moramo nešto rizikovati makar to bio naš partijsko - politički rejting, pa i lični rejting da bi Crna Gora 
napredovala. Mi u Demokratskoj partiji socijalista nemamo nikakav problem s tim. Znate zašto. Nismo imali 
neki poseban program u prethodnom periodu jer se on poklapao s onim što su nacionalni interesi Crne 
Gore. Možete vi to da posmatrate politički kako god hoćete, da nas kritikujete, ali postoje kapitalne ključne 
stvari koje je Demokratska partija socijalista u prethodnom periodu uspjela da ostvari i pred kojima treba 
skinuti kapu. Na žalost, ne postoji dovoljan nivo demokratske i političke zrelosti da se tome oda priznanje 
jer će neko tamo koji gleda put televizora, koji je vaš podržavalac kazati šta ovi pričaju. To je najveći 
problem. Da ne kažem da nije bilo nekih odluka koje treba pohvaliti u ovom sazivu. Ne pripadam tom 
korpusu takve politike. Na žalost, treba smoći malo više demokratske zrelosti i kapaciteta i kazati onako 
kako jeste i potruditi se da iz političke krize izađemo pametniji i dostojanstveniji i odrediti ono što su ključni 
pravci djelovanja nove evropske parlamentarne većine. To je potrebno Crnoj Gori. Ko to ne razumije i 
težinu ovog trenutno političkog momenta onda se on nalazi u ozbiljnoj zabludi i ne želi dobro državi u kojoj 
živi. Zbog toga, želim građanima da kažem još jednu stvar.  
 Poštovani građani, 13. decembra lično sam najavio da ćemo imati potrebnu većinu za smjenu ove 
vlasti i kazao sam da ćemo imati tu većinu. Pogledajte danas. Tada sam kazao da ono čega se 
Demokratska partija socijalista dohvati biće usješno i biće uspješno. Opet kažem nije dan ni za kakvo 
likovanje jer nas čeka ozbiljan posao u narednom periodu, da Crnu Goru izvedemo iz trenutne krize. Zbog 
toga, moramo biti pametni i mudri, što je najvažnije, a kada su ciljevi jasni i dobre namjere onda je uspjeh 
zagarantovan. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 16:16:51) 
 
 Zahvaljujemo i Vama.  
 Sada, u ime Poslaničkog kluba Demokrate - Demos - Mir je naša nacija, poslanik Bogdanović.  
 Izvolite, poslaniče Bogdanoviću. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (04.02.22 16:17:00) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče.  
 Poštovane koleginice i kolege, danas raspravljamo o tome kako se lako vratiti u prošlost, u prošlost 
gdje se volja poslanika, odnosno narodna volja mijenjala kupovinom poslanika, u prošlost gdje je laž bila 
zvanični jezik pojedinih poslanika i u prošlost gdje i dalje politički obitavaju oni koje su ovi drugi kupili. 
Otkada živimo i politički djelujemo od bivše vlasti nas ništa ne iznenađuje. Od onih koji su nas hapsili, od 
onih koji su nas proganjali, od onih koji su nas prisluškivali, pratili, zaista ne očukujemo ništa dobro, 
odnosno očekujemo sve suprotno, očekujemo sve najgore, i u političkom ali i u svakom drugom smislu, ne 
od svih ali od pojedinih to garantujem. Dakle, sve su učinili da nas zbrišu s lica zemlje.  



 Pojedine opozicionare, poput Duška Jovanovića, mračne strukture su ubili, a Slavka Perovića gonili, 
i politički i fizički. To se sve dešavalo pod budnim okom bivše vlasti. Tako da se bivša vlast ponaša na isti 
način kao što se i ponašala dok je bila na vlasti. Oni se ne mijenjaju. S njima znate na čemu ste. Spremni 
su da kupe i prodaju bilo koga samo da se vrate na vlast. Za njih nam je potpuno jasno zašto Crnu Goru 
žele da vrate u prošlost. Zato što, poštovani građani, oni u budućnosti ne postoje. Jasno je svima nama, a i 
vama da ne postoje, samo zato što mi znamo kako s njima, zato što smo ih politički zgazili. Njih 
pobjeđujemo, poštovani građani, redovno. Pogledajte lokalne izbore koji su za nama. Pobijedili smo i 
glumce i režisere. Oni koji su tada glumili opoziciju, navodno napadali Demokratsku partiju socijalista Crne 
Gore da bi prešli cenzus, a nakon toga završili s DPS-om, oni, što se tiče Demokratske Crne Gore, 
zaslužuju najdublji prezir. Preziremo ih. Mi smo ljudi koji biramo riječi. Tri puta mjerimo, jednom 
presiječemo, ali za one koji obećaju jedno, urade drugo, a onda završe s Demokratskom partijom socijalista 
Crne Gore nemamo ljepšu i bolju riječ iz našeg najljepšeg jezika osim poruke izdaja.  
 Vama, gospodo, želimo da poručimo onako kako su vas politički kupili tako će vas i politički prodati. 
Oni kojima ste se politički priklonili za njih ste klasična politička roba koju oni kupe, iskoriste i na kraju bace. 
Takvi su oni bili i tada, takvi su i sada. Ti političari koji na sebi imaju etiketu na kojoj piše politička cijena, oni 
danas odlučuju, oni danas ruše vlast i oni danas biraju novu vladu. Ti političari sebi dozvoljavaju da se 
uporede s jednim dr Zoranom Đinđićem, patetišući kako bi ne daj bože njima nešto slično moglo da se 
desi, jer im se navodno crta meta, zaboravljajući da dr Zoran Đinđić se nikad nije vratio niti pošao u skute 
onih koje je pobijedio. Nikada. Dr Zoran Đinđić je i život položio, ali nije izigrao izbornu volju građana, dakle 
nije se plašio mračnih struktura.  
 Tako da se ništa ne bojte. Vi odlazite u takve skute gdje ćete biti potpuno bezbjedni od mračnih 
struktura. Ništa se, gospodo, ne bojte, nikada vi nećete biti dr Zoran Đinđić, jer dr Zoran Đinđić nije uzeo 21 
milion. Iako ste im, gospodo, dali 21 milion za ono što su uradili mnogo ste im dali. Za ovo što su uradili to 
ne vredi 21 paket banana, i to onih običnih, a ne onih specijalnih iz Voli magacina, njihovog druga i 
njihovog prijatelja. Samo im poručujem da paze da se od te banane ne okliznu, jer dok padaju mogu 
pomisliti da lete, a onda udarac o pod im jasno stavi do znanja da su na dnu. Na dnu zato što neko želi, 
poštovani građani, Crne Gore da od Crne Gore naprave banana državu. Jer, samo u džunglama plaćenici 
mogu odlučivati, samo tamo gdje nema Ustava, gdje nema zakona plaćenici mogu naći mjesto za sebe i za 
svoju mafiju. Eto, sada ste, gospodo, na strani te mafije. Možda znate nešto što mi ne znamo. Možda su 
prestali biti mafija. Možda ste ih izliječili, gospodo, od mafijanja. Možda su vam dali 21 milion razloga da im 
vjerujete, ne moraju se kleti u čast. Slobodno, svaka vam čast, rušite ovu vladu, hapsite protivnike bivšeg 
režima, jurišajte na crkve i manastire, pretvorite ponovo onu džamiju u Pljevljima u naplatni punkt 
Elektroprivrede Crne Gore. Svega toga smo se nagledali. Ništa gori ne možete biti od onoga kakvi su vaši 
novi partneri bili. Na sve smo to navikli. Mi smo, gospodo, navikli da se borimo protiv Demokratske partije 
socijalista Crne Gore, navikli smo i ovdje u Skupštini i na ulici i borićemo se i protiv vas DPS juniora. S 
vama je mnogo lakše jer ste vi ipak druga liga. I niko od nas neće posustati. Niko od nas nema pravo da 
stane, niko od nas, poštovani građani, nema pravo da se preda, 208.000 građana Crne Gore to od nas 
očekuje. Očekuju i oni građani koje ste vašom izdajom prevarili. Mi smo tu da ovu borbu nastavimo i ovdje 
u Parlamentu i na ulici, ako bude bilo potrebe, mi smo tu da nastavimo tu borbu i glasanjem u Skupštini i 
glasanjem na izborima, na državnom i na lokalnom nivou, gdje god i kad god, mi smo tu protiv vas, vazda. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 16:25:00) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Bogdanoviću. 
 Sada sledeći uvodničar u ime Poslaničkog kluba Socijaldemokrata poslanik Ivan Brajović.  
 Izvolite, poslaniče Brajoviću. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (04.02.22 16:25:13) 
 
 Hvala Vam, kolega Bečiću.  
 Poštovane kolege poslanici, prisutni članovi Vlade, uvaženi građani, 
 Ovo je malo neobična situacija, specifična prilično, jer tema je izglasavanje nepovjerenja i razgovor 
o nepovjerenju Vladi, a nestao je, pobjegao je ili izbjegao susret sa nama onaj o kome razgovaramo. 
Moram da kažem da mi je malo neprijatno, ispod nivoa da razgovaram o čovjeku koji nije tu. Zato bih 
predložio i drugim kolegama da značajno skratimo ovu priču i opredijelimo se, jer otprilike svi znamo naše 
stavove, naše diskusije ništa specijalno neće promijeniti. Ne mogu uticati na stav drugih, ali ja ću svakako 
zbog toga prično skratiti moje izlaganje. 



 Danas je, poštovane kolege, tačno 14 mjeseci od kad je izabrana 42.Vlada Crne Gore. Tada smo, 
tokom rasprave o ekspozeu mandatara, izrekli mnoge primjedbe, sugestije i kritike, i to se i očekivalo od 
opozicije. Poslanici Socijaldemokrata su jasno stavili do znanja da neće glasati za izbor Vlade, ali su 
takođe vrlo jasno saopštili da će biti konstruktivna opozicija, i bili smo. Ono što je bio problem u našoj 
dosadašnjoj saradnji, bilo je taj da je bilo veoma malo predloga Vlade koji su zasluživali naš glas. Upravo 
zbog toga što ću da skratim priču, podsjetiću samo na nekoliko obećanja iz ekspozea koje, naravno, nisu 
ostvarena. Transparentnost rada je posebno potencirana, a nje gotovo da uopšte nije bilo, čak i najveće 
pojedinačno zaduženje u istorjii našeg višestranačja realizovano je, po premijerovom priznanju, tajno i 
organizovano. Saopšteno je da će pomirenje u Crnoj Gori biti u fokusu nove Vlade, rezultat je očigledan. 
Podjele su nikad veće. Obećavan je napor na postizanju kompromisa između vlasti i opozicije, na žalost 
Vlada ništa nije uradila po tom pitanju, što je još gore, niša nije ni pokušala. Rečeno je da revanšizma neće 
biti, a u praksi nikad nije bio prisutniji. Realizacije novih kapitalnih projekata gotovo da nije bilo, a oni koji su 
za vrijeme prethodne vlasti započeti ili su zaustvljeni ili se veoma sporo realizuju. Nema stranih direktnih 
investicija, čak odlaze ozbiljni investitori, poput Amana.Proces pristupanja Evropskoj uniji je gotovo 
zaustavljen. Crna Gora nikad nije dobila lošiji Izvještaj Evropske komisije. Sve ovo, poštovane kolege, u 
potpunoj je suprotnosti sa stavovima Socijaldemokrata. I ne samo sa našim stavovima, jer da budemo 
realni danas Vladu u Skupštini ne podržava gotovo 90% poslanika. Mislim, ne znam kako će biti glasanje i 
kakav će na glasanju se pokazati taj omjer, ali suštinski je ne podržava gotovo 90% poslanika. Nigdje 
nismo se više približili jedni drugima, vlast i opozicija, nego oko tog, zamislite, interesantnog stava da ni 
vlast ni opozicija ne podržavaju ovog premijera i ovu vladu. Danas institucije u našoj državi uglavnom ne 
funkcionišu i u blokadi su, a saradnja između njih je da ne govorim koliko loša. Vlada svojim djelovanjem 
pokušava od građanske i sekularne Crne Gore da napravi teokratsku  državu. Zato gospodinu premijeru 
kažem nekoliko stvari. Znati kada treba otići je mudrost, biti u stanju to uraditi je hrabrost, a odlazak 
podignute glave je dostojanstvo. Mislim da je odgovor na pitanje da li se on ponašao mudro, hrabro i 
dostojanstveno potpuno jasan. Zato će Socijaldemokrate danas posle 14 mjeseci, odnosno poslije 427 
dana bez rezerve glasati za rušenje Vlade. Zašto sam pomenuo 427 dana? Da znate koliko ih je prošlo, jer 
svaki od njih je značio dalje urušavanje države Crne Gore i onog što je bilo dostignuto nekad. Zato ova 
odluka uopšte nije teška, ona je spasonosna i pozivam sve dobronamjerne u ovom parlamentu da se brzo 
dogovaramo oko budućih koraka. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 16:30:13) 
 
 Zahvaljujemo i Vama, poslaniče Brajoviću.  
 Samo jedno pojašnjenje, ministar Bojanić je tražio još nakon izlaganja poslanika Živkovića da uzme 
riječ zbog, čini mi se, teme Montenegro Airlinesa, nacionalnog bivšeg avio prevoznika, ali objasnio sam 
ministru Bojaniću i zamolio me da to javno saopštim, da saglasno Poslovniku ministar ne može uzeti 
učešće u raspravi o ovakvom aktu koje je na dnevnom redu, to isključivo  može saglasno Poslovniku biti 
predsjednik Vlade ako želi. Čisto napomena da uvažim ono što je bio zahtjev ministra Bojanića i pojasnim 
tu pravnu situaciju. 
 Sada u ime  Kluba Pokreta za promjene šef poslaničkog kluba poslanik Radulović. 
 Izvolite, poslaniče Radulović. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (04.02.22 16:30:59) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Kolege, građani Crne Gore, 
 Biću jasan i direktan, prije svega zbog Crne Gore, a i sebe lično. Sva istina o Crnoj Gori sažeta je u 
sledećem: Crna Goro, kukala ti majka ima li pravoga lijeka za tebe. Crna Goro, živi život bez pravog života. 
Sve više devastirana, agresivna, besperspektivna. Slaviš ubice, lopove i ratne zločince kao heroje i 
narodne prvake. Faktički, svi su protiv svih. Vještačke podjele i ostrašćenost nas vraćaju u krvavu blisku ili 
daleku prošlost, čak se poistovjećuje sadašnji kontekst sa onim od prije nekoliko vjekova. Lični interes je 
dominantna sadržina javnog, ostvaruje se i brani svim sredstvima. Etiketiranje i lažni način komunikacije, 
dominantno od onih koji moraju da promovišu istinu. Znanje je sve manje, a lažnih diploma na mjestima 
odlučivanja sve više. Stara praksa dodjela funkcija se nastavlja. Bez analiza i konsenzusa odlučuje se o 
pravcima razvoja i milionima i milijardama eura. Poluge na kojima je počivao prethodni režim pojačane su. 
Pojedinačne aktivnosti razvlašćenja ne vode ni do uzroka, ni do epiloga, ni do glavnih aktera. Sprdaju se sa 
nama, posebno vrhovni crnogorski mafiokrata i njegovi pajtaši. Visoki kriminal i korupcija i dalje su 
sistemskog karaktera. Parcijalne reforme samo u najavama, nikako da to sjutra bude danas. Bolest društva 



metastazira u iskrivljenu sliku, navodno 30 godina demokratije zamijenjeno okupacijom. 30.avgust se 
dominantno pretočio u prethodnu praksu. Istina je da je za ovakvo stanje isključivi krivac elita, posebno 
politička, a dominantno pobjednička, neko više neko manje, neko prije, neko kasnije.  
 Crna Goro, kakva ti je budućnost? Prvo, iz sadašnjeg društveno političkog institucionalnog 
konteksta i sadržinski - nikakva. Smjernice za budućnost se morjau hitno i temeljno mijenjati, posebno zbog 
duboke krize u Vladi, odnosa Vlade i Skukpštine, podržavanjem postojećeg stanja Crna Gora bi nastavila 
da se rastače po svim parametrima, kako zbog unutrašnjih odnosa tako i zbog spoljašnih aspiracija i 
globalnih izazova, čak i teritorijalno i u sukobima. Drugo, novi izbori u ovom ambijentu su samoubistvo. U 
najboljem, imali bi iste pobjedničke aktere, manje ili više bojčane, sa ucjenama i novim suludim 
esperimentima, još konfliktniji i euforični, a zadatak isti, da se dogovore o novom početku. Narod potpuno 
razjedinjen, a patnja sve veća, vrijeme izgubljeno, rejting pao, ciljevi sve dalji i nedostižni, naprednog 
svijeta ni na vidiku. Vjerovatno bi nas neki trečerazredni izaslanik pokušao miriti na postulatima demokratije 
i sprovoditi globalne interese. Izgledno je i da bi se glavni mafiokrata još više ustoličio, a njegovi pajtaši 
najveći dio naših para prenijeli na sigurno ili trajno legalizovali. Treće, nadam se da je namjera formiranja 
takozvane manjinske ili tehničke vlade prvenstveno bila da se prekine ovo ludilo, međutim, ona nosi niz 
nedoumica i konstrukcionih grešaka, bilo da su u pitanju nedorečenosti i Ustavne norme, nemanje zakona 
o Skupštini i Vladi,  nedefinisanje ingerencija takozvane tehničke vlade, odsustvo konsenzusa i pune 
podrške pobjeničke parlamentarne većine ili limitiranost uzrokovana interesima glavnog oligarha i njegovih 
pajtaša. Eventualno, aboliranje glavnog oligarha, čak uz pristanak i pritisak međunarodnog faktora, 
predsavljalo bi nepopravljivo istorisku grešku. Pravne praznine i ove tendencije, bez obzira na dosadašnju 
praksu, mogli bi oligarhu obezbijediti veliki manevarski prostor, što bi dovelo i do građanskih sukoba. Jedini 
način da iz ludila krenemo u racio, iz neizvjesnosti na pravi put je prije svega da se polička većina urazumi i 
sabere na demokratskim osnovama, da napokon shvati svoju istorijsku ulogu, potre sve sujete, animozitete 
i nedolični vokabular, ekstremni nacionalizam, umišljenost, lične intrese i trasira siguran i optimalan put. Da 
predloži mjere transformacije od autokratije ka konsolidovanoj demokratiji, uspostavi nezavisne institucije i 
krene sa energičnom borbom protiv organizovanog kriminala i korupcije, da predloži radikalne mjere i 
optimalna rješenja u finansijama, ekonomiji i sektorskim politikama. "Evropa sad", mora da se unaprijedi da 
bi bila održiva, da se pripremi i sprovede "Maršalov plan", stvore nove vrijednosti, radna mjesta, rok i 
kvalitet članstva Cnre Gore u Evropsku uniju je od suštinske važnosti. Sprovođenje istorijske tranzicije 
mora da bude funkcionalno. Postojeća parlamentarna većina, ojačana partijama manjina, mora da bude 
stabilna, a da potrebnih 49, odnosno 54 poslanika treba doći na principijalan način, bez kalkulacija. Velike 
hipoteke DPS-a se moraju dokazati kroz pravosudne organe, DPS mora kroz čistilište do moralne Crne 
Gore. Mora se uspostaviti društveni dogovor na demokratskim osnovama. Na testu su politička elita i lideri. 
Lične ambicije ne smiju da budu prepreka istorijskom procesu. Lična žrtva u korist javnog interesa je velika 
vrlina. Uostalom, za sve neimare u ovom giganskom poslu ima mjesta.  
 Lično sam sa više adresa kontaktiran da budem značajan faktor i u prethodnoj i ovoj novoj 
takozvanoj Vladi, odbio sam zbog principa. Međutim, činio sam sve da ovaj prethodni neuspjeli esperiment 
uspije. Strašno, i jasno, i glasno, možda i najglasnije, sam se zalagao za tu jaku reformsku lidersko 
ekspertsku vladu, na žalost od Krivokapića do mnogih drugih nisu me čuli ili su se samo smješkali. Zato bili 
su ovakvi rezultati kao što jesu. Samo jedan podatak, izgubili smo zbog toga godinu dana nepovratnih i 
više od milijardu eura prometa. Sada javno i jasno pozivam lidere da se urazume. Moramo se složiti mi koji 
smo iz parlamentarne većine da izgradimo građansku i evropsku, prosperitetnu, srednjeevrospku razvijenu 
Crnu Goru. Crna Gora to može, zato svi lideri, sva politička elita pod jedan barjak, a taj barjak se zove Crna 
Gora srednje razvijena država. Hvala vam i izvinjavam se, jer nisam bio u punoj koncentraciji zbog nekih 
problema ličnih. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 16:39:41) 
 
 Zavhaljujemo i Vama, uvaženi poslaniče Raduloviću. 
 Sada u ime poslaničko Kluba Socijalističke narodne partije Crne Gore poslanik Joković. 
 Izvolite, poslaniče Jokoviću. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (04.02.22 16:40:07) 
 
 Poštovani građani, dame i gospodo poslanici,  
 Evo došli smo u ono u šta se uopšte nismo nadali, da ćemo nakon godinu i dva mjeseca pregovarati 
i raspravljati o skraćenu mandata ove vlade. Ako je iko imao ikakvog razloga u ovoj parlamentarnoj većini, 
a vjerujem i u opoziciji, da podnese inicijativu za smjenu ove vlade, to je bio SNP. Skratiću ovu  diskusiju, 



jer je negdje i besmislena kad nema predstavnika Vlade, jedno pitanje sam samo mislio postaviti, šta je to 
bio razlog takvog odnosa Vlade prema SNP-u. Možda je to bio naši slogani na kongresima - istina, čast, 
dostojanstvo i tako dalje. Mi ništa nijesmo uradili protiv ove Vlade, nijednu riječ. Ispoštovali smo ono što 
niko drugi ne bi ispoštovao, učinili smo i rekli da ćemo 200 dana, a ni 300 dana nijednu riječ protiv Vlade 
nijesmo rekli. Od ove vlade smo jednostavno ostavljeni, a jedino možda ako ja mogu da protumačim što su 
bili takvi prema nama, ne svi, odmah da kažem, čast izuzecima, je to što sma ja prilikom podrške ovoj vladi 
zahtijevao, ako je već ekspertska Vlada koja odmah, sve se pokazalo sad, konstruktivna greška u početku 
nešto što se rodilo i što je moralo propasti, rekao sam da možemo i podržaćemo tu vladu ne 200 nego 
2.000 dana, ali da niko od tih ministara ni od predstavnika Vlade ne formira političku partiju dok su na 
svojim funkcijama i da ne može podržati nijednu političku partiju. Vjerovatno je otuda prema SNP-u takav 
odnos vlasti. Možda malo i previše bih imao pričati o tome, ali imaću mjeru, jer SNP-e je uvijek imao mjeru i 
o svemu će imati mjeru i sad i u prošlosti i u budućnosti. SNP je, svi znate dobro, najdugovječnija 
opoziciona partija na zapadnom Balkanu koja nikad nije bila dio vlasti, ni sad nijesmo dio vlasti, mi smo 
podržavali ovu vlast. To što smo dobili od ove vlasti je samo muka, jer svako preduzeće negdje u toj 
raspodjeli što smo dobili, a nijesmo dobili ni 1/3 onoga što smo trebali, je dužno preko 20 miliona eura, i to 
smo od te vlasti dobili.  
 Suština jedna je bila da smo sve učinili kad je gospodin Krivokapić na predlog Demokratskog fronta 
kao koalicije "Za budućnost Crne Gore" bio njihov nosilac, najiskrenije smo podržali, obilazili svu Crnu 
Goru, svugdje ga dočekali i ispraćali bez ikakvog čvrstog dogovora. I to je velika odgovornost naša i 
greška, koalicionog dogovora i potpisa o formiranju vlasti, mi smo vjerovali na riječ i naravno desilo se to 
što se desilo. Ne bih o ovoj vladi pričao ni pozitivno ni negativno, bilo je nešto pozitivno, bilo je negativnih 
stvari, negdje nema nikakvog smisla kad premijer nije tu, ali nije ni onaj ko je predložio da se izglasa 
povjerenje ili nepovjerenje ovoj Vladi.  
 Moram negdje reći koliko u ovome svemu što se dešava ovih dana ima zaista logike. 
Potpredsjednik traži povjerenje poslanika da li Vlada ima ili nema a premijer odmah sjutra dan traži smjenu 
potpredsjednika, onda raspuštanje Skupštine i tako dalje. Pa se onda traži smjena i predsjednika 
Parlamenta, i naravno SNP u tim i takvim stvarima neće učestvovati. Sve ono što smo se zalagali, zašta 
smo se borili ostaćemo doslovice na tom putu. Kako, moram ovdje reći sad, pošto ovo završava se otprilike 
sa ovom vladom, kako je SNP-u svemu tome prošao. Ne želeći neku vlast previše za sebe, apsolutno nam 
nije sad ni malo krivo što od te vlasti vše nijesmo dobili,nego nam je krivo zašto ova vlast nije bila bolja, 
zašto nije bila kohezioni faktor da se ovo nastavi, da traje četiri godine, da dođu nacionalne manjine, da se 
naprave ozbiljne reforme i da Crna Gora krene konačno putem onim koji svi građani Crne Gore zaslužuju. 
Moram napomenuti da  u svemu ovome što smo radili, mi u parlamentarnoj većini, negdje SNP je ostao po 
strani. Ako može jedna koalicija da dobije potpredsjednika Vlade zaduženog za obavještajni sektor i za 
međunarodne odnose, druga da dobije predsjednika Skupštine, generalnog sekretara Skupštine, treća da 
dobije predsjednika Vlade i dva potpredsjednika Skupštine, jedino SNP-u nije ostalo ništa i ćutali smo i 
ćutaćemo i sad. Ne tražimo ništa za nas, tražimo za Crnu Goru. Oni koji ovih dana napdaju SNP za izdaju 
ne mogu posebno, što to rade oni koji su negdje nekoga izdavali. Oni koji su izdavali SNP-e ne mogu 
pričati SNP-u i izdaji. Štampajući ovakve novčanice, poštovani građani, pogledajte ovu, 21 milion i na slici 
potpredsjednik Vlade i predsjednik SNP-a da su uzeli 21 milion. Što se mene tiče, pošto sam sportista, nije 
loša cifra, ali namjera ovih je takva kakva je. Ne znam da li ću otići u Agenciju za sprečavanje korupcije da 
ovo prijavim, da prijavim ovaj dobitak od 21 milion ili ako podijelimo deset i po miliona. Moram poručiti 
onima koji štampaju ovo da taman vrede koliko se može za ovu novčanicu kupiti, i toliko o tome. 
 Što se tiče kuda će SNP, ne birinite vi za SNP. Uvijek je bio i biće na pravom putu. Oni koji su sve 
naučili od SNP-a ili koje je SNP-e lanisirao na neka mjesta sigurni budite neće učiti SNP-e šta će raditi niti 
imaju bilo kakvog moralnog osnova da napadaju Socijalističku narodnu partiju i da pričaju o nekoj izdaji. 
Mogao bih pričati još koliko god hoćete, ali neću ništa više. Samo kažem, bićemo i sve ćemo dati da bude 
rešenje u duhu izborne volje građana. Pozivam sad ovdje, odmah je predsjednik SNP-a i svaki član i 
simpatizer SNP-a otvoren za razgovore da se nađe rješenje u okviru ove parlamentarne većine, ali je 
pitanje i to, da li oni koji su prešli riječima i retorikom da li imaju moralnog osnova sjesti sa ovim ljudima da 
razgovaraju. E, to je ključna stvar. Prema tome, ostajemo dosledni da se napravi parlamentarna većina u 
okviru dosadašnje valsti i naravno sa nacionalnim manjinama. Zato smo spremni za razgovor i o tome 
ćemo razgovarati. 
 Što se tiče ove vlade, rekli smo, mi je nećemo rušiti ali ni za njom žaliti. Hvala vam svima. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 16:48:05) 
 
 Idemo sada na narednog diskutanta, u ime  Kluba Bošnjačke stranke potpredsjednik Ibrahimović. 
Izvolite. 



 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (04.02.22 16:48:15) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovane koleginice i kolege poslanici, uvaženi predstavnici Vlade, poštovani građani, draga 
dijasporo, 
 Na dnevnom redu je povjerenje Vladi i vjerujem da ćemo danas u demokratskoj atmosferi doći i do 
demokratske promjene aktuelne Vlade. Tako da je to ono što su većina građana Crne Gore i očekivala. I ja  
danas doživljavam da je ovaj dan još jedan  dan pobjede demokratije. U onoj državi gdje pobjeđuje 
demokratija biće dobro i građanima. Ovo nije ništa novo, ovo je samo jedan dokaz da je trebalo ovo da se 
desi još mnogo ranije i država Crna Gora bi imala mnogo manje posledica za svoju budućnosti za svoje 
građane. Kada skrojite ili napravite jednu vladu i odmah istog dana kada ste je glasali ne pokazujete joj 
povjerenje nema većinsku podršku, naravno da je ona osuđena na propast i da će tu cijenu platiti građani. 
Isto tako ako ta vlada se tako sastavi samo iz jednog straha da ne dođe prethodna vlast ona nema dugi 
domet. Ono što je vrlo važno, već više od 14 ili 12 mjeseci su plašeni građani doći će stara vlast i na 
osnovu toga je odlazeća Vlada napravila katastrofalne stvari za prosperitet našeg društva. Pokazala se 
osiono, nije bila građanska i tako dalje i tako dalje.  
 Dragi građani, ajde da vidimo to šta je ova vlada radila ili da kažemo šta je bolje uradila od 
prethodne vlasti. Ono što je obećava građanima na izbore, pa ako se sjetimo, pričali su da je prošla vlast 
zapošljavala i partijskli i rodbinski. Svjedoci smo šta ova vlast radi. Ako pričamo o zloupotrebi državnih 
resursa svjedoci smo šta radi ova Vlada. Malo digresije, kada pričamo o zloupotrebi državnih resursa, 
poštovani građani, upravo je aktuelni premijer Krivokapić još danas, potvrdio ono što se priča da pravi od 
Vlade privatni posjed, jer upravo sada zamislite je zakazao elektronsku sjednicu i pored ostalih tačaka, na 
jednoj ću se osvrnuti kasnije u mojem razgovoru, je i zapošljavanje novih ljudi, izmjena u kabinetu. To će 
vas, poštovani građani, da košta, jer je on svjestan da još danas je premijer i više nema, nema više 
avanturizma, nema igranja sa gerađanima Crne Gore. Dosta su građani izdržali. Danas kažem, pobijediće 
demokratija, danas će pobijediti Crna Gora. Nemojmo da plašimo građane svi su ovo znali da treba da se 
desi, ali da su imali političke odgovornosti trebalo je mnogo ranije da se desi.  
 Sada ću reći zašto će Bošnjačka stranka da glasa za pad ove Vlade i kao autentičnih predstavnik 
bošnjačkog naroda da kažem da ćemo nastaviti da se borimo za građansku, sekularnu, antifašističku Crnu 
Goru. Krenimo od onog dana, na žalost, koji će biti upamćen u Crnoj Gori, neslavne istorije Crne Gore, 
kada se ova Vlada formirala. Prvo ono što je Crna Gora preskočila onaj demokratski stepenik je bilo da ima 
predstavnih manjinskih naroda ova Vlada ni trepnula nije, već se odredila da nema ni jedan predstavnik 
manjebrojnog naroda za ministra. Nije stala na tome, poštovani građani, kao što smo svjedoci, kadriranje u 
državnim javnim upravama i preduzećima bilo je strogo po nacionalnoj osnovi i bila je stavljena 
nevjerovatno javno transparentno brana ili rampa za upošljavanje bošnjaka i predstavnika manjebrojnih 
naroda. Nisu stali na tome, ona Crna Gora koje je bila primjer multietičnosti, multivjerskog sklada, nego 
gdje god su se stvorile određene pravne norme da mogu da smijene i ono malo što ima predstavnika 
manjebrojnih naroda uspjeli su to da rade. Ali sve ovo što radimo neka ostane ono, svi ćemo davati cijenu 
kroz svoj život šta je ko uradio u ovoj državi i sa određenih pozicija. Nećemo dati, poštovani građani, 
zajedno svim građanima Crne Gore, bez obzira na vjeru i naciju, nećemo dozvoliti da se niko prebrojava po 
vjeri i naciji, nego ćemo kreirati društvo koje će biti jednako za sve. Nisu stali na tome, upozoravalo se kod 
zadnjeg budžeta, budžetiranje, investiranje čisto bilo po etničkoj liniji, odgovorno ovdje to kažem. To 
građani onamo gdje žive manjebrojni narodi mogu da provjere, a i osjećaju svakodnevno. Što je još 
opasnije, ne da nisu kreirali, stvarali ambijent za nove projekte, nego su ugušlili i zaustavili one projekte 
koje je prethodna vlast započela u onim mjestima gdje žive manjebrojni narodi. Ni malo bezazleno, ni malo 
naivno i ni malo bezopasno za državu Crnu Goru. Ne može Crna Gora bez 1/4 manjebrojnih naroda, nema 
prosperiteta takvoj Crnoj Gori. Jedan od poduhvata nove Vlade da mijenjaju Zakon o prebivalištu i o 
državljanstvu i evo sada upravo na ovoj elektronskoj sjednici, zamislite, pored svih tih obaveza koje Vlada 
ima, jedna im od prvih tačaka dnevnog reda mijenjanje odluke o pravilima za prebivalište, odnosno za 
državljanstvo. Dozvolite, kao predsjednik jedne partije koja je autentični predstavnik naroda moram reći, 
ako nabrojimo, znači, kadriranje, budžetiranje, investiranje i izmjene zakona dozvolite da mislim da se radi 
o sofisticiranom etničkom inženjeringu, jer je .. .ako ljudi nemaju posla, ako nema investicija obeshra 
brujemo ih da ostaju u svoje mjesto, idu u inostranstvo i šta se dešava, dolazi do depopulacije manjina. 
Čovjek sam koji vrlo odgovorno priča za svoje vrijeme dok sam ovdje u Parlamentu, ali dozvolite da 
postavim upitnik, zašto se ovo radi i kakva je intencija bila ove odlazeće Vlade. Vrlo jasno, ni malo 
prikriveno revanšizam je išao u dva pravca, po političkoj liniji, mogu da razumijem, ali po nacionalnoj nije 
smio da ide. Znači, direktno je  bio usmjeren protiv predstavnika manjebrojnih naroda. Zato pozivam sve 
nas da kreiramo mnogo bolje društvo, mnogo bolju Crnu Goru. Crnu Goru koja će biti jednaka za sve. Ako 



80% građana vam kaže da žele u Evropskoj uniji, onda ovo nisu oni standardi koji se poklapaju sa 
Evropskom unijom. Neko ovdje ipak deklarativno se poziva na put u Evropsku uniju.  
 Takođe, meni je žao, jer sam čovjek koji je uvijek za mir, za saradnju, žao mi je da ova vlast na 
žalost utemeljana na retrogradnoj i jednoj politici koja je bila 90-ih, to je dokazano i ovdje kad smo jednom 
jedno nepovjerenje jednom ministru dali, a na žalost i sad imamo odlazeće ministre, koji se javno ponose 
što baštine tu rerogradnu politiku 90-ih. Ta politika nije nikome, uvažene koleginice i kolege, donijela dobro 
i nikada neće donijeti i to je još jedan razlog zašto treba ovu Vlada koja će biti upamćena i sami znate već 
kako, treba što prije promijeniti i krenuti novi talas, nove priče u Crnoj Gori, priče o stabilizaciji, priče o 
pomirenju. Kada pričamo o pomirenju u ovom visokom domu u ekspozeu je premijer rekao da će mu biti 
jedan od prvih koraka i najznačajniji pomirenje u društvu. Poštovani građani, danas smo svjedoci nikad 
veće podijeljenosti u Crnoj Gori, nikad manje dobrosusjedskih odnosa,a toliko velike etničke distance.  
 Kolege su prije mene pričale i oko ekonomije. Neću mnogo zadržati zbog vremena, poštujući 
vrijeme, poražavajući rezultati ekonomije, mnogo populizma, neću pričati šta su sve rezultati ali ne mogu ni 
da ne pomenem, kada pričamo o zapošljavanju, takvo je bilo političko zapošljavanje da je ova vlast uspjela 
da poznata državna preduzeća napravi gubitnikom. Da li to iko može razumjeti, ali da imamo one koji se 
hvale ako su zapolili 400 radnika u jednom državnom preduzeću, nismo gledali po nacionlanom ipak smo 
jednoga bošnjaka zaposlili. Zamislite ona Crna Gora koja je bila primjer multietničkog, multivjerskog sklada 
neko se ponosi da je ipak jedan bošnjak zapošljen. Zato je bio  stav na sva ona strašna dešavanja koja su 
se desila u Pljevljima, u Podgorici, u Nikšiću, u Beranama. Ono što se desilo manje brojnim narodima na 
vjerskoj i nacionalnoj osnovi ono je rana cijeloj Crnoj Gori i ja znam da to građani Crne Gore znaju i zato su 
jedva čekali ovaj dan demokratije kada ćemo ovu vlast poslati u prošlost i pozvati sve da zajedno pravimo 
ono društvo koje je u pravnom smislu za Evropsku uniju. Ne mogu da se ne osvrnem i na katastrofalne 
rezultate i u vanjskoj politici aktuelne Vlade. Kada bi pričao o takvom ... i o drugim stvarima onda bi trebalo 
nekoliko sati, ali ću reći samo o zadnjoj kulminaciji, sreća pa ova Vlada više neće imati šansu da nas bruka 
na međunarodnoj sceni. Kada je vratila iz zvanične državničke posjete ministra vanjskih poslova u Crnu 
Goru. Zamislite kakva je to bruka za našu državu, za našu spoljnu politiku. Oni koji tako se bave vanjskom 
politikom ne mogu da vode ni vanjsku ni unutrašnju poliiku. Završavam time, ja doživljavam da je ovo dobar 
dan za demokratiju, ponvaljam, da smo svi ovdje svjesni šta nam građani kažu, pa i čuli su diskusiju ovih 
dana. Znači, ovu Vladu, ponavljam sa početka moga govora, ne podržava ni 15% predstavnika ovog 
Parlamenta. Moramo poštovati volju građana, nas su građani birali da zastupamo njihove interese, ova 
Vlada od starta nije imala tu većinu. Udružimo se na onim temeljnim osnovama Crne Gore, a to su da bude 
antifašistička, građanska, sekularna i država u kojoj se nećemo prebrojavati po nacionalnoj i vjerskoj osnovi 
nego ćemo gledati kvalitet i shvatiti da ova različitost u Crnoj Gori je i najveće bogatstvo Crne Gore. Zato 
građanima čestitam pad ove vlade i prve korake u demokratizaciji i prosperitetu našeg društva. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 17:00:28) 
 
 Sada u ime poslaničkog Kluba SDP, Albanske koalicije "Jednoglasno", poslanik Raško Konjević. 
 Izvolite, poslaniče Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (04.02.22 17:00:37) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče. 
 Poštovani građani, 
 Gotovo da ću se usuditi da kažem da nije ova vlada bila toliko loša koliko je sada parlamentarna 
većina kritikuje. Hoću da budem iskren, vi ste je podržavali, ja je nisam glasao. Lako je kada neko pada da 
mu natovarite i što jeste i što nije, a pola godine ste kupili političku hrabrost da pokušate da je srušite. Ova 
vlada je sa aspekta unutrašnjo - politikih prilika pokazala da ne zna ništa. Sa aspekta spoljne politike 
pokazala je da je potpuno neznavena, ali u ekonomiji je bilo stvari koje je uradila kako treba, i fer je to reći. 
Fer je reći jer to građani na ovaj ili onaj način mogu da osjete, nije to bilo idealno, to je bilo daleko od 
idealnog, ali ovo govorim iz razloga što smo kad se birala ova vlada smo rekli da ćemo podržati sve one 
zakone, sva ona imenovanja, sve one projekte za koje budemo smatrali da su dobri. To smo uradili u ovih 
400 i nešto dana rada ove vlade. Mi smo podržavali i podržali da za direktora policije bude izabran 
gospodin Brđanin, mi smo podržali set izmjena zakona u oblasti socijalne politike i podržali neke od zakona 
na decembarskom zasijedanju. Mislim da to treba da bude praksa i ubuduće, da to treba da bude vrsta 
nekog demokratskog iskoraka, nije važno ko nešto predlaže, važno je da li to ima u svojoj implementaciji 
dobro za one za koje svi mi radimo.  



 Da ova vlada na polju unutrašnje politike nije znala ništa najbolje pokazuje premijer koji vam je 
nosio listu i koga ste izabrali Zdravko Krivokapić. Danas umjesto da sjedi ovdje i da pokuša da objasni šta 
je radio 450 dana, Zdravko Krivokapić krši sve zakone koji postoje u pravnom sistemu Crne Gore. Danas 
je, bez prijedloga ministra unutrašnjih poslova koji je po zakonu i odgovarajućim aktima nadležan da iz 
svoje oblasti  predlaže materijale za Vladu, predložio odluku o izmjenama odluke o načinu sticanja 
crnogorskog državljanstva. To Zdravko Krivokapić radi svjesno i čini zloupotrebu službenog položaja. 
Pozivam ministra unutrašnjih poslova gospodina Sekulovića, da koliko je odmah podnese krivčnu prijavu za 
zloupotrebu službenog položaja protiv Zdravka Krivokapića, jer to ne može da radi ne premijer koji će 
danas biti smijenjen, nego nijedan premijer koji želi da poštuje Ustav i zakone ove države, jer je Zdravko 
Krivokapić umislio da mu ne treba niko. Pola godine je umislio da mu ne treba Parlament, dolazio ovdje, 
svašta nam govorio, dolazio je kad mu je odgovaralo, kad bi došao onda bi nam svašta govorio. Sada kad 
je vidio da će da bude smijenjen ne trebaju mu ni ministri. Pozivam, još jednom, ministra unutrašnjih 
poslova da odmah podnese krivičnu prijavu zbog zloupotrebe službenog položaja, a nadležno Tužilaštvo 
da po hitnom postupku, jer se radi o svjesnoj namjeri zloupotrebe funkcije predsjednika Vlade, to se ne 
može raditi pored živog ministra unutrašnjih poslova i ne samo njega nego bilo kojeg ministra koji je 
zadužen za određenu resornu oblast.  
 Uvažene kolege, držim da je uspjeh u politici kada politički suparnici prepoznaju kvalitet vaših 
argumenata i vaših inicijativa. Mislim da smo mi u opoziciji to uspjeli. Samo za 80-ak dana smo uspjeli da 
jedan dio parlamentarne većine svojom argumetacijom ubijedimo da ova vlada zaslužuje da padne. Gotovo 
smo vas sve ubijedili. Neki od vas to neće iskazati na politički način glasanjem, neki hoće, ali rezultat tog 
političkog djelovanja opozicije jeste da će ova vlada da padne.  
 Argumenata za pad Vlade je isuviše. Govorio sam o njenom unutrašnj-političkom djelovanju ili samo 
napomenuo, spoljno-političkom djelovanju, ukazao na neke dobre stvari, ali Vlada je imala svoju 
konstrukcionu grešku na samom startu. Ne govorim to danas prvi put. Model, nazovi, ekspertske vlade je 
konstrukciona greška koja je trebala da prevari politički sistem i načela parlamentarne demokratije. Što se 
grbo rodi, vrijeme ne ispravi. Nemoguće je, bez obzira na moja neslaganja sa jednim dijelom ili najvećim 
dijelom parlamentarne većine, ali nemoguće je imati parlamentarnu većinu koja nije sudionik izvršne vlasti. 
To, ljudi, nema nigdje gdje postoji parlamentarna demokratija. Zato su rezultati ove vlade za godinu i dva 
mjeseca ovakvi, nikakvi.  
 Ono što je Zdravko Krivokapić, odnosno predsjednik Vlade promovisao u svom ekspozeu gotovo da 
ništa nije ostvareno. Pogledajte samo proces evrposkih integracija, došao je na talasu potrebe da se ubrza 
proces integracija, kroz efikasno djelovanje u Poglavlju 23, 24 odnosno kroz ispunjavanje naših obaveza u 
ta dva poglavlja. Mi, na žalost, smo i u radu prethodne vlade imali ozbiljan zastoj u procesu integracija, a u 
radu ove vlade za godinu i dva mjeseca imamo potpunu blokadu. Ništa od onoga što se trebalo uraditi nije 
urađeno.  
 Ovdje nam je predsjednik Vlade govorio o potrebi usvajanja Zakona o Skupštini, Zakona o Vladi, 
Zakona o porijeklu imovine, Zakona o lustraciji, Zakona o ostvaranju dosijea. Tada sam u ovom parlamentu 
rekao Zakon o otvaranju dosijea se nikad neće usvojiti, jer sam mu rekao - bojim se naćeš nekoga iz svoga 
okruženja, zato nije ni urađeno. Prema tome, porazni rezultati Vlade morali su da dovedu, na žalost, 
društvo i građane u ovakvu vrstu pozicije. Ne može se vladati bez podrške Parlamenta, ne može, a vi ste, 
uvažene kolege, iz parlamentarne većine indirektno negdje to podržavali smatrajući da je politički jeres sa 
opozicijom smijeniti lošu vladu. Ne, politički jeres je takvu vladu držati u moći, jer ona to ne zaslužuje, nije 
odraz volje vas ili nas, sasvim je svejedno, koje su birali građani. Vi ste došli u paradoksalnu situaciju, ne vi 
nego svi mi smo došli u paradoksalnu situaciju da ministri misle da predstavljaju neku vrstu narodne volje, 
posebno oni koji nisu bili ni na jednoj partijskoj listi. Prema tome, ovakva vrsta devijantnog političkog 
sistema koju mi imamo gotovo godinu i dva ili tri mjeseca je ozbiljno rasturila, izvinjavam se na terminu, 
politički sistem na kojem god nivou on bio. Svakoj novoj vladi će trebati ozbiljno vrijeme da ovu stvar 
dovede na elementarnu poziciju koju smo bili dosegli.  
 Uvažene kolege iz trenutne parlamentarne većine, ni Vlada ni Skupština ništa nije uradila na 
procesu evropskih integracija i na otvaranju dijaloga. Danas se to navodi kao jedan od razloga, i to je moja 
zamjerka gospodinu Abazoviću. On je u pravu kada to kaže da je blokiran evropski put, ali gospodin 
Abazović je potpredsjednik Vlade koji je bio zadužen za to, između ostalog. Da je gospodin Abazović ovih 
godinu i dva mjeseca ijednom podstakao, ohrabrio, sugerisao, podržao inicijativu da se otvori dijalog među 
političkim subjektima o postizanju većine danas bih mu dao priznanje, ali nije, nije suštinski. Tri su inicijative 
bile od SDP-a i nekoliko drugih inicijativa drugih opozicionih kolega da se otvori dijalog za deblokadu 
procesa. Dvije su rezolucije i danas u skupštinskoj proceduri koje govore o tome. Ne, ćutalo se, jer se 
Vlada željela vještački održavati. Danas imamo ovu vrstu rezultata. Danas imamo agoniju da zbog svađe 
unutar same vlade, po prvi put se dešava da i kad vlada pada imamo haos u vladi, haos u vladi je haos u 
institucijama. Ova vlada će ostati u tehničkom mandatu sve dok ne bude izabrana nova ili dok ne budu 
održani izbori. Možete li da zamilite ponašanje Zdravka Krivokapića ako kojim slučajem bude tehnički 



predsjednik Vlade još jedno mjesec ili dva? Čovjek će misliti da je država stvarno on, znači da je država 
stvarno on. On danas mijenja odluke mimo ministara, on postavlja ljude mimo zakona, on razrješava ljude 
mimo zakona. Dakle, on misli da je nedodirljiv. To destruira politički sistem i ozbiljno urušava ono što je 
obaveza nas kao parlamenta da zaštitimo svako neustavno ponašanje izvršne vlasti.  
 Uvažene kolege, tačno je ko god bio u vlasti ko god bio u opoziciji postoji jedna magična cifra koju 
je definisao naš Ustav koja nas tjera da uđemo u dijalog. To je, neko će reći - 54 dvije trećine, neko će reći 
-  da bilo bi bolje, ali može i 49, odnosno tri petine. Nećemo moći ozbiljnije iskoračiti nastavku evropskog 
puta ako ne izvršimo deblokadu pravosuđa, ali, uvažene kolege, nijesmo izgubili sjećanje, usvojili ste ovdje 
naprasno Zakon o Tužilaštvu suprotno preporukama Venecijanske komisije, Zakon o Tužilaštvu suprotno 
preporukama Venecijanske komisije. Danas taj zakon kritikuju predstavnici Evropske komisije. Nijeste 
uradili gotovo ništa. Znate potpredsjednik Vlade je, kada se birala Vlada, to mu teško koji poslanik u ovom 
parlamentu može zaboraviti, rekao jednu rečenicu po kojoj će ostati upamćen, kaže: "Zato što ja znam sve 
što ne treba o svakom čovjeku, stići će ga ruka pravde." 
 Danas nakon godinu i dva mjeseca svi su na koje je mislio ovđe, Bogu hvala, živi i zdravi i svi su na 
broju. To se, uvažene kolege, tako ne radi. Takvim porukama na početku formiranja ove vlade ,završavamo 
mandat ove vlade sa porukom Zdravka Krivokapića po principu - može mi se, ne trebaju mi ministri, ne 
treba mi Parlament.  
 Ova vlada će danas izgubiti povjerenje, ali očigledno će nam još jedno vrijeme zagorčavati život. 
Logično je nakon pada vlada danas, u ponedeljak imenujemo i novo rukovodstvo Skupštine. Logično je da 
razmišljamo kako dalje, nekolike su opcije. Jedna od opcija je su izbori. Moj uvaženi kolega gospodin 
Bulatović je danas potvrdio u nečemu što se mi slažemo da Ustav i naš član 110 Ustava dozvoljava da se 
izabere nova vlada u trajanju mandata Skupštine od četiri godine. Ali dalje ne možemo ako se budemo 
ugledali kako je formirana ova vlada o kojoj danas grđe govorite vi, gotovo grđe govorite vi nego ja. Vlada 
mora imati neko programsko, principijalno zajedništvo. Ne možemo gatati u pasulj šta će da bude program 
vlade, jer vi, uvažene kolege, nijeste imali nikakav papir kad ste konstituisali ovu vladu. Vi nijeste imali 
ozbiljan koalicioni sporazum što podrazumijeva parlamentarna demokratija gdje bi vlada od vas koji ste je 
izabrali dobila zadatke. I nije to ništa ni pežorativno, ni loše jer vlada sprovodi politiku one parlamentarne 
koalicije koja je obezbijedila 41. E, ako razmišljamo kako dalje moraćemo neke principe da postavimo. Ne 
možemo se femkati da malo nećemo da glasamo za vladu, a bismo ušli u vladu, a da joj diktiramo šta će ta 
vlada da radi. Što se SDP-a tiče onaj ko misli da manjinska vlada treba da se bavi temeljnim ugovorom, 
popisom i brzim odlukama oko Otvorenog Balkana to može samo da sanja, mislim ne samo od strane SDP-
a nego od većinskog dijela opozicionih partija. Pa, ako hoće neka uđe u manjinsku vladu, ako neće neka 
śedi đe je, ali ćemo morati imati elementarno programsko zajedništvo, jer učimo na vašim greškama ako se 
to desi. Vaša greška je bila što to nijeste imali, pa ste dozvolili da Zdravko Krivokapić i ekipa njegovih 
eksperata radi što im je volja.  
 U ekonomiji osim dobrih stvari, na žalost, bilo je i onih loših. Danas je ključni ekonomski problem u 
Crnoj Gori što je naš svaki četvrti građanin nezaposlen. Stopa nezaposlenosti po podacima Zavoda za 
zapošljavanje je dostigla skoro 25%, inflacija u pojedinim segmentima je enormna, po 40% vezana za 
određene životne namjernice itd. i tome sl. Nije bilo lako Vladi u ekonomiji. Dakle, zbog onoga što je bio 
globali uticaj koronavirusa, ali svakako zdravstvena kriza i ekonomija prije formiranja vlade ili za vladu 
poslije izbora će da budu ključni izazovi.  
 Završiću sa jednim citatom, neću reći čiji je radi korektnosti, ali da vidite što znači snaga riječi kad je 
stavite u različite kontekste. Kada smo 12. ili 13. decembra predložili prvi put inicijativu za smjenu ove 
vlade, uvažene kolege, bilo je onih, izvinjavam se i građanima i vama što ću upotrijebiti ovaj termin, koji su 
sa tim pokušali da se posprdavaju. Ja ću sada jednog citirati, i namjerno neću reći ko je, a vi ćete ga 
prepoznati: "Opozicija je govorila da ima 41 poslanika, đe vam je? Raško Konjević kaže da pada Vlada, nije 
pala. Demokrate kažu kupili su nekoga. Koga? Korupcija - đe je?". Evo pitam građane ko je pričao istinu, 
sam o sebi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 17:17:49) 
 
 Zahvaljujem i Vama.  
 Ovim su završena uvodna izlaganja. Sada prelazimo na diskusije po listi prijavljenih diskutanata. 
Idemo naizmjenično vlast, opozicija. Prvo poslanik Demokratskog fronta, poslanik Radunović.  
 Izvolite, poslaniče Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (04.02.22 17:18:07) 
 



 Hvala, predsjedniče.  
 Kad bi gospodin Raško Konjević, poslanik, recimo, vratio ime na ono iz kojeg mu je izvedeno sa 
Raško na Rastko i počeo da slavi svoju slavu Svetog Savu bio bi odličan poslanik možda i u Novoj srpskoj 
demokratiji, pošto moram da kažem da mi se baš sviđa veliki dio njegove diskusije. Sad šalu na stranu, da 
se vratimo na ovu današnju temu.  
 Prvo, građani Crne Gore moraju da shvate da 30. avgust i datum pobjede ove tri koalicije moraju da 
posmatraju sa dva aspekta. Jedan je činjenica da smo pobijedili na izborima, a i to je 30. avgusta onaj 
period kad smo se svi zajedno borili za tako nešto, kad smo svi zajedno imali praktično zajedničku 
platformu - niko sa DPS-om i period poslije 30. avgusta kada smo dobili jedan nevjerovatni eksperimetn koji 
se zove ekspertska vlada, a da nije ni ekspertska. Za ovaj prvi dio, za činjenicu da je Zdravko Krivokapić 
uopšte došao u poziciju da bude premijer ima više krivaca. Svako od nas koji ovdje sjedimo je pomalo 
krivac što je konkretno predložen, najviše Milan koji ga je predložio ovdje zvanično, mada je to bilo 
dogovoreno, ali činjenica je da je to što nam je neko koga nam je predložila crkva pomogao da osvojimo 
više glasova učinilo da mi dobijemo onoliko koliko smo dobili. U čemu je samo problem? Problem je što 
nam je predložen pogrešan čovjek. Da je predložen neko drugi a ne Zdravko Krivokapić, vjerovatno mi 
danas ne bi o ovome pričali. Da smo mi tražili da taj kandidat prođe pet iteracija, kako je to volio da kaže 
tada mandatar Krivokapić, što je on od nas tražio, potencijalnih ministara, pet iteracija da prođemo, pet 
testova dok ispunimo sve što on traži, vjerujte on ne bi prošao ni prvi. Tu je ta greška, što se tiče 
Demokratskog fronta, što smo mi dozvolili da čovjek koji nije talentovan za politiku, neću dalje da idem, 
samo nije talentovan za politiku, dođe u poziciju da formira vlast. Ovo pričam zbog građana koji su glasali 
Koaliciju "Za budućnost Crne Gore" i posebno Demokratski front koji nam na neki način zamjeraju što smo 
mi vrlo rano počeli da kritikujemo Zdravka Krivokapića i njegovu Vladu. U stvari, ljudi, to je vrlo prosto, mi 
smo samo, vi niste bili u prilici u kojoj smo bili mi, a to je da ga vrlo brzo upoznamo. Mi smo vrlo brzo 
shvatili kakav problem imamo, ozbiljan problem da imamo. Zdravko Krivokapić je pravio vladu mjesecima, 
obećavao je raznim ljudima da će da budu savjetnici, ministri, ambasadori, dolazilo se odlazilo se, 
obećavale su se ovakve, obećavale su se onakve vlade sa svima se dogovarao osim sa ljudima iz Koalicije 
"Za budućnost Crne Gore". Jedino nije komunicirao tj. nije tražio savjet, nije htio da se dogovara, nije htio 
da razgovara sa liderima naše koalicije ili eventualno nekim drugim funkcionerima nego je potrčao u 
zagrljaj lidera druge dvije koalicije. A druge dvije koalicije, gospodo, i njihovi lideri da baštine istu politiku 
kao mi bili bi na našoj listi. Oni su druga lista i imaju druge interese. Ovo pričam isključivo zbog građana 
Crne Gore. Danas je poslednji dan kad treba da se priča o ovome, sve ostalo neka ostane za knjige. On je 
odmah 4. septembra potpisao jedan, pazite što ću vam reći, potpuno nepotrebni sporazum. A znate li zbog 
čega je potpuno nepotreban? Zato što smo mi, kao ozbiljni ljudi još u kampanji rekli da ćemo da proglasimo 
moratorijum na sve razlike po pitanju spoljne politike i sve druge koje nas razdvajaju samo da bi formirali 
vladu i da bismo detronizovali Demokratsku partiju socijalista. Taj sporazum nije trebao nikome osim 
Zdravku Krivokapiću da se nešto dodatno nametne stranim centrima moći, jer je mislio onako kao političar 
amater, inače tome mogu i da svjedočim, bio je potpuno opsjednut time je li ga zvao neki ambasador ili nije 
nebitno iz države kojeg ranga po pitanju hijerarhije u značaju u svjetskim ili evrposkim razmjerama. On je 
na taj način htio da se približi da dobije dodatni autoritet i da se nametne, definitivno i odmah, kao apsolutni 
lider u vlasti što su mu na neki način odmah i priznali gospoda Abazović i Bečić.  Sjećate se svi, i to smo 
mu oprostili, ali teško, očekujući da će konačno da se dozove realnosti i da shvati da ga čeka izbor za 
premijera, da ga čeka da vodi vladu godinama, tako smo se makar nadali, i   valjda da je prošao 
elementarne časove demokratije, nakon pobjede na izborima, da je pročitao neku knjigu, da je na vikipediji 
se interesovao kako funkcioniše parlamentarna demokratija i da će morati da se dogovora sa nama. 
Međutim, čovjek je odlučio da mu Dritan Abazović,  a ne Andrija Mandić ili Milan Knežević ili Nebojša 
Medojević ili Slaven Radunović,  ne znam bilo ko ili Vlado Dobričanin budu najbliži, on je odlučio da mu 
Dritan Abazović bude najbliži, jer je preko Dritana Abazovića htio da pridobije drugu familiju koja stoji uvijek 
čvrsto iza projekata kao što je ovaj i da na taj način obezbijedi podršku važnog konzorcijuma koncerna 
medijskog Vijesti. Znači, ambasade i Vijesti.  Dritan Abazović mu je ponudio ekspertsku vlast, kao rješenje, 
to mu je bilo najlakše, a ne samo što je bilo najlakše nego je bilo i najlukavije, jer su oni imali dodatni 
dogovor da Dritan Abazović uđe u tu nestranačku vlast, provukao mu je nekoliko svojih ministara, inače 
pošto ja i Dritana odlično poznajem iz građanstva, a i neke od tih ministara iz prethodnog perioda koji su 
inače vrlo bliski građanski toj partiji, toj koaliciji i privatno Dritanu Abazoviću oni su se kvalifikovali, kao 
ministri, plus je bio pokušaj i dva današnja potpredsjednika URE, da se provuku kao i da se prodaju 
javnosti kao nestranačke ličnosti. To je sve bio dogovor da znaju građani Crne Gore i oni koji su glasali "Za 
budućnost Crne Gore, dogovor Zdravka Krivokapića i Dritana Abazovića. Sve da bi se oslabio Demokratski 
front što je trebalo URI, pomalo i kolegama tada možda iz Demokrata, nemojte se ljuditi, ali to moram da 
kažem. Svima je odgovaralo da onaj veliki i jaka Koalicija "Za budućnost Crne Gore", da sva njena snaga 
se ogleda u nejakom Zdravku, a da vi možete da bildujete mišiće pored njega. To je nama bilo jasno i na 
žalost mi nismo imali odgovor u tom momentu na takvu situaciju iz prostog razloga što smo bili, kao jedan 



narodni pokret, jer mi se tu malo razlikujemo od ostalih, mi smo narodni pokret, mi smo jednostavno bili pod 
velikim pritiskom građana da se slučajno ne desi da se vrati DPS samo da se formira vlada, nije ništa bitno, 
sve će biti u redu samo da se formira vlada. I mi smo na kraju pristali da se formira vlada pod tim uslovima. 
Da bi se takvo stanje održalo i da bi, pošto se vrlo brzo pokazalo da ova vlada teško da može da 
funkcioniše praktično bez komunikacije sa Parlamentom i da postoji ozbiljna pobuna među poslanicima i 
poslaničkim grupama koje podržavaju vladu, to se odnosi na sve tri koalicije,  nešto je bilo javno nešto nije 
bilo javno, ali uglavnom imali smo ozbiljnih problema, počelo je da se razmišlja i o rekonstrukciji. U tom 
momentu jedan od ljudi koji je blizak, a ministar je inače spoljnih poslova gospodinu Abazoviću kreće u 
svoju diplomatsku misiju, najblaže rečeno, nekorektnu i kreće, kažem, u misiju u kojoj umjesto da brani 
državne interese opanjkava Demokratski front kod stranih ambasadora i kod stranih državnika, posebno 
kad je u pitanju Evropska unija, pojašnjavajući da smo mi problem, da mi nećemo ovo, da mi nećemo ono, 
mi nismo iskreno za Evropsku uniju, da smo mi otežavajući faktor, kako bi došli u situaciju da rekonstrukcija 
kakva je bila predviđena političko-ekspertska bude nemoguća. Onda nam se kaže pokušana je 
rekonstrukcija, to nam kažu kolege iz URE, ali kaže to se pokazalo kao nemoguće. Pokazalo se kao 
nemoguće, jer oni nisu željeli rekonstrukciju tada nego su nam predlagali novi eksperiment. Malo je bio 
jedan eksperiment za koji danas kažu da nije uspio nego su htjeli i još jedan eksperiment da zamijenimo 
ove eksperte nekim novim ekspertima. E, pa mnogo, mnogo bi bilo.  
 Danas oni koji su bili glavni u ovoj vlasti, apsolutno glavni, jedini su imali političkog predstavnika. 
Onog dana kad je formirana vlada sa ovog mjesta sam gledao Dritan Abazovića koji je sjedio tu gdje sjedi 
sad Miloš Konatar i rekao sam mu - Dritane, i ti i ja znamo da ćeš ti biti kao jedini političar među amaterima 
i te kako privilegovan i da ćeš znati da iskoristiš tu priliku, i da je to žestoka zloupotreba svega ovoga što se 
radi, jer jedan političar sa iskustvom i sa partijom iza sebe među ljude koji su, neće se uvrijediti nisu svi, ali 
pali sa neba na ministarska mjesta koji nemaju oko sebe organizaciju, koji nemaju nakakva politička 
iskustva, osjeća se onako kako se osjećao Dritan Abazović i sticao se u medijima osjećaj poslije par 
mjeseci da u vladi postoji Dritan Abazović, pa dva prazna mjesta, premijer Krivokapić, malo Spajić, malo 
Milatović i više niko osim kad se kritikuje. Prema tome, ovaj projekat koji je propao, mislim da imam malo 
više vremena jer trošim sve vrijeme što ima Front, koji danas propada glasovima onih koji su bili glavni u toj 
vladi i podsjećam koji su kreatori i ideolozi ovakve vlade, ona danas odlazi u zaborav. U stvari teško će u 
zaborav nego ide u političku penziju, a zaborav neće, zapamtićemo je. Hajde onda da se okrenemo 
budućnosti, pošto je ovo definitivno kraj ove vlade to je potpuno jasno, to je mnogo bitnije. Koje sad opcije 
stoje pred Parlamentom Crne Gore i pred političkim partijama u Crnoj Gori? Imamo jednu opciju i tu odmah 
želim da pozdravim današnje izlaganje gospodina Jokovića koji je rekao da vidi rješenje isključivo u okviru 
parlamentarne većine, kao i izjavu koju je dao gospodin Abazović napolju kad je izašao iz sale, koji je rekao 
da ukoliko se brzo ne formira manjinska vlada da treba ići odmah na izbore. Meni se čini da bi se iz toga 
moglo protumačiti da ova opcija samo sa DPS-om otprilike neće igrati.  Evo vidjećemo kako će da bude.  
Ali da malo razradimo i tu opciju broj dva. To je opcija da neko iz parlamentarne većine sa Demokratskom 
partijom socijalista napravi vlast, ne kažem vladu nego da budu vlast. Što znači neko će da bude izvršnoj 
vlasti, a neko će da daje podršku iza ovih klupa. Zaista je nevjerovatno da bilo ko pokušava da objasni 
građanima Crne Gore kako se DPS neće ništa pitati osim što će da dolazi na mobu ovim ministrima i da 
glasa što oni traže. Baš zamišljam kako izgledaju zakonska rješenja koja predlaže vlada i treba da ih glasa 
DPS hoće li DPS to naslijepo da glasa ili će prvo da kaže maknite ovo, stavite ovo da bi to prošlo. Mislim 
da svi znamo kako to izgleda i da o tome ne treba da pričamo. Prema tome, ako DPS bude dio vlasti na 
bilo koji način iznutra spolja to je onda iznevjeravanje, neću da kažem izdaja, iznevjeravanje onih glasača 
koji su 30. avgusta glasali za naše tri koalicije. Tu mislim i na glasače onih stranaka koje bi ušle u takvu 
vlast, iz prostog razloga svi oni su glasali, uzeću primjer URA, iz prostog razloga što je URA bila na 
pratformi ne sa DPS-om. Sa vrlo sličnim programima tu su bili SD i SDP, vrlo sličnim programima. Samo 
što oni nisu isključivali saradnju sa DPS-om, i to je bilo ono što je URU razdvajalo, najjasnije, najčistije, i 
zbog toga su dobili glasove. Da je URA pričala isto što i SDP i SD da će potencijalno da traži pomoć DPS- 
ne bi ušla u Parlament. To svako zna, to znaju i  naravno naše kolege iz URE. Nemojte da na jedan način, 
vrlo čudan, provlačite priču kako imate 49 već mandata zajedno sa manjinama i valjda računate na podršku 
SNP-a, jer ja, evo neka ispadne naivan, ne mogu ni da sanjam, a ne da vjerujem da bi kolege iz SNP-a pod 
tim uslovima pravili vlast sa vama, da zavise od toga što će da im glasaju iz DPS-a. Prema tome, vi nemate 
49. Za ozbiljne reforme treba nam 54 ili 49, može, naravno, teoretski, ali do tih brojeva se dolazi na drugi 
način dijalogom vlasti i opozicije.  
 U svim parlamentima postoje stvari za koje je potrebna prosta apsolutna većina i negdje 
dvotrećinska, negdje tropetinska većina. I nije nigdje strano da sarađuju vlast i opozicija oko stvari gdje 
treba dvotrećinska većina. Malo gdje ima takvih pobjeda na izborima da se može dvotrećinski rešavati 
nešto u Parlamentu, ali oko Vlade, oko budžeta zna se ko je vlast, a ko je opozicija. Prema tome, nije 
potrebno 49, nije potrebno 54, 45-46, koliko bi imali sa strankama manjina, ova vlast iz parlamentarne 
većine je više nego komotna većina da se nastavi dalje ako treba i do 2024.godine. Ako se krene u neki 



drugi projekat, ja bih bio pravo da vam kažem iznenađen, rekao sam ne mogu ni da sanjam, kad je SNP u 
pitanju, ali bio bih iznenađen, opet neka budem naivan da i kolege iz URE prelome da idu tako daleko. 
Mislim da neće,  i zato sam, kažem, pozdravio i izjavu gospodina Abazovića i izlaganje gospodina 
Jokovića. I nadam se da ovo danas ne mora da bude tako crno sve što se dešava, već da može da bude i 
početak ozbiljne, jake vlade, sa jakim uporištem u Parlamentu koja ima reformsku snagu, koja ima jasan 
evropski put pred sobom, ali i koja ima apsolutnu spremnost i odlučnost da se obračuna sa svim repovima 
DPS hobotnice sa kojom prethodna vlast nije uspjela da se obračuna ili nije htjela. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 17:37:35) 
 
 Zahvaljujemo, poslaniče Radunoviću. 
 Sada riječ dajem poslaniku Genciju Nimabegu, neka se nakon njega pripremi potpredsjednica 
Bošnjak, nakon potpredsjednice Bošnjak poslanik Andrija Popović. 
 Izvolite, poslaniče Nimanbegu. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (04.02.22 17:37:51) 
 
 (govor na albanskom) 
 Poštovane koleginice i kolege poslanici,  
 Jasno je da su građanima Crne Gore  potrebni odgovori.  Iskoristiću priliku da naučim cijeli ovaj dom  
i javnost Crne Gore par riječi albanskog, jer propustio sam priliku u prošlom mandatu da više radim na 
tome. Qeveria je riječ koja znači Vlada. I postavlja se pitanje kakva je to bila Vlada? Kakva je bila Vlada 
Krivokapić - Abazović? Jasno je svima nama da je ona bila nametnuta ovom domu i meni je izuzetno drago 
kad čujem sad kolege, i sa jedne i sa druge strane koji potvrđuju priče koje govorimo već godinu dana, jer 
to je bila igra sa demokratijom. To je bila igra kada se ozbiljni politički principi nisu poštovali. A da vas 
podsjetim zašto. A prvenstveno ona je pala, ne zaslugom opozicije kao što neki poslanici govore čak iz 
opozicije, i moje kolege cijenjene - ona je pala zbog vladajuće većine. Ona se obrušila, srušila, urušila, ona 
se pojela. Zašto? Niste poštovali demokratske principe da ne miješate crkvu u politiku. Niste poštovali 
demokratske principe da u javnom govoru se uzdržimo teških riječi i sad ću reći šta je rekao predsjednik 
Vlade. On je, kaže, naišao na sprženu zemlju, pa drugi ministar je govorio da ćemo imati avio kompaniju za 
nula eura, pa je treći govorio da je sve najgore u prošlom režimu, ali NATO, Evropska unija pa i naftne 
bušotine, sve je to valjalo.  
 Zašto sve ovo pominjem? Ovo pominjem da bih vas naučio i sljedeću riječ na albanskom, to je 
premtim - obećanje. Pa šta je  sa obećanjem da će biti Vlada do 2024. godine, da ćete vi biti jedinstveni? 
Gospodo, on  se nije mogao držati, jer vaše obećanje je zasnovano na nečemu protiv, nije zasnovano na 
načemu za. Biti za, to su programski ciljevi, biti za to je jasan dogovor i to je cilj. Možda da prestanem da 
vas učim još novih riječi, dymbedhjete apostuj - 12 apostola. I šta smo slušali, da je 30.avgust istorijski 
dan? Nije bio istorijski dan, da je prošla Vlada bila prva demokratska?  Nije tačno. U ovaj proces ova 
država je ušla 1990.godine prvim višestranačkim izborima. Imali smo veoma velike probleme do 
1998.godine kada vladajuća većina tada se nije priklonila ili dobila savezništvo sa Socijaldemokratama i 
manjinskim albanskim partijama, i krenuli smo naprijed. Ono što sam govorio kod potpisivanja 
memoranduma između djela vladajućih i manjinskih partija ponoviću i ovdje. Za sve vas u politici i za nas, 
potrebno je ići korak naprijed, ali sad svi vi morate i mi moramo par koraka unazad, jer politika je ozbiljan 
posao, politika nije diletanstvo, politika je odgovoran odnos prema građanima . Ne možemo povlađivati 
godinu dana Vladi koja je radila još gore, klijentelizma, partijskog zapošljavanja i ne znam čega još kao što 
se kritikovalo. Šta je sa transparentnošću? Pa svi ministri su imali obezbjeđenje fizičko, još od februara 
mjeseca prošle godine, svi ministri čak i ministar turizma. Ko je njega htio da bira? Kolega, postaviću vam 
još teza pa da vas naučim, pajtimi vam je izmirenje. Svi mi moramo učiti jedni od drugih. Šta je sa 
izmirenjem? Hoćemo li se izmiriti večeras, hoćete li sjutra? Ne, to je proces. Podjele u ovom društvu su 
veoma duboke, podjele u ovom društvu su tolike koje zahtijevaju odgovorne i hrabre odluke. Zahtijevaju 
odluke koje je i nauštrb partijskih i ličnih interesa. I mi iz nacionalnih manjina i mii smo bili spremni to 
podnijeti. Neki put smo zbog interesa morali naše zahtjeve čekati dugo. Albanci u Crnoj Gori su puno 
očekivali od 2006.godine, od nezavisnosti. Očekivali smo puno i sad puno mladih ljudi je razočarano, oni bi 
da napuste ovu zemlju, jer nemaju prilike, nemaju ekonomiju, naša područja su i dalje nerazvijena, ali 
poslanici ljudi koji će sjutra glasati, koji će danas glasati za pad ove vlade nisu poslanici kako ih nazivaju 
kriminalcima, nacionalistima, oslobodiocima, oni bi trebali biti narodni poslanici, poslanici koji rade u 
interesu građana, a ne nekih grupa interesnih, bilo da su iz medijskih centara, a ne daj bože iz drugih 
država. Mi ćemo nastaviti, raditi u interesu, radiću u interesu albanske nacionalne zajednice. I ono što smo 



postigli dobro i nama nije to teško priznati. Koliko god polarizacija će biti takva. Mi smo dobre stvari radili sa 
Đukanovićem, mi smo dobre stvari glasali sa Mandićem, i sa Bečićem, i sa Brajovićem, ne smijemo se više 
gledati kao neprijatelji. Poruke koje su bile u ovom domu daju mi optimizam, ali poznavajući uticaj stranih 
medija, pozivam sve poslanike da shvate da je ovo jedan trenutak gdje možemo koračati naprijed. Ovo je 
jedan od onih trenutaka gdje možemo ići naprijed. Stvar je na nama kakav ćemo put izabrati. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 17:46:00) 
 
 Zahvaljujemo, uvaženi poslaniče Nimanbegu. 
 Sada riječ dajem potpredsjednici Bošnjak. 
 Izvolite, potpredsjednice. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (04.02.22 17:46:12) 
 
 Građanke Crne Gore,  
 Prvenstveno se obraćam vama zbog toga što ovo su mutna vremena, prljave se stvari dešavaju i 
važno je da čujete što više istine da bi vam neke stvari se izbistrile i bile vam jasne, jer dosta je podmetanja 
i svega u ovim mutnim vremenima. Ovakvo stanje kakvo je bilo do sada sa ovom Vladom bilo je neodrživo. 
To niko nije negirao iz kompletne vladajuće većine. Samo je bilo pitanje puta kako da idemo i da se 
izvučemo iz svega ovoga. Možda ću iskoristiti grubu riječ, ali meni je ovo sve djelovalo kao jedna politička 
kaljuga, a stabilizacija te političke kaljuge nije dobra ni za koga, jer ja nikad nisam bila zato da se stabilizuje 
nešto što ne valja, to sam i međunarodnoj zajednici zamjerala što su oni tzv.stabilokrate u ovom regionu 
podržavale, jer ja mislim da nešto kad ne valja ne treba da ga ne uzburkamo, jer kad se nešto uzburka 
onda će se razbistriri i doćićemo do nekih rešenja.  
 Zato mislim  i da će poslije svega ovoga doći do nekog rešenja, da li će to biti izbori, da li će to biti 
neki novi dogovor parlamentarne većine ili nešto drugo vidjećemo ali mislim da nije loše što se sve ovo 
dešava. Ja sam u susret ovoj sjednici isprintala moj govor  povodom ekspozea koji je tada madantar, a 
kasnije premijer imao ovdje i samo ću vam eto reći da sam bila na žalost, što je meni žao, ali bila sam u 
pravu za mnoge stvari i citiraću nešto. Tada sam mu rekla "Želim da iskažem svoje ogorčenje, jer su vam 
tadašnji mandataru puna usta pravičnosti i pravde, a ovo što ste vi napravili nakon verifikacije izborne liste, 
jer ste nas tada proglašavali,  iz DF-a, a posebno nakon izborne pobjede je bila velika nepravda". Onda 
sam mu rekla da olako ste okrenuli leđa onima kojima dugujete svoj uspjeh svojim saborcima, a mi smo u 
borbi sa diktatorom i hapšeni i proganjani i medijski linčovani i kažnjavani i diskriminisani u javnosti. Naše 
porodice su trpjele i strah i odmazdu, a on je tako na izranjavane, to sam mu rekla, "odžepario" i došli ste iz 
neke lagodne fotelje, ovo "odžepario" i uzeli sve figuritivno rečeno i nas šutnuli i zaista se to i desilo. Na 
našoj žrtvi, rekla sam mu tada, vi ste se uzdigli i sve pogazili, ali baš sve. Ako se ne promijenite i ne 
shvatite svoje greške vrijeme će pregaziti vas, jer političke lešinare koji na tuđoj muci hoće da profitiraju 
vrijeme brzo pregazi. Evo živi bili pa vidjeli, evo vrijeme ga je pregazilo. Kada sam sumirala sve tada i ako 
sam bila vjerovatno dosta gruba, ali u stvari ja mislim da neko ko ima kritički stav mora biti slobodan čovjek 
i ja zaista kada kritikujem pokušavam da budem konstruktivno kritična i da čini mi se ako ćete tako da 
budete kritični morate imati znanje, a da bi ste imali znanje morate imati saznanje, a imala sam mnogo 
saznanja vezano za politički život u Crnoj Gori, ali jednostavno s te strane je bio zid i ja sam tada rekla 
mandatare vi morate da se promijenite i da shvatite da su naše kritike dobronamjerne, da za demontažnu 
mafijaškog, totalitarnog sistema i za spas Crne Gore od bankrota treba znanje, iskustvo, hrabrost, 
odlučnost, doslednost, treba snaga, traba harizma, treba puna podrška.  
 Velika istorijska uloga koju ste dobili, a plašim se da nemate kapaciteta da to iznesete i nekako mi 
se čini da nemate skoposti ni energije, a najviše me brine što ne vidim želju da to uradite. Na žalost, 
uvaženi građani, ovo se ispostavilo tačno. Nije bilo želje da se napravi jedan jasan otklon tražili su se krivci 
svuda, ali nisu samo krivi oni, krivi smo i mi iz parlamentarne većine. Svi smo krivi neko manje, neko više, 
ali bilo je grešaka na sve strane. Ja priznajem nije bilo nekad ni dovoljno takta, ali osnova u svemu jeste 
ova konstrukciona greška u samoj Vladi, odnosno to da Vlada nije odraz volje građana, odnosno da Vlada 
ne iskazuje onaj parlamentani odnos koji imamo ovdje u Parlamentu. Tako nešto krivo nije moglo da zaživi 
posebno kada nije postojalo ni nakon naše volje da damo šansu toj tzv. ekspertskoj Vladi, nije postojala 
želja da se pravi ikakva komunikacija sa nama, odnosno ja sam rekla nije postojalo iskrenosti i naglašavam 
niko nije bio iskren i ova sva priča sada sve isplivava i ja bih pola Vlade dala sad na poligraf da vidimo ko 
priča istinu, jer jedni kažu niste ni htjeli s DF-om, to ste rekli nama to je bila samo fora da bi kupili vrijeme, 
drugi kažu nije to tako, uglavnom to bi sve trebalo dati na poligraf da vidimo, a bogami su se neki dokazali 
da nisu dosledni u svojim izjavama tako da ne znam na čiju bih stranu stala.  



 Ono što hoću još da istaknem jeste ponašala se Vlada, ne svi ministri, moram da tu izdvojim bilo je 
različitih, ali prilično autistično ili nisu shvatali značaj parlamentarne većine, ili ih nije bilo briga ili su mislili 
da nema niko hrabrosti da njima postavi pitanje povjerenja. Da je bilo sve onako kako funkcioniše u 
demokratskom svijetu sam premijer kad smo mi kao najveća koalicija za budućnost Crne Gore rekli da on 
više nema naše povjerenje taj neko je trebao isti čas da podnese ostavku ili da nam ovdje ispita povjerenje. 
Njemu danas traži od nas da glasamo da li i dalje ima naše povjerenje ili naravno da nije htio i vjerovatno je 
mislio da se nikad neće desiti da bude smijenjen, a bilo je mnogo mnogo loših stvari. Mene je najviše 
iritiralo to što nam negdje podcjenjuju inteligenciju. Vidjeli smo svi odmah blizu nakon izbora da se kreću u 
formiranje političke partije. Mislim mi koji imamo iskustva nije nam teško bilo da to prepoznamo i sada 
kolege govore iz raznih gradova kako se formira, odnosno možda će premijer reći da su do dječija posla, ali 
njegova đeca idu. Mislim da nisu dječija posla iako njegova đeca idu po gradovima i formiraju partiju, 
odnosno formiraju neke liste. To nije korektno i nemojte nam potcjenjivati inteligenciju, jer mi vidimo to, a 
evo da kažem bili smo i dovoljno fleksibilni i dovoljno tolerantni da smo i to negdje istrpjeli. Sve ima svoju 
mjeru i nekad kap prelije čašu. 
 Međunarodni  faktor uticaja međunarodnog faktora i tu moram nešto da kažem jer mi je to vrlo 
važno. Niko od nas nije toliko politički neznaven da ne zna kakav je uticaj, posebno tih da kažem vodećih 
sila svjetskih i ne možemo da ignorišemo sve to što oni kažu. Ali, ne možemo da budemo do te mjere 
servilni i da savijamo kičmu i da nismo dostojanstveni i da ne držimo do dostojanstva naše zemlje.  
 Meni su oni često govorili - DF,odnosno pojedinci, sad ćemo tu da pecamo, neko može, neko ne 
može u Vladu, neko je poželjan, neko je nepoželjan, to nije korektno. I ja sam njima tada rekla da nije 
korektno i da me najviše nervira selektivna nekakva principijelnost i navela sam primjer, navela sam 
primjer, rekla sam i na odboru, a ponoviću i ovdje ne znam jesu li svi građani gledali, ja sam tada pitala 
kako vama kao partner odgovara predsjednik Srbije Vučić, koji je direktno učestvovao 90-tih u 
dešavanjima, koji je imao vrlo zapaljivu retoriku i govorio za jednog Srbina 100 Muslimana. Nikad nisam 
čula ikoga ni približno od Demokratskog fronta da je nešto slično rekao, ni približno. Znači nikad ni jedna 
njihova neodmjerena u ovom dijelu nije bila izjava, a da ne kažem da ne znam nikog od njih evo koliko ih je 
ovdje da je iko od njih učestvovao u dešavanjima 90-tih, a bogomi s ove strane znam mnoge, s ove 
poželjne strane, sa poželjne strane DPS-a. Tako da tada sam pitala hoćete li da mi objasnite i neću 
navoditi ko mi je rekao, ali neko od njih mi je rekao - u pravu ste. Znači, ono što ja očekujem, očekujem da 
mi ne budemo servilni nego da svojim argumentima dokažemo i njima da ne može baš tako, ne može za 
jedne jedan kriterijum za druge drugi kriterijum. I ja mislim da smo mi svi treblai da imamo šansu, a lako bi 
URA oborila Vladu ili neko ukoliko bi neko iz DF-a radio nešto, navodno protiv države. Svi mi ovdje volimo 
ovdje ovu državu i ja vjerujem da polovina se izjašnjava kao, jer meni je su to isti je narod Srbi i Crnogorci u 
Crnoj Gori, ja tu ne pravim razliku, ja mislim da se ovi iz inata izjašnjavaju zbog svih ovih dešavanja i bili su 
ugroženi i bili su diskriminisani zadnjih godina i mi iz Pokreta za promjene smo stali kao što smo stali onda 
kada je bio Orlov let iza Albanaca, tako smo stali i ovoj diskriminaciji kad se radilo o našoj braći koji se 
izjašnjavaju kao Srbi, a ja ne vidim razliku između nas.  
 Ono s čim ću da zaključim, ajmo da se uozbiljimo svi da ne ispadne da nismo bili dorasli zadatku, 
da nismo nismo možda očekivali pobjedu pa da nas je našlo nespremne. Imamo šansu. Nama je narod 
rekao i na ovim lokalnim izborima -dajemo vam još šansu, još smo strpljivi da se vi dogovorite iz većine i ja 
mislim da jesu još malo strpljivi. I moram još jednu stvar, evo koju sam propustila da kažem da sam ovom 
međunarodnom faktoru rekla izvinite, ako vi očekujete, bez obzira šta mislili na talasu litija je dobijena ova 
pobjeda, jeste na talasu litija. Ja sam rekla nije samo bio problem zakon, problem je bila velika nepravda, 
sve je to doprinijelo i stvorile su se one veličanstvene litije, na talasu litija je dobijena pobjeda. Ako neko 
smatra da poslije svega treba da bude neka manjinska vlada koja će da isključi sve one koji su učestvovali 
u litijama, to je vrlo opasno po građanski interes. Samo se bojim što su oni tada i rekli da oni možda kažu 
imamo mi dogovor, možemo sa crkvom završiti da ne dođe do nekih nemira. E ako to tako bude, bujrum, 
neka ide tako.  
 Uglavnom ono s čim hoću da zaključim jeste jedno. Ovo stanje jeste neodrživo, treba da se mijenja, 
mi treba da se uozbiljimo u okviru parlamentarne većine, da ponudimo ali iskrenu ruku manjinskim 
narodima, da ponudimo i ovima koji su bili da kažem na nekom opozicionom kursu i ranije, pa posle malo 
mijenjali stav, ali trebana nama 54, treba nam 54 za stabilnost, treba nam 54 prvo za Zakon o izboru 
odbornika i poslanika. Ajmo, možda smo dosadili, ajmo da otvorimo liste, ajmo da otvorimo liste izborne, da 
ubuduće se glasa za pojedince, ajmo možda da dogovorimo da nema ni predizbornih koalicija, da se svi 
izivagamo pa da vidimo ko je koliko jak da se ne prepucavamo. Ima mnogo stvari koje možemo zajednički 
na reformski jakih da dogovorimo. 
 I ono što hoću na kraju da kažem, što je najznačajnije, propust, mi smo krivi negdje što smo 
dopustili, ja tu citiram Đorđa Balaševića, krivi smo što smo dopustili da mi mandataru tada damo da on 
formira Vladu a da nismo napravili koalicioni sporazum i da nismo već dogovorili ko će koju poziciju od 
ministara nego smo pustili njega da se iznenadi da je mandatar i da onda uzme pod svoje. Sad treba da 



smo pametniji i treba da napravimo jedan dobar sporazum, jednu evropsku agendu, jedan evropski 
program sa jasnim ciljevima, sa jasnim zadacima, rokovima, traženju odgovornosti za neispunjeno i da kroz 
ovu većinu, zajedno sa manjinama, krenemo u reformu ovog društva. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 18:00:58) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice Bošnjak. 
 Sada riječ dajem poslaniku Andriji Popoviću, neka se pripremi poslanik Vladimir Martinović, nakon 
njega poslanik Damir Šehović. 
 Izvolite, poslaniče Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (04.02.22 18:01:11) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore,  
 Poštovana ministrice Srzentić, posebno ću vama da odam poštovanje, vi danas branite čast te 
nesrećne vlade i tih muškaraca koji su svi pobjegli, bačili peškir u ring. Stvarno, svaka vam čast, dama, 
žena brani čast danas. To je politička etika, ne može se pobjeći iz političke arene kad vidiš da ubjedljivo 
gubiš. Naročito, mi kao sportisti to nikad nijesmo mogli da prihvatimo. 
 Provedrilo više Gore Crne, što bi rekao naš veliki vladika Rade, iako danas se ipak očekuju neke 
padavine. 
 Ovo je za Liberalnu partiju, za Crnu Goru, sigurno nesumnjivo istorijski dan, istorijski dan. Ovo je 
prvi put u crnogorskom višestranačju, 32 godine da vjerovatno će u Parlamentu pasti Vlada, to je  veliki 
demokratski iskorak. Lično, volio bih da se te naredne vlade mijenjaju što više, da nijedna ne traje preko 
nekih dvije godine.  
 Pa ne znam da li sam govorio u prošlom sazivu, ali mogu da kažem da Liberalna partija je prije 18 
godina osnovana, 10 godina je parlamentarna opozicija, osam godina smo bili dio parlamentarne većine, a 
nikad nijesmo bili dio Vlade iz principijelnih razloga. Liberalna partija kao jedan od potpisnika Prijedloga 31 
poslanika da se glasa o nepovjerenju 42. Vladi će naravno podržati Prijedlog koji je u skladu sa članom 107 
Ustava, pitanje nepovjerenja Vladi koja je na političkom, ekonomskom, socijalnom, epidemiološkom nivou 
satrla Crnu Goru i dovela je na najniže grane, uz to zaustavila evropski put, zadala nam upitnost evropske 
perspektive i članstva u NATO savezu.  
 S druge strane, ne može se sva krivica za sunovrat Crne Gore, ne može sva krivica pasti na pleća 
premijera Krivokapića. Vjerujete, danas kad sve ovo čujem dođe mi da ga maksimalno branim, ali sam 
veoma razočaran zbog toga što je u ovom trenutku pobjegao iz političke arene. Dakle, ta krivica ne može 
sva pasti na njega, njegovu crkvenu vladu. Od prvog dana nijesu imali političku podršku parlamentarne 
većine. Uglavnom su se za tih 14 mjeseci bavili zakonom o slobodi vjeroispovjesti, temeljnim ugovorom sa 
Srpskom crkvom, uvođenjem popova u državne funkcionere, pretvorivši Crnu Goru po Ustavu građansku 
državu u pravoslavnu džamahiriju. 42. Vlada je napravila posebno loš ambijent za Crnogorce, manjinske 
narode, našu dijasporu, domaće i strane investitore. Za njom će žaliti samo naši poslanici kojima su žene, 
supruge u Vladi. Vjerujem da je ovo naravoučenje za sve nas. Liberalna partija će podržati samo buduću 
proevropsku vladu, manjinsko - tehničku koja će imati podršku kvalifikovane većine poslanika, najmanje 49, 
koja će postići dogovor i građanski konsenzus u skladu sa evropskim standardima o fundamentalnim 
vrednosnim principima i postići dogovor oko izbora najviših pravosudnih funkcija, postići dogovor o daljoj 
reformi izbornog zakonodavstva, čime bi se stekli u razumnom roku, ne dužem od godinu dana, uslovi za 
održavanje vanrednih parlamentarnih izbora.  
 Za nas liberale preporod Crne Gore je počeo 04. i 05. septembra na Belvederu i Cetinju. Koristim 
priliku da  zahvalim građanima, građankama Cetinja ali i Crne Gore, svima onima koji su mogli da se 
probiju do tada okupiranoga Cetinja, na ovome što su nam omogućili da ipak Crna Gora se vrati nekom 
građanskom evropskom putu. Dakle, niko više taj preporod ne može zaustaviti, ni kanabei kod Vučića i 
Porfirija u Beogradu.  
 Ono što bih, završavam predsjedniče, u prilog ove diskusije podsjetio da mi zajedno svi moramo da 
radimo, moramo doći do dijaloga. Možda bi, bar po mišljenju i stavu Liberala, najbolja bila neka tehnička 
vlada nacionalnog jedinstva. Da vas podsjetim na takvu vladu koja je u Crnoj Gori postojala od 1993. do 
1996. godine u najcrnjem periodu za Crnu Goru, buktao je rat svugdje oko nas, inflacija, a ta i takva vlada u 
kojoj su bili svi tada jedistveni DPS, Liberali, Narodna stranka, Socijaldemokratska partija su participirali u 
toj i takvoj vladi i odigrali tada veoma pozitivnu ulogu.  



 Pomirenje nam je neophodno, dijalog nam je neophodan. Molim vas, ovo je sad prilika, već je neko 
rekao, kolega Živković, ovo nije prilika za nikakvo likovanje, ovo je prilika za spas Crne Gore i davanje 
šanse Crnoj Gori u budućnosti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 18:09:57) 
 
 Zahvaljujemo, poslaniče Popoviću. 
 Sada riječ dajem poslaniku Vladimiru Martinoviću. Neka se pripremi poslanik Damir Šehović, nakon 
njega poslanik Pavićević. 
 Izvolite, poslaniče Martinoviću. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (04.02.22 18:10:09) 
 
 Poštovani predsjedniče Bečiću, uvažene koleginice i kolege, uvaženi predstavnici medija,  
 Ja vrlo jasno i glasno da kažem da poslanički klub Demokratske Crne Gore će glasati protiv ove 
inicijative, protiv smjene ove aktuelne vlade, a objasniću i zbog čega. Ne zbog toga što mi u Demokratskoj 
Crnoj Gori branimo bilo čiju fotelju, bilo kog pojedinca, bilo kog ministra ili funkcionera. Ne zbog toga što ne 
mislimo da se moglo uraditi bolje i više, jer u svakom poslnu se može uvijk uraditi bolje, može se uraditi 
više i možemo svi, kada i sami počnemo da krenemo sami od sebe, uvijek svoj rad unaprijediti na bolje. 
Već to radimo jer smo građanima Crne Gore dali obavezu da ćemo uraditi sve da sačuvamo izbornu volju 
građana od 30. avgusta 2020. godine. Uradićemo to i zbog toga što, ukoliko danas padne ova vlada, 
ulazimo u veliku zonu rizika da izborna volja bude prepuštena u ruke onih pojedinaca koji kasnije, a 
naravno nalaze se još uvijek u opozicionim klumapam, mogu i te kako se igrati sa tom izbornom voljom.  
 Takođe, želim da podsjetim da je 30 godina građanima Crne Gore trebalo da dočekaju prvu 
demokratsku vlast u Crnoj Gori, da poslije 30 godina vladavine jedne partije, jednog režima uđemo u 
porodicu savremenih demokratskih država, punih 30 godina, poštovani građani, bilo je potrebno. Ali, osim 
što smo na tim izborima pobijedili svoje protivnike političke, nije bilo potrebno samo pobijediti njih u 
političkom smislu, u sve to je bilo potrebno na tim izborima pobijediti i organizovani kriminal koji je branio 
bivši režim, koji je radio za njega i pomagao mu je kriminalno koruptivni instrumenti koji su oličeni u 
aferama "Snimak" ili "Koverta". Upravo zbog toga Demokratska Crna Gora svim demokratskim i legitimnim 
sredstvima želi sačuvati izbornu volju građana od 30. avgusta. 
 Ja razumijem, i u potpunosti je opravdana bojazan kod građana Crne Gore da je inicijativa o kojoj 
danas raspravljamo u stvari predznak vraćanja na staro. Zbog čega to kažem? Šta znači povratak na 
staro? Znači na period ukidanja stečenih prava korisnicama naknada majki sa troje i više djece. Vraća na 
period kada djeca nijesu imala dječije dodatke. Vraća se na period kada pripadnici trećeg doba su imali 
niže staračke naknade. Vraćaju se u period kada su udžbenički primjeri, krađe državnih resursa bili preči 
od besplatnih udžbenika za sve osnovce u Crnoj Gori, na period kada je životni standard bio nepristojno 
nizak a visina stambenih kredita za funkcionere vlasti bezobrazno visok. Takođe, vraćamo se i na period 
kada smo imali kolike smo imali i prosječne i minimalne zarade i kolike su uopšte bile zarade u Crnoj Gori.  
 Ovdje se postavlja jedno zaista objektivno i racionalno pitanje, postavlja se pitanje da li kolege koje 
su pokrenule ovu inicijativu su se zasitile nove vlasti ili su se možda zaželjeli stare. Događanja koja su 
prethodila samoj inicijativi izazivaju sumnju da je riječ o ovom drugom. Podsjetimo i ja sam nekoliko puta 
javno to kazao da je Demokratska Crna Gora više puta pozvala potpisnice memoranduma da isključe 
mogućnost saradnje sa DPS-om i svi smo u tome saglasni, jer bi samim tim odgonetnuli sve ono što muči 
građane Crne Gore, a to je da taj memorandum ne znači vraćanje na staro i da to ne znači da će se 
iznevjeriti izborna volja građana od 30. avgusta 2020. godine. Kao što ste vidjeli na te naše pozive i apele 
niko nikada nije odgovorio iako sami sadržaj tog memoranduma nama ni po čemu nije bio sporan. 
Međutim, sve to je kod građana Crne Gore probudilo opravdanu sumnju da se dešava rehabilitacija bivšeg 
režima i istovremeno zaboravljajući sva ona nepočinstva, sve one kriminalne radnje, sve ono što su 
građanima Crne Gore radili u prethodnih 30 godina. Taj memorandum koji je potpisan je samo jedan od 
momenata koji budi sumnju i namjere da može doći do izigravanja izborne volje građana. Dakle, manjinska 
podrška bilo koje vlade koju bi podržavao bivši režim značilo bi to. Međutim, ono što od svih ovih 
elemenata mene najviše zabrinjava jeste jedna činjenica da zapravo o toj manjinskoj vladi i o onome što je 
eventualni saržaj te manjinske vlade više zna sadašnji predsjednik države i predsjednik DPS-a nego sami 
promoteri onoga što je manjinska vlada i onoga što je Memorandum. Jer, vidjeli ste misije, čule su se 
poruke i upravo to je sa velikim razlogom izazvalo i sumnju i zebnju kod građana Crne Gore. 
 Takođe, jedno je sigurno i konstatovano u Ustavu Crne Gore, citiraću: "Ne može se prizinati vlast 
koja ne proističe iz slobodno izražene volje građana na izborima". Upozoravam na sve poslanike da se 



nikada ne ogluše o taj član Ustava koji znači da vlast koja bi bila formirana sa onima koji dolaze iz bivšeg 
režima, takođe suprotno onome što su oni koji predlažu ovo imali kao opozicionu retoriku, bi takođe bila 
jedna velika prevara koju bi građani imali pred sobom.  
 Dakle, mi iz Demokratske Crne Gore smo ponudili najpoštenije moguće rješenje ukoliko nema 
dogovora unutar parlamentarne većine, 41 poslanika plus manjina na čemu insistiramo, da se ide na 
izbore. Da upravo na tim izborima građani donesu sud o tome ko je i kako radio, kome je do fotelja a kome 
nije do fotelja. Međutim, vidjeli ste da takva jedna naša ponuda gdje nudimo rješenje ovih političkih 
problema unutar institucija što i jesu evropski standardi, nije dobila podršku i razumijevanje. Evo, mene 
prije svega čudi što opozicija kojoj po prirodi stvari bi pripadalo da glasa za skraćenje mandata Skupštini i 
da ide na prijevremene izbore to nije prihvatila. Takođe, šta bi ti izbori jasno morali definisati. Nikada više u 
Crnoj Gori ne smijemo dozvoliti da neko jednom, slobodno mogu da kažem, prevarantskom retorikom 
dobija i uzima glasove od građana Crne Gore. A šta znači kada neko takvom retorikom vara građane. Ako 
neko prije izbora tvrdi i isključivo tvrdi da neće sarađivati sa ovom ili onom partijom, pa makar se radilo i o 
mom, odnosno političkom subjektu kojem ja pripadam, pa nakon toga zbog te retorike dobije podršku od 
biračkog tijela, a onda poslije godinu ili dvije te glasove i te mandate želi pokloniti onima za koje su rekli da 
neće sarađivati sa njima, šta je to osim izborna izdaja i prevara. Dakle, ne postoji u samom Ustavu Crne 
Gore, postoji samo termin Vlada i želim da građani Crne Gore znaju i manjinska i tehnička i prelazna i 
kakva god vlada i kako god je neko zvao, Ustav ne poznaje taj termin. Ustav poznaje termin vlada i poznaje 
onu parlamentarnu većinu koja bi izabrala tu vladu, te poslanike i te ministre, pa se postavlja pitanje ukoliko 
bi neku vladu mimo dogovora parlamentarne većine podržavali oni protiv kojih su i na platformi, koji su u 
političkom smislu se borili 30. avgusta, šta je to nego izadaja i prodaja onih glasova koji su glasali za 
promjene.  
 Takođe, želim da kažem još jednu veoma važnu stvar. Ovdje smo danas čuli nekoliko puta da je 
neko nekog u ranijem periodu izdavao. Moguće da su neki političari, moguće da su tada neki pripadnici 
političkih partija izlazili iz tih partija, jer su se upravo kursevi tih partija kretali prema bivšem režimu. I gle 
čuda, oni koji se sami pronalaze, kada se pomenu milioni, kada se pomene izdaja izborne volje, a niko ih 
imenom i prezimenom ne pominje, niko ne pominje te političke subjekte, onda oni kažu da je neko njih 
nekada izdavao, prodavao i tome slično. Postavlja se sljedeće vrlo logično pitanje - ako su oni koji su otišli 
zbog pogrešne politike i kursa tih partija u tom momentu izdajnici, a šta su oni koji su prije toga napuštali te 
partije a kasnije ti politički subjekti pravili koalicije sa njima i izlazili i na lokalnim i na državnim izborima. 
Postavljam pitanje onima da li su i oni izdajnici sa kojima su bili na tim izbornim listama.  
 Dakle, poštovani građani Crne Gore, što se tiče nas u Demokratskoj Crnoj Gori, savjest nam je u 
potpunosti čista. Svakog građanina možemo pogledati u oči jer sve ono što smo obećali od 30. avgusta do 
današnjeg dana mi smo ispunili. Borili smo se i borimo se svim demokratskim sredstvima da ono što je bila 
vaša izborna volja od 30. avgusta 2020. godine, i te kako sačuvamo. Borićemo se do zadnjeg dana da se 
ne iznevjeri volja naroda, da se eventualno oni koji su krenuli ka pogrešnom putu vrate na onaj put koji su 
građani glasno i jasno zacrtali 30. avgusta, a građani su 30. avgusta 2020. godine jasno i glasno poručili da 
žele da vide bivši režim u opoziciju, da žele promjene i da ne žele povratak na staro. Prema tome, 
poštovani građani, vrlo brzo će se pokazati ko je vjera ko je nevjera, vrlo brzo će se pokazati ko su oni koji 
izdaju ili ne izdaju, jer samo, koliko su Demokrate od svog osnivanja pa do danas pretrpjeli bočnih udara, 
pa i direktnih udara, lažnih optužbi je ono što zaista evo ovih dana u potpunosti pada u vodu. Bićemo na 
braniku onoga što su demokratske tekovine, a zaista sumnjam da je jedna od demokratskih i evropskih 
tekovina prekrajanje izborne volje i formiranje vlasti suprotno Ustavu, suprotno izbornoj volji. Zbog toga, 
kao što sam rekao na startu, danas nećemo glasati za smjenu ove vlade, a ponavljam breme odgovornosti 
i teret odgovornosti svih onih koji pokušaju da prekroje izbornu volju građana će i te kako ponijeti na svojim 
leđima u narednom periodu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 18:24:41) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslaniče Šehoviću, vi imate sada riječ, nakon poslanika Šehovića poslanik Srđan Pavićević. 
Izvolite. 
 Nemate pravo na repliku niko nije pomenut. Izvolite. 
 Komentar poslanik Joković. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (04.02.22 18:25:18) 
 
 Hvala, gospodine predsjedniče. 



 Znate šta, poštovani građani Crne Gore, definitivno nije lako odgovarati glavnom ideologu 
Demokrata Crne Gore na ovim ovako ozbiljnim analogijama da će neko nešto da izda i da proda.  
 Dakle, ja govorim o onome samo što se desilo, a desilo se sljedeće:  
 Da su nekad neki koji  sad morališu na najveći mogući način dobili glasove od SNP-a i da budu 
predstavnici SNP-a i u ovom parlamentu i u lokalnim parlamentima. Onda oni koji su odnijeli te mandate, a 
izborna volja građana je bila da to SNP mandati budu i u Parlamentu i u lokalnim parlamentima. Dakle, isti 
ti sad negdje neko analogiju bacaju da bi neko drugi  mogao da izda. Da je tu bilo izborne volje građana, ti 
isti bi vratili te mandate, bili van Parlamenta i lokalnih parlamenata, i sad bi mogli pričati o tome.  
 Kad to nijesu uradili, a ovih dana pišu po medijima i svojim profilima i saopštenjima časno članstvo 
SNP-a, e pa onda se postavlja pitanje zašto su neki napuštili časno članstvo SNP-a. Zašto su članstvo 
napuštili  SNP-a? Časni ne napuštaju časne, časni mogu sa časnim u svakom trenutku. Časni i časni se 
sastaju, gledaju, druže, prijatelje. Nekome je tijesno bilo tamo đe su časni najviše prisutni. Onda oni koji 
nijesu mogli sa onim časnim onda su tražili neki drugi put, zbog čega to je pitanje za one koji su. Ovdje još 
jedno pitanje se ovako provlači ovih dana kako neko brani crkvu, kako neko će da izda crkvu itd. itd.  
 Ja pitam one koji tako govore, da li su bili na Trojčindanski sabor kad je pozvala naša Mitropolija 
crnogorsko-primorska i kad smo se svi zakleli da ćemo braniti svetinje? Da li su bili tu svi ili nijesu? To je 
suština i od toga treba da počnemo. Nemojmo pričati o onome što se nije desilo, ja pričam samo o onome 
što se desilo, a oni koji se preko ovoga prepoznaju to je njihov problem, a ja neću govoriti da mi nije bila 
namjera. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 18:27:55) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pravo odgovora na komentar poslanik Martinović. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (04.02.22 18:28:01) 
 
 Uvaženi gospodine Jokoviću., 
 Mene zaista čudi nekoliko stvari.  
 Prvo, kada sam negdje ovdje govorio o milionima, a vas nijesam pomenuo niti vaš politički subjekat, 
Vi ste prvi iz te klupe onako nervozno iskočili i nekako neprijatno uzeli komunikaciju sa mnom. Pitam  sada, 
pošto ste se i danas pronašli, zbog čega? Vidim, gospodine Jokoviću, da nam držite moralne lekcije, a ja 
vas sada, gospodine Jokoviću, pitam ako već ste toliki moralista, kažite danas građanima Crne Gore, 
kažite danas časnom i poštenom članstvu SNP-a, da li će te na bilo koji način paktirati sa Demokratskom 
partijom socijalista? Da li kroz vid manjinske vlade ili neke druge vlade i da li ćete pristati da budete dio 
vlade koju će podržavati parlamentarna većina na čelu sa DPS-om? Danas odgovorite jasno i glasno, kada 
drugima dijelite lekcije. Ja Vas, gospodine Jokoviću, nikada lično nijesam pomenuo. Ako me pitate oko 
sabora na Trojčindan, da bio sam i biću opet, ako bude trebalo, i to sa ponosom kažem. Tako da mi ni to 
ne možete uputiti na bilo koji način. 
 Onda vas, takođe, pitam, ako nas optužujete da smo mi izdali i odnijeli nešto iz SNP-a, što nije 
tačno, jer mi nijesmo napustili časno i pošteno članstvo SNP-a u tom momentu već pogrešne politike i 
pogrešni pravci rukovodstva partije  kojim se ta partija kretala. Ali, vas sad ovdje pitam, pred vašim 
koalicionim partnerima, sa kojima ste bili na listi na posljednjim parlamentarnim izborima. Evo tu je i 
gospodin Bulatović, evo tu je i gospodin Knežević, naravno ne želim ništa vama da uputim, nego vas samo 
pitam, gospodine Jokoviću, pošto su oni prije nas, takođe, napuštili Socijalističku narodnu partiju, da li su 
oni, gospodine Jokoviću, izdajnici, bog toga gospodine Jokoviću, što ste vi na više izbornih ciklusa, i na 
lokalnim izborima i na parlamentarnim izborima, upravo nastupali zajedno sa gospodinom Kneževićem, sa 
gospodinom Predragom Bulatovićem itd?  
 Takođe, gospodine Jokoviću, nije  se ovih dana crkva i Mitropolija crnogorsko-primorska ograđivala 
niti od Demokratske Crne Gore, niti od mene, niti se ograđivala od naših izjava. Ograđivala se, gospodine 
Jokoviću, od onih prevara koje su servirane u javnost, pa je tako rečeno da ste vi dobili poziv da negdje 
odete, a s druge strane crkva vam je vrlo jasno poručila, da vi nijeste dobili nikakav poziv, nego ste vi tražili 
poziv i otišli tamo. Vjerujte mi, gospodine Jokoviću, ukoliko bude bilo potrebno, pošto na ovaj način 
razgovarate sa mnom, spreman sam do kraja sa vama da iznosim sve činjenice koje ja imam u vezi svih 
ovih stvari koje su se dešavale ovih dana. Jer, ja gospodine Jokoviću, nijesam išao na kanabe kod Vučića, 
niti je neko iz Demokratske Crne Gore bilo kome polagao račune osim građanima Crne Gore i tako ćemo 
raditi dok postojimo.  



 Ali, gospodine Jokoviću, molim vas prije nego što druge optužite za izdaju, prije nego što drugima 
počnete dijeliti moralne lekcije, a pri tom vas niko niti imenom niti prezimenom nije pomenuo, još jednom 
vas na kraju pozivam, kažite časnim i poštenim biračima SNP-a da li će te na bilo koji način sarađivati ovih 
dana sa Demokratskom partijom socijalista, da li će te pristati da vas manjinski podržavaju kroz 
parlamentarnu većinu ili na bilo koji drugi način. Ukoliko izbjegnete odgovore na ta pitanja, gospodine 
Jokoviću, onda znači da vi želite obmanuti birače, a ja vam ponavljam, Vi ste se uhvatili za nešto sami, dok 
vas ja ni jednom nijesam pomenuo, da li je to iz nekog ličnog animoziteta ili je to zbog argumenata koji 
imam, ja zaista ne znam. Ali, evo javnost zna, kada sam god ustao i kada sam pomenuo određene stvari, vi 
ste se sami pronašli i vrlo, ajde da kažem politički agresivno reagovali na to. Zbog čega gospodine 
Jokoviću, ako nemate šta da krijete, zbog čega gospodine Jokoviću, ako su vaši stavovi u potpunosti jasni, 
zbog čega gospodine Jokoviću, ako nećete prihvatiti pakt sa Demokratskom partijom socijalista? 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 18:33:28) 
 
 Zahvaljujemo. 
 Idemo, to je odgovor na komentar. 
 Poslaniče Jokoviću, ako krenemo tako ići ćemo u nedogled, vi ste iskoristili pravo. 
 Možete ali isključivo proceduralna reakcija koji član Poslovnika sam povrijedio ja u vođenju ove 
Skupštine. 
 Evo, izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (04.02.22 18:34:00) 
 
 Odmah da kažem konkretan član.  
 Ja mislim da negdje nije svojstveno da predsjednik SNP-a u pokušaju ne da pravom predsjedniku 
SNP-a riječ, to stvarno je povreda svake procedura. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 18:34:13) 
 
 Poslaniče Jokoviću, ja vam neću dozvoliti, jer ja sam sa uvažavanjem prema svima. Vama neću 
dozvoliti da vrijeđate mene i ovog trenutka vam oduzimam riječ jer ste uvredu uputili. 
 Izvolit, poslaniče Šehoviću.  
 Niko ovdje vrijeđati nikoga neće, jer ja se sa poštovanjem odnosim prema svakom poslaniku ovog 
parlamenta. 
 Izvolite, poslaniče Šehoviću. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (04.02.22 18:34:47) 
 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 18:34:58) 
 
 Nakon poslanika Šehovića, poslanik Srđa Pavićević, a nakon poslanika Srđe Pavićevića, vi ste 
poštovana poslanice Vuksanović Stanković. 
 Izvolite poslaniče Šehoviću. 
 Ne možete jer se radilo o odgovoru na komentar, ne možete jer nema osnova za repliku, odgovor je 
na komentar, nema osnova za repliku.  
 Izvolite, poslaniče Šehoviću, imate riječ. 
 Dajem pauzu zbog tenzija u sali, izvolite. Pauza par minuta. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 18:48:32) 
 
 Nastavljamo sa radom poštovane koleginice poslanice i poslanici. 
 Riječ dajem poslaniku Damiru Šehoviću. 



 Ponavljam, nakon poslanika Šehovića, poslanik Srđa Pavićević, nakon poslanika Pavićevića, 
poslanica Draginja Vuksanović Stanković. 
 Izvolite, poslaniče Šehoviću. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (04.02.22 18:49:00) 
 
 Hvala. 
 Poštovani predsjedniče, uvažene kolege, cijenjeni građani Crne Gore. 
 Mislim da nema apsolutno nikakve dileme da nas minuti dijele od izglasavanja nepovjerenja 42. 
Vladi Crne Gore. Vladi koja je na jasan i nedvosmislen način u ovih nešto više od 12 mjeseci pokazala da 
nije sposobna da vodi Crnu Goru, Vladi koja je pokazala da nije sposobna da upravlja Crnom Gorom, ali 
bogami ni da je baci na koljena, a nije da se nije trudila. Uradila je sve da slomi Crnu Goru, a umjesto toga 
u političkom smislu, jedino je zube polomila.  
 Ako bih tražio argumente kojima bih potkrijepio svoju namjeru da glasam za uskraćivanje povjerenja 
ovoj i ovakvoj vladi, vjerujem da biste se samnom saglasili da bi mi sati trebali da ih sve navedem. Umjesto 
toga sam se opredijelio da pomenem samo one ključne. Odbjegli premijer i kabinet na čijem je čelu još 
uvijek, je odgovoran za najveću političku i institucionalnu krizu u našoj višestranačkoj istoriji .Taj čovjek koji 
se nije udostojio ni da bude prisutan u momentu kada se razgovara o povjerenju njegovoj vladi, vladi koju 
on predstavlja, njemu je pošlo za rukom ono što nikom prije njega nije, da blokira i izvršnu i zakonodavnu i 
sudsku vlast, neku direktno a neku svojim ponašanjem da izazove. On i njegov kabinet su odgovorni zbog 
toga što danas imamo preko 10.000 više nezaposlenih lica nego što je to bio slučaj prije nego što je on 
preuzeo takvu visoku i važnu dužnost. On je odgovoran zbog toga što danas imamo ugašenih nekoliko 
strateški važnih preduzeća, on je odgovoran zbog toga što smo se suočili sa divljanjem cijena, sa tjera 
njem investitora, sa urušavanjem kreditnog rejtinga naše države. Posebno je odgovoran zbog 
katastrofalne, ali najblaže rečeno katastrofalne epidemiološke situacije koja nas je svrstala u sam evropski i 
svjetski vrh po broju oboljelih i po broju preminulih od virusa COVID 19, odgovoran je naravno i za krah 
evropske politike u koju se na početku mandata kleo. Odgovoran zbog toga što je ova država suočena sa 
najlošijim izvještajem Evropske komisije ikada, što je ova država dobila najlošiju ocjenu od kad se vrše 
mjerenja napretka bilo koje države na putu evropskih integracija. Riječju, odgovoran je zbog toga što je naš 
evropski put,  zahvaljujući njemu i neodgovornoj politici koju je personifikovao, zaustavljen. Riječju, osušilo 
se sve za šta se on i njegova vlada dohvatio, zbog čega i ne treba da nas čudi to što će, vrlo vjerovatno u 
političku istoriju poći kao neko ko je zaslužio epitet najgoreg premijera u višestranačkoj istoriji Crne Gore.  
 Iz ovog političkog košmara koji smo živjeli nešto više od 12 mjeseci, ja mislim da svi moramo da 
izvučemo pouke. Kad kažem svi, mislim na baš sve i na dosadašnju vlast i na dosadašnju opoziciju. 
Dosadašnja vlast treba da shvati da je država ozbiljan sistem i da takvim ozbiljnim sistemom nije lako i 
jednostavno upravljati. Da država nije trafika da svako može da pokriva odgovorne pozicije koje sama 
vlada podrazumijeva, a posebno treba da izvuče pouku na način što će u perspektivi uvijek voditi računa da 
ni na koji način ne potcjenjuje civilizovanu pristojnu Crnu Goru koja možda nije bučna, ali ima kičmu, a ta 
kičma vjerujem da je došla glave ovoj vladi.  
 Vlast prethodna a trenutna opozicija, takođe treba da izvuče neke pouke. Treba da razumije da 
nakon 30. avgusta živimo novo političko vrijeme, da u tom novom političkom vremenu moramo na jedan 
drugačiji, odgovorniji način da se  ponašamo, moramo sa nekim devijantnim ponašanjima da raskrstimo., 
možda i sa nekim politikama, a definitivno i sa pojedinim ljudima koji su u prethodnom sistemu u kojem sam 
i sam pripadao bili toliko osilili da su u jednom momentu pomislili da građani postoje zbog njih, a ne oni 
zbog građana, a i jedni i drugi uvažene kolege treba da shvate da Crna Gora nijesu političari nego ljudi i da 
su za te ljude nezavisno od njihove političke ili bilo kakve druge orijentacije dužni i obavezni da stvore 
pristojan ambijent za život. U suštini želim da kažem da smo kao društvo danas na vrijednosnoj i na 
civilizacijskoj raskrsnici, da umjesto svađa i prepirki koje su do sad karakterisale ovaj visoki dom i 
generalno političku scenu u Crnoj Gori, posebno u posljednjih 14 mjeseci, ovom društvu u novom vremenu 
kojem živimo je potreban konsenzus, evropski konsenzus i kompromis, a da bi ga bilo već danas prije nego 
što krenu razgovori o nekoj budućoj vladi ili pak izborima ako se oko toga dogovorimo baš odavde iz 
Skupštine treba da pošaljemo nekolike poruke. Prva i osnovna da očekujemo, da više nikad nikome neće 
pasti na pamet da građansku državu mijenja nacionalističkom državom, da više nikad neće pasti na pamet 
nikom da narode koji žive u Crnoj Gori, a koji su bogastvo ove Crne Gore tretira na nejednak način, 
odnosno da više ne pomisli da postoje narodi prvog i narodi drugog reda. Vjerujem da bi važno bilo i da 
odavde pošaljemo još jednu poruku. Da ne smijemo razmišljati ni na koji način u pravcu da sekularno 
društvo, sekularnu državu kakva je Crna Gora danas i po Ustavu i po svim propisima prepoznata 
mijenjamo teokratskom državom. Konačno se moramo naučiti da je političarima mjesto u institucijama, a 
vjerskim poglavarima i vjerskim službenicima u vjerskim objektima i da tu lekciju definitivno moramo da 



razumijemo i posebno je važno da odavde pošaljemo i treću poruku. Da se niko ali baš niko ne drzne da 
pokuša zbog potrebe, da treba da se mirimo, da stavlja znak jednakosti između fašizma i anti fašizma. Jer, 
nama ne treba lažno pomirenje, treba nam istinsko pomirenje, treba nam pomirenje oko vrijednosti koje 
jačaju, a ne oko vrijednosti koje slabe našu državu. Riječju oko građanskih, sekularnih i evropskih 
vrijednosti nema pogađanja, to bi po nama iz Socijaldemokrata Crne Gore trebala da bude programska 
platforma svake nove, bilo manjinske ili neke druge vlade ukoliko uopšte do njenog konstituisanja dođe i to 
je crvena linija ispod koje se definitivno neće ići. To je zapravo i osnovna programska platforma oko koje 
treba praviti evropski dogovor koji je Crnoj Gori potreban, a prethodnica tom evropskom dogovoru je jasan, 
nedvosmislen i precizan dogovor oko programskih principa buduće vlade i oko činjenice da tu vladu trebaju 
da predstavljaju ljudi koji imaju nesporan legitimitet, koji imaju kapacitet da se nose sa odgovornošću koje 
članstvo u Vladi podrazumijevaju. 
 Dakle, nama poštovane kolege i građani Crne Gore, treba evropska vlada, ne treba nam privatna 
vlada bilo čija. Jednu privatnu smo već imali i ona se srušila kao kula od karata. Vjerujem kad bismo drugu 
napravili, da bi se još i brže srušila, a Socijaldemokrate bi tim  procesima i te kako dali potreban doprinos. 
Jer, nijesmo ćutali ni ovoj, pa ne bismo ćutali ni narednoj privatnoj, ukoliko bi se formirala, a vjerujem da 
neće, vjerujem da neće, jer vjerujem da smo svjesni da ovo nije vrijeme za nove eksperimente, vjerujem da 
znamo da nije vrijeme za ucjene, već je vrijeme za odgovornost, a siguran sam da ćemo u periodu pred 
nama smoći snage svako od nas da će smoći snage da pokaže tu odgovornost na djelu.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 18:59:14) 
 
 Zahvaljemo, poslaniče Šehoviću. 
 Poslanik Srđan Pavićević, sada ima riječ, nakon njega poslanica Vuksanović-Stanković. 
 Izvolite, poslaniče Pavićeviću. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (04.02.22 18:59:25) 
 
 Poštovani predsjedniče, poštovane koleginice i kolege, poštovana javnosti. 
 Ja nijesam imao želju da danas uzimam učešće na plenumu, s obzirom da sam se ovako iskazivao 
prilično u toku maratonskog Odbora koji smo imali prije toga. Ali, ponio me ovaj trenutak, da kažem par 
rečenica, jer mi smo skloni da svemu o čemu pričamo i svemu o čemu raspravljamo damo te elemente 
onoga što je naš folklor. Znači, tu je puno epike, tu je puno drame, tu je puno teatralnosti, tako da ni lirsku 
baladu kada napišemo ne možemo da je završimo da glavni lik balade ne umre, ili da ne boluje od bolesti 
za koju lijeka nema. Očigledno da nam je sve tako i da i ova priča ovdje mora da bude tako teatralna, tako 
dramatična, a u suštini se radi o relativno jednostavnim stvarima savremene demokratije koja svuda u 
svijetu ima potpuno miran i normalan tok.  
 Ovdje smo da pričamo o povjerenju 42. Vladi, i apsolutno ništa više i ništa manje od toga. Sa 
tehničkog aspekta ja ću se samo ograditi na par stvari, da ne bi  uzimao previše vremena. Sa tehničkog 
aspekta došli smo u situaciju da je Vlada gospodina Krivokapića sa 12 svojih članova, odnosno ministara, 
potpredsjednikom i sa njim kao premijerom došala u situaciju da je  30% te vlade odnosno četiri 
ministarstva da su van igre. Pored toga je i potpredsjednik te iste vlade došao u situaciju da se osjeća vrlo 
tjeskobno u toj vladi iz određenih razloga.  
 Znači, mi kad pogledamo i saberemo i oduzmemo vidimo da preko trećine vlade ne funkcioniše. 
Samim tim ta vlada postaje upitna u svojoj suficijentnosti, da li ona kao takva može da funkcioniše, a kad 
pogledamo drugu stranu medalje, odnosno kad pogledamo Parlament u kome smo danas ovdje svi zdušno 
imali pro et  kontra argumentaciju, u ovom Parlamentu na današnji dan ovu vladu podržava između 10 i 12 
poslanika, od njih 81, skoro 90% poslanika  ne podržava vladu, a u samoj većini tu vladu od 41 poslanika 
podržava njih desetak, što je nekih opet 25%. Ja prosto ne mogu da shvatim koje mi argumente  branimo, 
prosto ne mogu da sahvatim o čemu mi to pričamo, u koje dubioze mi zalazimo. Ako nešto nema 
demokratski odziv, ako nešto nema demokratski okvir, ako nešto nema demokratski aksiom u sebi, a zašto 
mi pokušavamo da uvijek budemo pametniji od onoga što je ustaljeni aksiom svuda u svijetu? Ova vlada  
nažalost poslije godinu i dva mjeseca više nema podrške, i molim lijepo, mislim da je s tim  priča sama po 
sebi završena.  
 Mi smo smatrali, i smatram i dalje, da je ova vlada trebala da bude uspostavljena na onoj famoznoj 
vladi eksperata koju smo mi promovisali u kojoj je trebalo da eksperti budu utemeljeni debelo u tri koalicije, 
da prezentuju interese te tri koalicije i da kao takve budu jedna homogena cjelina gdje bi potpuna 
odgovornost za njihov rad ležala u njihovoj odgovornosti prema tim cjelinama koje su i predložili, a ta vlada 



je po meni trebala da bude prvenstveno ekspertska iz razloga što je trebala svojim znanjem da kompenzuje 
sve ono što su bile naše zablude, naša neznanja. Ona je svojim znanjem morala da izgradi mostove i ona 
je svojim znanjem morala da natjera sve nas da uđemo u dijalog. Dijalog je bio conditio sine qva non, 
dijalog je bio početna stanica i završna priča ove vlade. Dovoljno je bilo samo da je uspjela da ostvari 
dijalog iz razloga što ne mogu da postoje dvije ušančene strane, dva tabora, jer u ovoj državi ne mogu da 
postoje  dvije Crne Gore, jednostavno ne mogu da postoje dvije Crne Gore. To je bila primarna uloga te 
vlade eksperata koje smo mi zamislili, nažalost ona tu ulogu nije ispunila 17.januara smo mi pokušali da 
krenemo onako entuzijatski, da pokušamo da odgovorimo dijalog, da pokušamo da otvorimo dijalog sa 
predstavnicima nacionalnih manjina iz razloga što se ta grupacija držala vrlo rezervisano, distancirano od 
čitave ove priče. I smatrali smo vrlo plemenitim i vrlo avangardnim iskorakom da krenemo da pričamo sa 
ljudima koji su stojali sa strane, bojažljivo posmatrajući, bez davanja povjerenja postojećoj vladi. Desilo se, 
umjesto da polako otvaramo put ka jednoj koheziji, ka jednom razgovoru, desilo se da smo tim činom 
produbili podjele, do 17.januara u 12 sati, ja 20 godina nijesam bio dovoljno dobar Crnogorac za ovu stranu 
ovamo. Nikako, pored svega što sam u životu uradio, postigao i uradio ja nijesam bio dovoljno dobar 
Crnogorac, dokazan po njihovim aršimima. Da bi od 17.janura poslije te čuvene pres konferencije već 
nijesam dovoljno dobar Srbin za ovu drugu stranu. Pa, gospodo, ja sam jednako dovoljno dobar i Srbin i 
Crnogorac, uokviren u okvire građanskog koji mi daju jednu veliku širinu upravo što gajim tu dualnost 
entiteta u sebi, bezmalo hiruški postavljenu ujednačenu i komplementarnu jedna sa drugom, jer jedna bez 
druge jednostavno nijesam ja.  
 Prema tome, dopustite nama koji se smatramo građanima i koji kultivišemo jednu i drugu stranu da 
imamo pravo da živimo u ovoj državi, da vam vi ne određujete mjeru naše postojanosti i našeg patriotizma i 
našeg rodoljublja. Dopustite nam da imamo tu kompozitnost koja je jednostavno uslovljena jedna sa 
drugom, istorijski,etnološki, kako god hoćete. Ali, evo mi dolazimo do toga da je to tako. A vlada kao vlada 
za samo 76%, posljednjih par dana je uradila tri prestupa koja su sama po sebi dovoljna da je diskvalifikuju. 
Prvi prestup su bili pregovori koji su objavljeni u sredstvima javnog informisanja, ne znam da li su tačni, 
nijesu nikad demantovani, da su članovi porodice gospodina Krivokapića preuzeli na sebe odgovornost da 
u ime države Crne Gore pregovaraju sa određenim biznismenima i odbjeglim tajkunima van Crne Gore o 
poslovima i o dobrima Crne Gore. Ako je to tačno, a nije demantovano, onda je to strašno. Drugi previd je 
bilo targetiranje određene grupe poslanika kao izdajnika, pri tome se ni predsjednik Vlade ni predsjednik 
Skupštine nijesu jasno ogradili od tog gnusnog čina gdje su se crtale mete i crtaju se mete određenim 
ljudima. To jednostavno ne može da prođe u normalnom demokratskom svijetu i ta priča sama po sebi traži 
od predstavnika Vlade jednu veliku energičnost, da se izađe na kraj i da se što prije otkrije ko to radi, zašto 
i za čiji račun. Ja bar nijesam čuo jedne riječi po tom pitanju.  
 Treća stvar u tih 76 sati, treći događaj je retorika gospođe Vesne Bratić, ministarke, ja ne želim 
gospođu da komentarišem, ona je svojom retorikom sve rekla što ima da kaže. Poslije onakve epizode ili 
ona mora da podnese ostavku ili vlada mora da pada. To su sve neke stvari koje govore da je vlada, kad 
se izuzme i ono što je bilo prije i ono što je bilo poslije, imala mnogo propusta koji su u svijetu savremene 
demokratije defakto neoprostivi. Danas svjedočimo tome da ovdje je jako malo ljudi zadovoljno ovom 
vladom, željni su da ova vlada nestane da pođe. Ali je pitanje ko će da glasa za njen pad. Ja ne razumijem, 
zašto bih ja bio ustezan i ustezao se oko toga da glasam za njen pad, ako svim svojim bićem navijam da ta 
vlada padne? Čemu ti eufizmi? Ako vlada ne odgovara ja ću da glasam da ona padne, pa ću možda da 
pričam o tome, kako da napravimo novu. Ali ne mogu da shvatim zašto vladu koju kritikujem ne glasam da 
ona padne. Taj dio priče mi je onako, vrlo sam malodušan prema takvim odnosima i ja to ne volim.  
 Na kraju ću reći samo jednu stvar, a to je pitanje izdaje koja se pominje, izdaja je jedan termin koji 
se koristi veoma često u jednom kulturološkom miljeu kome pripada Crna Gora. To su vrlo rabljeni  izrazi sa 
jednog žargonskog i retoričkog dna. Izdaja apsolutno je teška riječ koja znači mnogo, a u ovom slučaju je 
samo floskula i isprazna fraza. Ako postoji izdaje, postoji izdaje prema narodu kojega smo prevarili, jer smo 
podrškom ove vlade podržali da se nastavi sve ono što smo duboko prezirali i što smo duboko negirali u 
radu prošle vlade. Ako smo podrškom ove vlade ponovo afirmisali i nepotizam i zapošljavanje preko 
partijskih knjižica i karijerizam jeftinog političkog tipa, onda smo sigurno izdali. I ja mislim da je to ako 
postoji izdaja da je to izdaja i mi smo to uradili. Izdali smo principe koje smo duboko, duboko prezirali u 
radu prošle vlade.  
 Tako da mislim da sva priča dalja o izdajama dobija degutantan nivo i okvir. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:10:00) 
 
 Zahvaljujem,  poslaniče Pavićeviću. 



 Vrlo kratko ću, cijeneći korektno relaciju koju imamo, ja smatram da trebamo da čuvamo 
dostojanstvo u svakom trenutku i na svakom mjestu.  Meni ste, čini mi se, u jednom dijelu imputirali da se 
od nečeg nijesam ogradio. Mnogo je toga vidite u Crnoj Gori, vrlo često se negdje ograđujem, pokušavam i 
svojim primjerom da dam doprinos nečemu čemu je umjereni pristup, ali ne imputiram drugima. Ja Vama 
nijesam imputirao da se nijeste ogradili od onog ogavnog saopštenja o meni koje je došlo negdje s jeseni 
o.g. ako je izazvalo veliku buru tada u crnogorskoj javnosti iz vaše koalicije. Nijesam vam imputirao da se 
nijeste ogradili u odnosu na sljedeće saopštenje prije nekoliko dana, gdje je rečeno da ja podržavam, ja 
podržavam, koji sam sve što sam umio i dao u borbi za građansku Crnu Goru fašističke pokliče ili da ja 
koristim riječ "Šiptar" stojim iza nekakvog sajta Izdaja.me a i tada sam pozvao i do današnjeg dana da se 
jedan jedini dokaz dostavi i da odmah napuštam politiku, kao i u odnosu na ovo što smo čuli za štampanje 
ovih novčanica. Ja ne imputiram bilo kome, ja ne pozivam, ali samo da tražim da budemo negdje istih 
aršina, da budemo principijelni.  
 Znate li šta je sve u ovom visokom domu izgovoreno kad je raspravljano o povjerenju Vladi, kada je 
Pozitivna Crna Gora promijenila stranu i formirala skupštinsku većinu sa DPS-om od strane predstavnika i 
poslanika onih koji danas problematizuju tu riječ "politička izdaja", imam sinopsise ovdje, od strane i 
današnjeg potpredsjednika Vlade  i nekih drugih poslanika kojima danas smeta riječ "politička izdaja"? To 
je bila lijepa riječ, lijepa riječ na promjenu strane jednog političkog subjekta koji je odlučio tada da formira 
skupštinsku većinu sa DPS-om. Govorilo se to nije politička korupcija, to je političko razbojništvo. Pa neki 
drugi kolege poslanici su govorili to je gore od političke prostitucije, političke izdaje i izdaje svakog 
građanina i svakog čovjeka koji je glasao protiv DPS-a na izborima, da ne nastavljam sa citatima. A mene 
niste nigdje mogli da čujete u svemu ovome, trudim se, ne aboliram bilo koga da dajem doprinos, ali sam 
posljednji, vjerujte mi ili jedan od posljednjih kome se može nešto tako imputirati. Ne mogu uvijek stići od 
svega da se ogradim. Vidim sa mnogo strana da imam mnogo napada i mimo onoga što su međusobne 
političke trzavice, trudim se uvijek da budem u tom dijelu principijelan, ali prije svega da dam primjer svojim 
pristupom. 
 S obzirom da ja i vi imamo jednu korektnu saradnju, ja kažem, budimo dostojanstveni uvijek, neka 
svako radi ono što misli da treba, sud naroda je sud naroda, svako će procijeniti naš rad i naše odluke, ali 
eto samo sam se iznenadio u ovom dijelu gdje ste meni jedan dio vašeg izlagasnja imputirali. 
 Naravno,  izvolite. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (04.02.22 19:12:57) 
 
 Reći ću samo jednu rečenicu, 
 Imam osjećaj da me niste dobro shvatili. Ja kad sam rekao to što sam rekao, nisam mislio da vi 
treba da dijelite sa mnom moja ubjeđenja i mene zaštitite, nego da po odnosu i relacijama u Skupštini, jer vi 
ste predsjednik a ja sam poslanik u ovoj skupštini, da sa pozicije predsjednika Skupštine djelujete. 
 To što su ljudi pričali o vama, odnosno imali uvredljivton i vokabular, to je nešto što je sigurno za 
osudu na koju ja mogu i ne moram da reagujem, jer ja nisam u obavezi sprem vas, jer ja vama nisam ni šef 
partije, niti sam predsjednik vaše grupacije ili tijela kome vi pripadate. A ja jesam poslanik ovdje a vi ste 
predsjednik, ja sam u tom kontekstu rekao da sam smatrao da je bilo neophodno reagovati na fotografije 
targetgirane sa izdajom, prodajom, obrazom, ovim i ovim,  jer smo mi bili poslanici tu na tom spisku. Samo 
sam to mislio a ne u želji da vas lično kao Aleksu Bečića smatram nekorektnim nego da vas obavežem 
funkcijom na kojoj se nalazite da ona kao takva funkcija iz vas progovori ovaj dio priče. To je to. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:14:10) 
 
  Ja samo pozivam na principijelnost i na jednake aršine, gdje se god nalazili i na kojoj god se 
funkciji nalazili, jer mi uvijek treba da zaštitimo ono za šta se borimo, ne gledajući ugao gledišta. Od mene 
ćete to uvijek imati i sada i gdje god bio u budućnosti što se tiče političkog sepktra.  
 Sada dajem riječ koleginici Draginji Vuksanović Stanković, nakon koleginice Vuksanović Stanković 
neka se pripremi poslanik Milačić.  
 Izvolite, koleginice Stanković. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (04.02.22 19:14:44) 
 
 Zahvaljujem. 



 Crnogorci i Crnogorke i svi građani Crne Gore koji dijelite građanske multietničke i evropske 
vrijednosti, saborci sa Belvedera i Adžića krivine, naša poštovana crnogorska dijasporo koja je u ovih 
godinu i nekoliko mjeseci bila svijetla jedina tačka naša u Evropi neka nam je srećna sloboda. Danas se 
oslobađamo jedne kloro nacionalističke, fašističke, izdajniče vlade Crne Gore. I u nekim normalnim 
aprilikama, znate, bilo bi primjereno da sa odlazećim, ali još uvijek, još nekoliko sati važećim premijerom 
ozbiljno razmijenimo argumente koji mogu biti za i protiv, međutim, mi tu priliku nemamo. Ali ne za to što je 
on danas utekao sa sjednice, zajedno sa njegovim ministrima, uvažavajući gospođu Srzentić koja je tu i 
gospodina Milana Bojanića, nego za to što mi sa njim nemamo o čemu da razgovaramo.  
 Kada je unutrašnja politika u pitanju, to je bilo jedno godinu i po, pravo da kažem jedno 
nesistematsko, neznaveno, konfuzno, besciljno tumaranje, jedno smišljeno neznaveno urušavanje sistema 
po svim osnovama, jedno udaranje na kulturni nacionalni identitet Crne Gore, razaranje institucija po 
dubini.  
 Kada je u pitanju spoljna politika sve ono što je dobro urađeno od 2006. godine, od obnove 
nezavisnosti, a to je spoljna politika, evropske integracije i to su odnosi sa državama u regionu, sve je 
urušeno.  
 Iza premijera Krivokapića ostalo je jedno veliko ništa, ali baš ništa. I sad mu poručujem, ovako 
ponosno jer ovo je naš veliki dan, dan za Crnu Goru, pošto znam da nas gleda kao što nas je gledao onu 
noć na Belvederu kad smo bili, kad smo se borili da sačuvamo čast i obraz Crne Gore.  
 Gospodine Krivokapiću, baš onog dana na Belvederu vi ste pali i vaša vlada je pala jer je upravo na 
Belvederu i Adžića krivini sačuvan čast i obraz Crne Gore. I sad vam poručujem vi i vaša vlada ste jedna 
obična sistemska greška. Nema vas, nema vas ni po čemu.  
 I sada ću da kažem kao univerzitetski profesor pošto je kolega Krivokapić takođe univerzitetski 
profesor. Imao je priliku danas do početka ove sjednice da povuče jedini častan potez od kad je psotavljen 
tu đe je postavljen, a to je da časno podnese ostavku. A on i dalje stoji i neka što stoji no ga nema, utekao 
je iz Skupštine Crne Gore, jer nema hrabrosti da se suoči. 
 Ovo što radite, gospodine Krivokapiću, u zadnjih nekoliko dana u zapošljavanje, vi kao veliki vjernik 
i kao veliki emotivac, što ne dadoste te pare onima kojima trebaju najugroženijim stanovnicima, nego ste 
zaposlili ljude da bi godinu dana bez posla primali 1.500 eura, znači neće raditi ništa a primaće 1.500 eura 
mjesečno. Ovo što ste danas napravili je krivično djelo. Tako da što se tiče ove vlade jedini trag koji će 
ostati gospodinu Krivokapiću kad izađe iz Spuža je sljedeće: na čelu će mu pisati ono što će svi građani 
moći da vide kad prođu pored njega, a to je sljedeće izdajnik.  Izdajnik Crne Gore i crnogorskih interesa. To 
je istina, to je istina.  
 Nego, što se tiče ove vlade da je mi fino pozdravimo po crnogorski - kako došla tako i pošla.Ali da 
se vratimo sada na sljedeće, čeka nas veliki posao, veliki nas posao čeka, velika je šteta napravljena. Neki 
će morati da idu u Spuž, neki će da idu doma, a mi koji volimo ovu državu moraćemo bogami da radimo na 
saniranju velike štete koja je nanijeta Crnoj Gori i njenom evropskom putu. A na tom putu čusmo gospodina 
Jokovića da će program te neke nove manjinske vlade biti temeljni ugovor sa Srpskom pravoslavnom 
crkvom, popis i otvoreni Balkan. E sad vam možemo poručiti da možete o tome da sanjate. I ta vlada koja 
bude pokušala da potpiše ovakav temeljni ugovor biće srušena prije nego se primakne tom potpisu. Ovaj 
temeljni ugovor koji smo imali prilike da vidimo u javnosti Crne Gore, pod 1. je suprotan nacionalnim 
interesima Crne Gore; pod 2. taj potpis legitimisao bi otimanje cjelokupnog kulturnog dobra Crne Gore i taj 
temeljni ugovor ovakav kakav je falsifikat crnogorske istorije i to vam dopuštiti nećemo, poćićete prije no što 
su ovi. 
 Što se tiče ovoga popisa i nacionalnog prebrojavanja, što se tiče popisa nacionalnog i vjerskog 
prebrojavanja. Ja se ne obraćam vama kolega Radunoviću nego se obraćam građanima Crne Gore, 
predočavam. 
 Mi u ovoj zemlji imamo situaciju da ništa ne funkcioniše, mi smo zaustavljeni u procesu evropskih 
integracija i to treba da budu primarna pitanja koja ćemo mi ovdje da rješavamo. Izbor Vrhovnog državnog 
tužioca, izbor članova Sudskog savjeta iz reda uglednih pravnika i izbor sudija Ustavnog suda kako bismo 
odblokirali proces evropskih integracija i nastavili dalje. 
 Da nije možda prioritete neke manjinske vlade koju pominjete otvoreni Balkan kao Vučićeva 
inicijativa ili drugo ime za Srpski svet? E ne možemo, gospodine Jokoviću i uz gusle i uz diple, ne možemo 
Srpski svet i Evropsku uniju. Ne može nam crkva biti iznad države i ne možemo negirati crnogorsku naciju, 
ne možemo negirati genocid u Srebrenici, ne možemo glasati protiv smjene Leposavića i ići u Evropsku 
uniju. Ta vlada nema šanse, pošto čula sam da ih ovih dana pominjete.  
 Jasno mi iz Socijaldemokratske partije stavljamo do znanja, naš program je jasan u posljednjih 30 
godina. Naši birači i simpatizeri sa nama dileme nemaju, Crna Gora kao građanska multietnička i evropska 
država. I samo takvu Crnu Goru možemo da gradimo i u takvoj Crnoj Gori uvijek ćete imati partnera u 
Socijaldemokratskoj partiji. Zahvaljujem. 
 



 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:22:34) 
 
 Zahvaljujemo, poslanice Vuksanović Stanković. 
 Komentar, je li? 
 Dobro, poslanik Radunović komentar, pa poslanik Joković komentar, ako sam razumio. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (04.02.22 19:22:49) 
 
 Poštovana poslanice Vuksanović Stanković, 
 Vrlo kratko. Želim da Vam zahvalim jer sam siguran da poslije ovoga što ste rekli, a znajući za 
obećanja ljudi koji su krenuli u akciju stvaranja manjinske vlade, neće tražiti vas za partnere kao ni vaše 
kolege iz DPS-a i da građani Crne Gore mogu da budu mirni da će se od sadašnje parlamentarne većine 
formirati nova vlast koja će dovesti Crnu Goru do prvih fer izbora. Znači, kad promijenimo uslove i kad se 
steknu, jer prošli put smo vas pobijedili pod onim teškim uslovima, ovaj put pod pravim uslovima i siguran 
sam da će uspjeti još stvari da napravi u vrijeme svog mandata, ko zna možda će trajati i do 2024. godine. 
Hvala Vam još jednom, poslanice Vuksanović. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:23:55) 
 
 Pravo odgovora na komentar poslanica Vuksanović Stanković. Izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (04.02.22 19:24:02) 
 
 Nema na čemu, kolega Radunoviću. 
 Nije problem što oni neće tražiti nas nego što bježe od vas. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:24:10) 
 
 Poslaniče Jokoviću, pravo komentar, recite koje su riječi uvredljive bile. Međusoban razgovor. 
 Da se držimo nekih principa. Ja jesan prepoznao politički, naravno da je imputiralo određene stvari 
koleginica Vuksanović-Stanković, ali uvredljive riječi da je koristila, a koje su namnegdje praksa za davanje 
replike, evo možete me posjetiti, jer ovako je zamor često u sali, pa ne mogu sve čuti. S obzirom da je 
poslanica u pitanju - komentar. 
 Izvolite komentar. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (04.02.22 19:25:04) 
 
 Gospoice Vuksanović, 
 Ako je iko imao razloga da bude ljut na ovu vladu, rekao sam prije u mom obraćanju to je bio SNP. 
Ali, nazivati ovu vladu racionalistička i fašistička zaista nije primjereno niti je nešto što je ona bila,  a imam 
hiljade primjera na tu vladu. Nije bila nacioanlistička niti je bila fašistička.  
 Pričate o Belvederu i Adžića  krivine i o junacima pa koliko mi ona junaka i bitaka takvih imamo 
samo da znate i  koliko bi mogli tih naziva i koliko je kod nas bilo protestvujući protiv djelovanja crnogorske 
policije, koliko je bilo povrijeđenih, uhapšenih, zarobljenih, prebijenih, polomljenih i tako dalje i tako dalje. 
 Ovdje stvarno najiskrenije postavljam pitanje - Da li Crna Gora može i da li mi svi imamo snage da 
krenemo u neki put? Kako se ovdje lagano upotrebljavaju riječi izdajnik, svi su ovdje izdajnici. E, pa ja onda 
pitam sve šta to ima u Crnoj Gori više da se izda kada je sve već izdato, izdajnička ova vlada, izdajnička 
ona, svaka je izdajnička vlada.  Pa i ako bi neko, kao što je rekao profesor Pavićević pružio ruku negdje ili 
napravio neki most da možemo negdje porazgovarati jedni sa drugima kao ljudi, dostojni ljudi, a građani su 
nam ovo dali ovdje više nam je muka  i to pozivanje na građane, pa i mi smo građani i mi imamo pravo na 
svoje mišljenje. 
 Moramo svi malo spustiti tu retoriku i priča sad šta  zapošljavanju 256. 4.700 od pada DPS-a 30. 
avgusta za izglasavanje nove vlade. 4.700 novo zaposlenih. Što tada ne rekoste. Biće pun Spuž. A što ga 
do sad nijeste punili kada ste bili vlast. Imali ste čime i kad. Imali ste afera toliko da ih otvorite i da ih vidite i 



da napunite Spuž, ako je kome do punjenja Spuža.Biću jako, jako kao građanin nezadovoljan ako neki koji 
su obavljali visoke državne funkcije ili bili poslanici budu išli u Spuž. To je poraz svih nas, to je poraz 
demokratije, to je poraz političke svijesti i odnosa prema državi. 
 Kad kažete da nećemo potpisati Otvoreni Balkan. Ja ništa nijesam rekao da ću potpisati i da neću 
potpisati. Rekao sam ono i ostani tako mi Bog pomogao. Ni jednu vladu niti ćemo biti, niti ćemo podržavati 
koja neće potpisati Otvoreni Balkan.U redu, vi ste rekli svoje, mi smo rekli svoje, idemo dalje - Temeljni 
ugovor. A što se tiče Otvoreni Balka nije to srpski svet, ja ne znam otkuda, pa ovo podržava Evropska 
unija, svi kažu da bi sve zemlje Zapadnog Balkana trebale da budu dio Otvorenog Balkana, jer to je put za 
približavanje jedni drugih pokidanih veza. Ko što ima, da idu turisti, da idu robe, da idu radnici. Kad to može 
da potpiše Rama i Vučić i Zaev, jer on je već smijenjen, zašto to ne bi mogla i Crna Gora? To je korak 
naprijed u integracijama želimo u Evropu, a nećemo u naše dvorište da se povežemo da budemo  zajedno, 
da otvorimo te kapije, bedeme, zidove, predrasude i sve  to da razbijemo. Svi moramo dati doprinos tome. I 
ovakva retorika sa vaše strane uvažavajući vaš terperament, jako mi je to poznato, ali nije nešto što će dati 
doprinos onome što svi ovako retorički govorimo treba Crna Gora da se pomiri, treba Crna Gora da ide, 
treba nam Evropa, pa treba nam Evropa i treba Crna Gora da se pomiri i treba da nam ide, ali sa 
retorikama ovakvim diskvalifikacijom svakog drugog mišljenja nego svoga Crna Gora sigurno neće ići 
naprijed. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:29:11) 
 
 Zahvaljujemo. 
 Poslanica Vuksanović Stanković, pravo odgovora na komentar. Izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (04.02.22 19:29:17) 
 
 Kolega Jokoviću, 
 Ja vama nijesam rekla da ste vi izdajnik. To vam drugi govore. Ja sam vam gorila za Vladu Crne 
Gore. Jeste li vi član Vlade? A ja sam rekla izdajnička vlada i vlada je izdajnička. To je istina. Ja sam odbila 
cvijeće. Kako da ne kolega Jokoviću pomirenje. Kako da ne. Nemojte uvijek kada vam ne odgovara moja 
retorika da govorite kako ja pričam nekim povišenim tonom i kako sam ja temperamentna. Ja ću uvijek 
ovako biti u odbrani Crne Gore i njenih nacionalnih interesa. Razumijete li.  
 Predsjedniče Parlamenta, da li mogu da vas zamolim da govorim, jer ja evo ne mogu da dođem do 
riječi danas u ovom Parlamentu. Očigledno kad sam ja ustala svi su se raspričali. Ja znam da vama smeta 
ova moja priča, ali to je istina, hoću da vam saopštim istinu. Znate kako kolega Joković. Ja sam za to da 
govorimo o pomirenju, ali vi ste gospodine Jokoviću 06.juna 2019.godine izjavili da za vas 21.maj Dan 
nezavisnsoti nije istorijski datum. Obilježavaćemo sve dane, a dane zavisnosti sad nije bitan za crnogorsku 
istoriju. To vam nije bitno, nama je i te kako bitno.  Prema tome, moraćete da se ogradite od ovih vaših 
stavova, ako mislite o pomirenju i ako mislite da gradite građansku Crnu Goru. Nadalje, gospodine 
Jokoviću, vi ste 28.maja 2021.godine izjavili sledeće.Prvi pojam i prvi napis o crnogorskoj naciji znate li 
kada je bio, vi kažete - o okupiranoj Crnoj Gori 1942.godine na Cetinju. Tada su se Crnogorci kao nacija 
pomenuli prvi put. Ako neko donese jedan dokaz ajde prije nego što pokrenemo dijalog mi moramo ispraviti 
sve istorijske falsifikate. Vi, gospodine Jokoviću, ne znate crnogorsku istoriju. Ja vam ne zamjeram, vi se 
bavite sportom i nije dužan svaki sportista da zna crnogorsku istoriju, jer ako  hoćete pomirenje morate 
nešto da naučite o crnogorskoj istoriji, gospodine  Jokoviću. Hoćete li sad da počnemo priču kad se prvi put 
pominje crnogorska nacija i koje pomenuo, koje vladike crnogorske, ko je sve pominjao i koje godine? 
Nećemo sad da otvramo priču o tome. Nego, gospodine Jokoviću, ja moram nešto vama da kažem. Ja 
zaista ne želim s vama da se raspravljam. Mi možemo da imamo političke stavove sa kojima se slažemo ili 
se ne slažemo, ali vi meni najbolje da ne dijelite lekcije nego da vašim biračima kažete sa kim ste se 
sastajali poslednjih mjesec i po dana iza njihovih leđa? Ja sam pred mojim biračima potpuno otvorena i 
jasna. Oni sa  mnom znaju uvijek na čemu su. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:32:22) 
 
 Zahvaljujemo, poslanice Vuksanović - Stanković. 
 Poslaniče Kneževiću, ispraviće me koleginica Vuksanović  Stanković. Ja sam razumio da nije lična  
već politička konotacija bila. Politička konotacija. Ja, ako dozvolim vama moram dozvoliti poslije koleginici 
Stanković, jedino proceduralno. Idemo dalje. 



 Poslaniče Milačiću, vi imate riječ. Nakon poslanika Milačića, poslanik Fatmir Đeka, nakon poslanika 
Đeke poslanik Vučinić. Izvolite. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (04.02.22 19:33:07) 
 
 Hvala vam. 
 Predsjedniče Bečiću,  
 Prvo, puno je priče danas o tome ko je izdajnik, ko je pobjednik, ko je gubitnik, ali danas nemam 
nikakvu dilemu. Danas je ovdje pobjednik onaj koga ovdje nema i upravo taj koga danas nema je dao 
najbolju lekciju o svemu u Crnoj Gori. Rečeno je više puta, govorim o premijeru Zdravku Krivokapiću, jer je 
rečeno da treba da dođe ovdje, čuli smo iz DPS-a da mu se nešto kaže u oči, čuli smo to i od predstavnika 
URE, i tako dalje i tako dalje. On je ovim ljudima koji izdaju Crnu Goru danas  poslao najbolju poruku  koja 
im pripada i koje su dostojne, a to je tišina, a to je nedolazak kao najveća moguća poruka. Nema ko danas 
nije optuživao Zdravka Krivokapića. Građani ovo dobro vide. Ako je on kriv za sve ono što smo čuli danas 
od skoro svih onda smo mi ovdje sveci. Prije će biti nešto drugo. On je najmanje kriv. Zato ga skoro svi 
ovdje napadaju. Zato što je Zdravko Krivokapić alibi za naše neznanje, za naše nesnalaženje, za naše 
ratove, za naše jazove, za jazove u parlamentarnoj većini.  Zato je svakome po malo potreban dežurni 
krivac, a čujemo sad i izdajnik. Zato što nije kriv. Trebao nam je Zdravko Krivokapić više nego išta u 
političkom sistemu, zato što je očigledno trebao da dođe  i da zasmeta čitavom politikom sistemu i s jedne i 
s druge strane, zato da bi svi možda oprali neke biografije, ali to nije odlazeći premijer nego dolazeći čovjek 
ne ide nigdje Zdravko Krivokapić. On dolazi. Taj čovjek je bio izbor blaženog počivšeg mitropolita Anfilohija. 
I on nije pogrešan čovjek, kao što smo čuli danas na tom mjestu, na mjestu nosioca liste za Budućnost 
Crne Gore nego pravi čovjek, zato i toliko smeta, zato je i kriv navodno za sve i nije podinac. Čulo se ovdje 
toliko danas o zaslugama partija, a ja ću reći svima, pa i mojoj koaliciji za Budućnost Crne gore, ponavljaću 
to dik sam živ. Nama je pobjedu donio mitropolit Anfilohije, naša crkva, veličanstvenim litijama građanskim 
demokratskim, dostojanstvenim i nije to pojedinac Zdravko Krivokapić, on u sebi nosi makar deset 
mandata, da nije bilo crkve i njega naša koalicija bi imala makar deset manje. I zato se tako ponašao, ne 
kao pojedinac, nego kao neko ko predstavlja narod, kao premijer naroda. Zato on nije danas ovdje sa 
nama nego sa narodom, kako i treba da bude. Mislio sam da je pogrešna odluka što neće doći ovdje 
danas, to sam mu i rekao, ali sad sam potpuno ubijeđen, nakon današnjeg sjednice da je donio najbolju 
odluku u svom životu i svojim nedolaskom pokazao čitavoj Crnoj Cori kako maske padaju. Sve maske su 
pale. Ko nije vidio do sada u ovih nekoliko dana, vidi odlično, sve maske su pale i u parlamentarnoj većini i 
u opoziciji. 
  Znamo ko je pobjednik, a ko je izdajnik i to treba da se kaže. U svim demokratskim zemljama kada 
neko iz parlamentarne većine koja tvori jednu Vladu obori ili obara Vladu sa opozicijom i to nije moj stav, to 
je definicija politike, to se zove politička korupcija, to se zove izdaja. Mi smo došli toliko danas, da smo čuli 
ovdje od gospodina Konatara, žao mi je otišao je, želio sam to u oči da mu kažem jednu vanserijsku stvar, 
dakle ja moram da ponovim šta je taj čovjek uspio da prevali preko usta. Rekao je da je ova vlada 
istorijska. Čuli ste to, evo i građani koji su pratili, istorijska izjava, gospodina Konatara, da je Vlada koju 
obara sa DPS-om istorijska, ja ću reći da je to  Konatarovo i Dritanovo istorijska izdaja, ali tražio sam i boju 
riječ, ali iskreno da vam kažem i ta je mala za ono što rade moje nekadašnje kolege iz parlamentarne 
većine. Ovo nije izdaja, ovo je izdaja vijeka, ovo je izdaja generacije, ovo je najveća moguća prevara za 
koju je i Darko Pajović statistička greška, zato što je Darko Pajović prevario opozicione redove, a  Dritan 
Abazović prevario pobjedu, prevario kolege koje su se mukom borile tri decenije da dođu do pobjede i želi 
da sa DPS-om napravi većinu i obori ovu vladu. Neće nikoga danas Dritan oboriti, oboriće samo sebe, 
neće nikoga danas kolege iz URE oboriti, obirićete samo vaš politički obraz. Mi smo zajedno bili ovdje 41, 
nije ova vlada savršena, daleko je od toga. Ne može biti Vlada savršena nakon 30 godina, sa mnogo 
grešaka, ja sam o mnogima ćutao zato što sam čuvao parlamentarnu većinu, nijesam govorio o većini toga 
sa čim se ne slažem, ali nikada mi ni na pamet ne bi palo po cijenu života da bilo šta uradi, a kamo li da 
obara  Vladu 30.avgusta sa DPS-om. To je crvena linija ne može biti veća i čuli smo danas više puta da 
koliko nam treba za većinu 41, 45, 49, 54, građane to ne zanima. Građani našoj parlamentarnoj većini 
poručuju samo jedno. Nikako sa Milom Đukanovićem, samo jedno i ne interesuje ih brojevi niti oni prate 
političku scenu i političke procese da znaju u detalje šta je 49 nikako sa Milom Đukanovićem. Dritan 
Abazović, onaj čovjek kome je Milo Đukanović ovdje rekao bitango danas je pošao kod tog čovjeka. Danas 
sa tim čovjekom obara ovu vladu, ovaj narod, parlamentarnu većinu i prije svega sebe, ali neće obiriti ništa, 
neće oboriti Zdravka Krivokapića, jer ga tu i nema i zato je i dobra poruka. Zato što Zdravko Krivokapić tek 
počinje ovu borbu. Ovaj narod sada ima još veću motivaciju. Ne zbog pojedinca, ne zbog Zdravka 
Krivokapića, ne zbog Spajića, Milatovića, Stijovića i Bratićke, tih sjajnih ljudi, nego zato što se ovdje brani 
30.avgust, ovdje se brani demokratija, ovdje se brani prava i demokratska Crna Gora.  



 Želim da zahvalim svima kao građanin koji su danas glasali protiv ove inicijative, imamo mnogo tova 
različitog, ali želim da zahvalim ovom čovjeku koji je danas pretrpio šikan, predsjedniku Skupštine Aleksi 
Bečiću koji je bio sa narodom kada treba da se bude sa narodom. Ponosan sam na sve i na moju Pravu 
Crnu Goru, jer smo isti kako 04.decembra kad je formirana Vlada, tako i dan danas, zato što nijesmo branili 
bilo koga, nego zato što smo branili izbornu volju.   
 Čulo se ovdje danas, da se od danas kad padne ova vlada kreće u odbranu izborne volje. Ne, 
građani Crne Gore. Oni koji nijesu branili izbornu volju do ovog današnjeg glasanja ne brane izbornu volju. 
Nakon izdaje koja će nastupiti malo kasnije rekao sam i to na odboru sve je izdaja, nakon prevare sve je 
prevara, jer danas ovdje ne pada Vlada, ona je manje bitna nego pada parlamentarna većina. Danas ovdje 
pada 30.avgust, a najavljena je i smjena i razrješenje predsjednika Skupštine Alekse Bečića. Nije Vlada 
nego izborna volja građana i čuli smo neke najave. Ovih dana čujemo od raznih kako ucjenjuju 
predsjednika Skupštine, pa govore, ako budeš dobar možda te nećemo smijeniti i slične smiješne poruke. 
Koga će ovdje ko da smijeni, samo može narod. Ako se i desi da se obori i ovo danas i predsjednik 
Skupštine ja mogu samo da vam zahvalim na tome. Zašto? Zato što ćete nam dati najveći mogući motiv da 
budemo još jači i to za nekoliko mjeseci. Ovo je Prirova pobjeda, ovo nije ni pobjeda, ovo je poraz URE, 
DPS-a i onih ljudi koji su pomagali, jer nijesu oni jedini rušioci Vlade. Ovu vladu su rišili iz parlamentarne 
većine pa i iz moje koalicije od prvog dana, pa su nastavili drugim  memorandumom pa je tek štafeta došla 
do Dritana i došla do Mila Đukanoviać, tako se ruši ova vlada i da se ruše ovi građani. To građani vide i 
građani vide ovo što je danas sve rečeno ovdje. Ja vam kažem kada padne Zdravko Krivokapić ne pada 
Vlada, nego pada parlamentarna većina.  A oni koji danas  pozivaju danas da sjutra sjednemo u ime  
parlamentarne većine, da im poručim - ne, ne, nemamo mi više parlamentarnu većinu, nego ćemo na 
izbore, prijatelji, na izbore pa da vidimo ko je parlamentarna većina. Nemojte da mislite da ćete da pustite 
da padne Vlada sa Milom i da su građani toliko naivni pa da kažu, e ajmo sada da branimo parlamentarnu 
većinu. Od večeras parlamentarne većine nema, od večeras je pregažen Ustav i građani i ići ćemo na nove 
izbore. To liči na nove izbore, taj radi za Mila Đukanovića ili je sam Milo Đukanović. Ovo što većina danas 
ovdje radi može biti samo na čast i Zdravku Krivokapiću i gospodinu Spaiću i gospodinu Milatoviću i 
gospođi Bratić i gospođi Injac i gospodinu Stijoviću, prije svega. Ovo je samo na čast tim sjajnim ljudima 
koji su ispunili dva glavna zahtjeva građana na čelu sa Zdravkom Krivokapićem, a to su odmah poslali u 
proceduru Zakon o slobodi i vjeroispovijesti i povećali plate građanima kroz projekat Evropa sad. Da je 
samo to dvoje urađeno ova vlada bi dobila ne do kraja mandata da radi, prije svega Krivokapić nego i drugi. 
Ja sam za kraj beskrajno ponosan večeras više nego ikada na to što sam podržavao sad ću da kažem vrlo 
lično Zdravka Krivokapića, zato što sam upoznao toga čovjeka i zato što znam da je on vjera, a većina 
nevjera to znam lično i beskrajno sam ponosan na to. On je pobjednik zato što većina koji su ga kritikovali u 
ljudskom kažem smislu, u smislu vjere, poštenja i časti, nijesu mu ni do koljena, a naročito ne onaj ko ga je 
najviše štitio, koji je bio jedini političar u Vladi i koji je ovako vratio, a Dritan Abazović i ostali rušioci Vlade 
srušili su samo sebe, a gospodinu Krivokapiću i svima nama koji smo branili izbornu  pobjedu biće samo na 
čast da stanemo na branik odbrane izborne volje građana i veličanstvenog 30.avgusta i naših litija. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:46:47) 
 
 Zahvalčjujem. 
 Poslaniče Đeka, imate riječ. Izvolite. Poslanik Vučinić neka se pripremi. 
 
 
 FATMIR GJEKA (04.02.22 19:47:00) 
 
 Hvala. 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, drage koleginice poslanice i kolege poslanici, dame i gospodo, 
 Mislim da danas svjedočimo još jednom demokratskom sazrevanju ove države. Od 30.avgusta 
2020.godine razumljeli smo svi da su došle promjene. Tako je i danas 04.feburara, tako će biti i nekog 
drugog avgusta ili februara. Jedino što je konstanta u ovom našem svijetu su promjene i one su jedan od 
akcija demokratije. Zato ne mogu da razumijem zašto se većina članova ove vlade toliko grčevito trudila 
poslednjih sedmica da se očuva postojeće stanje, jer društveni zakoni su poput prirodni, ako ih istjerate 
kroz vrata ući će vam kroz prozor. Neskromno navodim da smo mi ovoj vladi još prilikom njenih izbora u 
ovom visokom domu poručili da ne kreće na putovanje, jer nijesu svjesni podvodnih stijena i silnih izazova 
koji im slijede. Naveli smo da nam politička realnost odnosno stepen podrozivosti, nepovjerenja, pa 
otvorenog nezadovoljstva koji iskazuju upravo stranke nove većine i njihovi najveći funkcioneri govori da 
ova vlada neće imati dug vijek trajanja, da će stalno biti suočavana sa opstrukcijama i nametnutih kritika. 



Vrijeme nam je na žalost dalo za pravo. Ova je vlada bnila sebi najveći protivnik i zato sa njom niko neće 
pretjerano žaliti, posebno ne manjinski narodi koji su tu bili tek simbolično zastupljeni, a kojima je ponuđeno 
da budu njen dio kada je ona praktično već bila pala. 
  Naravno, našoj koaliciji nikada to bila  želja, s obzirom na prevagu u njoh onih elemenata koji su 
antievropski i anti-NATO  nastrojeni. No, ova epizoda se završava, a svi moramo biti spremni za ono što tek 
slijedi, a to je mobilizacija cijelog društvam na ubrzavanju evropskih integracija, jer oko 75% naših građana 
i građanski upravo to traži. To je praktično jedini koncenzus koji postoji u ovoj zemlji.  
 Ukoliko se uskoro izabere vršilac dužnosti vrhovnog državnog tužioca, te potom novi čelnici 
pravosnih orgava stvaraju se predpostavke da se u junu ispune privremena mjerila i dobije povoljan 
izvještaj Evropske komisije, odnosno konačno se otvara prostor za postupno zatvaranje svih drugih 
poglavlja. Samo u tom slučaju Crna Gora bi  ostala predvodnik u procedu pristupanja sa realnim izgledima 
da u 2025.godini postane članica Evropske unije. 
 Zato mislimo da je od sudbinske važnosti da razumijemo što nam sada i ovdje valja učiniti ukoliko 
zaista želimo poštovati želju naroda, odnosno očekivanja i potrebe naših građana i građanki, kao i da 
shvatimo dobronamjerne poruke koje nam stižu sa zapadnih adresa. Svaka vlada koja osigurava mir i 
stabilnost, unapređuje regionalnu  saradnju i svoje odnose sa NATO-om i ne dovodi u pitanju međunarodno 
priznanje Kosova od strane Crne Gore, radi na procedu približavanja Evropske unije i ima odnos prema 
Rusiji uz skladu sa zajedničkom politikom Unije biće prihvatljiva  za Međunarodnu zajednicu. S toga je sada  
tako potrebno da je reforma i država više ne budu na kružnom toku, na putu prema Evorpskoj uniji, već da 
se vratimo na put sa kojeg smo sami i na svoju štetu skrenuli. Štafetu promjene će pružiti neke druge 
političke strukture, potom sledeća i stalno tako. U svemu ovome je najvažnije da ova zemlja napreduje u 
miru, slobodi, sigurnosti, slaganosti i toleranciji. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:51:07) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Đeka. Poslanik Vučinić ima riječ, nakon poslanika Vučinića, poslanik 
Mugoša. Izvolite. 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (04.02.22 19:51:21) 
 
 Poštovani građani, uvažene koleginice i kolege poslanici, 
 Kada sam od  133.000 građana izabran za 27-dmok poslanika, 27-dmog saziva Skupštine Crne 
Gore, prvi govor u ovoj sali bio je posvećen mojoj generaciji i opstanku moje generacije u Crnoj Gori. I tada 
sam rekao da Vlada Zdravka Krivokapića mora da zaustavi odlazak mladih ljudi iz Crne Gore i da napravi 
uslove da za normalan rad u ovoj državi i opstanak mlade generacije.  
 Danas godinu i nešto više od dana kasnije imamo situaciju da je isti trend odlaska mladih iz ove 
zemlje i imamo situaciju velikog nezadovoljstva kod naroda i to najbolje govori o dostignućima Vlade, 
osovine Krivokapić, Abazović. Ja više o tome neću govoriti. 
  Želim da kažem da je Zravko Krivokapić imao više prilika rekonstruiše Vladu Crne Gore da ojača 
Vladu Crne Gore iz parlamentarne većine i da ni jednu od tih prilika nije iskoristio.  Spomenuću dvije 
prilike situaciju uoči smjene ministra Leposavića kada se prvi put stvorila većina koja će danas oboriti Vladu 
Zdravka Krivokapića i drugi put nakon ustoličenja mitropolita Joanikija kada su neke strukture u Vladi odbile 
poslušnost.  
 Izgleda da premijer Krivokapić nije nikada nije imao iskrenu volju i namjeru da rekonstruiše Vladu 
Crne Gore i na taj način olakša i sebi i nama pociziju i omogući da se sprovede izborna volja građana 
iskazana 30.avgusta 2020.godine. 
 Danas će plaća ceh te neiskrenosti, jer ljubav sa vice premijerom, odnosno svojim 
potpredsjednikom Vlade nije mogla dugo da traje kada se Zdravko Krivokapić odrekao podrške i odrekao 
svojih 27 poslanika. 
 Želim da se osvrnem na nekolike izjave iz redova Demokratske partije socijalista kada kažu da nije 
vrijeme za likovanje, pa njima sigurno nije vrijeme za likovanje jer ova vlada ovako labava je mazila 
kadrove Demokratske partije socijalista, mazila one ljude koji su zaslužni za ovakvo stanje u državi 
gospodine Ivanoviću i vi mi se smite i reciklirala kadrove DPS-a želeći da ih ubaci u svoje redove kad 
napravi eventualno tu neku stranku. Odmah da kažem da poručim vama iz Demokratske partije socijalista 
da sigurno nije vrijeme za vaše likovanje. Nakon ovoga momenta ovo može na dva načina da se završi ili 
novim izborima ili vladom koja će konačno se obračunati sa vašom politikom i zaostavštinom vaše politike. 
Takođe, ovdje sam čuo priču da nam je potrebna rehabilitacija ekonomije. To ste priznali vi iz Demokratske 
partije socijalista i kažete potrebna je rehabilitacija ekonomije, a u isto vrijeme govorite da Vlada Zdravka 



Krivokapića nije uradila ništa. Znači, potrebna nam je rehabilitacija one ekonomije koju ste vi doveli na 
koljena, odnosno u prašinu kao što ste rekli. Takođe, ste komentarisali bezbjednosno stanje u državi. E, 
zamislite jedan moj kolega poslanik koji sjedio pored Duška Markovića komentariše bezbjednosno stanje u 
državi, a za vrijeme mandata Vlade Duška Markovića više je Crnogoraca poginulo na ulicama u obračunu 
kriminalnih klanova nego onda kad ste poslali Crnogorce na Dubrovnik. Vi komentarišete bezbjednosnu 
situaciju u državi. E, vidite dragi građani danas ste čuli priču Demokratske partije socijalista čuli ste priču 
svih nas ovdje sa ovakvom Demokratskom partijom socijalista neko iz vladajuće većine želi da gradi 
evropsku Vladu Crne Gore kako oni to kažu. Sad više nije ekspertska nego ona evropska. Sa ratnom 
partijom, partijom koja je nastala kao miljenik Slobodana Miloševića oni žele da grade evropsku vladu u 
Crnoj Gori. Samo im mi ne odgovaramo koji zastupamo i čuvamo izbornu volju građana i koji zastupamo 
133.000 građana koju su nam ukazali povjerenje. Mogu da im poručim da ako se krene tim putem, a to je 
put, moram reći, izdaje izborne volje građana bilo kakav angažman sa Demokratskom partijom socijalista 
pa bilo to manjinska podrška Demokratske partije socijalista imali smo to ranije i od Liberalnog saveza, bilo 
kakav angažman sa Demokratskom partijom socijalista znači koaliciju sa Demokratskom partijom socijalista 
i odstupanjem od onoga što smo obećali građanima Crne Gore prije 30. avgusta. U tom slučaju jedino što 
može da nas izvuče od prekrajanja izborne volje građana su što hitniji izbori u što hitnijem roku na kojim će 
sigurno se građani izjasniti o dosadašnjem učinku svih nas iz vladajuće većine. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 19:57:43) 
 
 Zahvaljujemo, poslaniče Vučinić.  
 Poslanik Mugoša, nakon poslanika Mugoše poslanik Dragan Ivanović neka se pripremi.  
 Izvolite, poslaniče Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (04.02.22 19:57:54) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče.  
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovane građanke i građani,  
 Sjećam se prije godinu i dva mjeseca kad je krenula da radi Skupština kako su neke koleginice i 
kolege bile i nasmijanije i kako su provocirale i dobacivale i vrijeđale i to je tako trajalo i trajalo. Danas vidim 
te iste kolege kako su nervozni. Na žalost, i tada i danas pokazuju da su politički nezreli jer nisu naučili 
osnovnu lekciju života, a to je u pobjedi se ne ponesi u porazu se ne ponizi. Na žalost, to nisu naučili i zato 
i ne treba da obnašaju odgovorne funkcije jer samo zaokružena neiskomplesirana osoba može na pravi 
način da radi ozbiljne stvari. Tada sam i danas vjerujem da samo emancipovana, kulturna i građanska Crna 
Gora može i mora da bude dominanta u crnogorskom društvu. Emancipovana, kulturna i građanska Crna 
Gora jer onaj koji viče i onaj koji vrijeđa i onaj koji nema nikakav drugi argument osim takvog primitivnog 
ponašanja.  
 Što se tiče izborne volje građana svima su puna usta, ali hajde da to prevedemo na teren 
konkretnih podataka. Ako izuzmemo birače URA ova ovamo strana je osvojila 200.000 glasova, mimo URA 
ova ovamo strana 185.000 glasova i o čemu onda vi pričate. Je li 185 veće od 200? Ovih 20 i nešto hiljada 
pa nećete valjda vi da procjenjujete kakva je bila volja birača koji nisu htjeli vas da podrže jer da su htjeli 
vas da podrže podržali bi vas, pošto su podržali nekoga drugog puštite vi te ljude da kad budu sledeći 
izbori daju svoj sud. Nemojte da manipulišete sa tim tezama jer morate da budete svjesni ako se busate sa 
izbornom voljom, ako se neke stvari dese vi ste odgovorni ne taj narod koji pomamljujete iz dana u dan. Vi 
ste odgovorni i vrlo vodite računa kako se ponašate i u pobjedi i u porazu jer je sve to prolazno.  
 Imali smo 427 dana Vlade. Danas nemam nikakvo zadovoljstvo, danas prosto zatvaramo poslednju 
stranicu te loše knjige koja je imala 427 strana, te izuzetno loše knjige. Zato onima koji misle da je to 
odlična knjiga sugerišem da se dobro zamisle, da se dobro pogledaju u ogledalo i da ih zamolim da 
pročitaju bilo koju knjigu jer svaka ta knjiga mora biti bolja od ove koja je imala 427 strana. Isto tako 
sugerišem onima koji su mislili da je dobra knjiga ova koja je imala 427 strana da su namjerno žmurili na 
određene prljave stranice u toj knjizi, da su ih prelistavali najvećom brzinom da ne bi htjeli da vide ono što 
je jasno bilo, a to je da smo svjedočili, na žalost, jednom institucionalnom, ali vrednosnom posrnuću. To je 
ono što mene najviše zabrinjava od kad je ova vlada formirana i nije bila izborna volja, poštovane građanke 
i građani, da imamo najgori izvještaj Evropske komisije do sada, da nam sa zvaničnih adresa kažu da u 
Briselu Crna Gora više ne postoji, da se u Briselu niko ne bori za Crnu Goru. To nije bila izborna volja nije 
bila izborna volja da smo u godini i nešto dana nakon izbora u institucionalnoj društveno političkoj 
zdravstvenoj bezbjednosnoj krizi, nije izborna volja bila da imamo nalete primitivizma, mizoginije i seksizma 
koje nikad nije bilo u crnogorskom društvu na ovom nivou. Nije narodna volja bila da podjele koje su uvijek 



postojale budu produbljenije nego ikad. Nije bila narodna volja da se afirmišu reprogradne ideologije i da se 
afirmišu ljudi sa retrogradnim porivima. To nije bila narodna volja, uvažene građanke i građani. Isto tako 
kad govorimo o ovoj knjizi od 427 strana koju danas zaklapa i stavićemo je nadam se negdje gdje je nikad 
niko više vidjeti neće. Oni, a to smo mi koji smo govorili da je to loša i najlošija knjiga moramo da budemo 
svjesni koliko smo mi griješili da smo dozvolili da se takva knjiga desi. E, zbog toga i mi moramo da 
naučimo mnoge lekcije jer ako ih ne naučimo nema sreće za crnogorsko društvo. Jer, oni prvi koji misle da 
je bila odlična knjiga, mislim da je teško da im ima spasa. Za one druge, vjerujem da će dobro razmisliti i da 
će se vratiti na one ideološke platforme koji garantuju građansku, evropsku i antifašističku Crnu Goru.  
 Na kraju, poštovane građanke i građani, 42. Vlada pada ne zato što je mlada nego zato što je 
pokazala da ne umije da vlada, 42. crnogorska Vlada pada ne zato što vlada nego zato što je dozvolila da 
se njome vlada. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 20:05:04) 
 
 Idemo sada na narednog diskutanta. Poslanik Dragan Ivanović naredni diskutant, a neka se 
pripremi poslanik Vladan Raičević. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (04.02.22 20:05:18) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Poštovane koleginice poslanice i kolege poslanici, poštovana ministarko,  
 Rekli smo, a i reklo se noćas, zaista, i danas čitav dan puno toga oko Vlade, ne želim mnogo da 
pričam, posebno ne želim kada premijer nije tu jer bih želio ono što mislim da mu kažem, što sam mu 
nekoliko puta u prolazu rekao iskreno i prijateljski, sada bih takođe, ali kada ga već tu nema pričao bih o 
nečemu drugome.  
 Sami početak ove Vlade je bio totalno nenormalan u smislu da parlamentarna većina nije mogla da 
formira Vladu onakvu kakvu bi ona htjela. Ta politička vlada koja je poznata u parlamentarizmu i danas se 
pokazalo šta to znači za jednu vladu ili za premijera jer da je on pripadnik jedne političke partije ona bi ga 
danas i te kako ovdje branila ili bi branila ministra i štitila interese te vlade. Međutim, formirana je kako je 
formirana, radila je kako je radila, nije poštovala parlamentarnu većinu koju je trebalo i s kojom je trebalo i 
da se savjetuje i da u svakom slučaju čuje. Premijer je počeo u početku da pravi sastanke sa šefovima 
poslaničkih klubova i to je davalo jednu dobru sliku i priliku da se na tim sastancima iznose i sugestije i da 
se sugeriše u smislu nekih dobrih i nekih loših stvari. Međutim, to je samo kratko trajalo, čini mi se do onog 
trenutka dok i premijer i ministri nijesu pustili malo korijene i mislili jednog trenutka da su popili pamet 
ovoga svijeta. Sve im se to poslije vraća kao bumerang i sve ovo što se zapravo dešava je proizvod jednog 
takvog njihovog ponašanja. Mi smo zaključili iz ovih diskusija noćas da i na unutrašnjoj i spoljnoj politici 
nijesu opravdali povjerenje.  
 Međutim, noćas bih ovdje htio da kažem nešto drugo. Rekao sam to jednom prilikom ovdje 
diskutujući u Skupštini da je Crna Gora specifična i posebna i čini mi se da ima nešto što nekako 
sprečavala da mi kvalitetno i dobro idemo naprijed. Sve ove diskusije koje su se dešavale ovdje u Skupštini 
i sve ovo što se dešavalo prethodnih dana i ove prozivke i oglašavanje da je neko izdajnik i da je neko 
nešto kriv, zamislite da se to dešava u trenutku kada se ništa nije desilo. Unaprijed se neko proziva 
izdajnikom, etiketira, a zapravo taj neko nije napravio ništa. E, pa drugovi, zaista to nije dobro ni za Crnu 
Goru ni za političke partije ni za Skupštinu Crne Gore. Čuvajmo jedni druge od drugih, čuvajmo na taj način 
i sami sebe. Zašto to radimo, zaista mi nije jasno. Noćas i ovdje čujem poprečne priče. Ko će praviti novu 
vladu, ko će iz kojeg dijela parlamentarnih partija u ovoj skupštini. Slušajte sada, desi se nešto što treba da 
se desi, tek tada možemo diskutovati i kritikovati i pričati ono što se desilo.  
 Kada je došao trenutak da se izjašnjavamo o padu ove vlade, nije mi jasno odakle toliko srđžbe i 
mržnje i teških riječi, nije potrebno. Ova vlada očito će u ovom parlamentu noćas da padne i normalno 
predstoji nam mukotrpan rad za formiranje neke nove vlade koja će posle svega ovoga što je ostalo od ove 
vlade imati i te kako puno posla. O tome treba da vodimo računa već sjutra ujutro da bismo mogli u svakom 
slučaju da idemo prema Evropi jer smo svi konstatovali da ova je vlada zastala na putu prema Evropskoj 
uniji. Svi oni procenti koji nešto šaraju u zadnje vrijeme, a čini mi se da je jedno vrijeme bilo 85% građana 
Crne Gore za evropsku zajednicu ili je taj broj nešto manji ili je ostao isti, ali u svakom slučaju čini mi se da 
je to prioritet, da o tome treba da pričamo i svemu onome drugome što slijedi, ekonomija. Ovo je samo 
početak. Ova se vlada koja noćas prestaje da postoji hvali s Evropom sad. Znali smo da je to dobro 
gledano s aspekta građana koji ne ulaze u dubinu ekonomske situacije u Crnoj Gori i kako ostvariti sve to. 
Međutim, siguran sam da svaka odgovorna nova vlada će u svakom slučaju nastaviti Evropu sad i sve ono 



što je ova vlada dobro radila. Međutim, čini se da je onoga što nije dobro radila mnogo više i da će i tako 
biti potrebno raditi na tome.  
 Čini mi se da nije bilo diskutanta noćas ili danas koji nije rekao dijalog. Đe nam je taj dijalog, zašto 
ga nema, zašto nismo spremni na dijalog jer ćemo iz toga dijaloga ćemo sigurno izvući neke dobre stvari i 
neke pouke. Kako ćemo birati Sudski savjet, VDT, to je taj dijalog, to je taj dogovor, to je ono čega smo svi 
svjesni i što nam je neophodno i što nam je potrebno u Crnoj Gori.  
 Zato bih sve nas molio ovdje da vodimo računa o teškim riječima, da vodimo računa jedni o 
drugima, da ćemo mi morati sjutra ovdje da se srijećemo i preksjutra i svaki drugi dan. Prema tome, 
pošaljimo građanima odavde jednu jasnu poruku da ova skupština i ova parlamentarna većina u Skupštini 
je moćna i može da formira novu vladu s kojom može da izađe iz ovog problema, ne tako lako ali sigurno s 
puno rada i truda i posvećenosti građanima i državi Crnoj Gori. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 20:12:23) 
 
 Zahvaljujemo, poslaniče Ivanoviću.  
 Poslaniče Koprivica, vi ste poslednji po ovoj ažuriranoj evidenciji koju imam prijavljeni diskutant, 
tako da vama dajem riječ. S tim smo iscrpili listu prijavljenih diskutanata.  
 Izvolite, poslaniče Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (04.02.22 20:12:53) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi gospodine predsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege poslanice i poslanici u Skupštini Crne Gore, poštovani predstavnici 
Vlade i, prije svega, uvaženi građani i uvažene građanke Crne Gore,  
 Dana 04. decembra 2020. godine Demokratska Crna Gora je podržala Vladu Crne Gore. Glasali 
smo za 42. Vladu Crne Gore i tom prilikom smo rekli dajemo mandat i dajemo podršku na četiri godine, 
pritom nijesmo dobili nijedno mjesto u toj vladi, nijednu ministarsku fotelju niti bilo koju funkciju u toj vladi.  
 Otimanje o prva mjesta, borba za političko prvenstvo, za politički primat vrlo često je kobna i za 
društo i za narod, ali ponajviše za one koji se bore za to prvenstvo i otimaju za ta prva mjesta. U našem 
pristupu bila je preovlađujuća ona maksima stara oko dva milenijuma" Svak koji se izdiže biće ponižen, a 
svaki koji se ponizuje biće uzdignut". A građani će o svemu tome dati odgovarajući sud. Nijesmo 
uslovljavali, nijesmo ucjenjivali Vladu, pružali smo joj podršku kako bi radila u interesu građana. 
 Željeli smo, prije svega da se poboljša standard svakog čovjeka u Crnoj Gori, da zaživi princip 
ravnopravnosti ljudi, vjera i nacija, da se iseli mafija, da se isele organizovane kriminalne grupe iz državnih 
institucija. Nama statisfakciju i mjerilo rada postupanja, djelovanja ne čine fotelje i funkcije, jer opet 
ponavljam nemamo ni jednu fotelju, ni jedno ministarsko mjesto u Vladi protiv čijeg smo rušenja. Nama 
statisfakciju čine zakoni o većim platama, nama statisfakciju čine zakon o većim penzijama koju smo 
predložili i koji je usvojen. Zakoni o vraćanju naknada majkama kako bi se ispravila nepravda, zakon o 
dječjim dodacima za svu djecu, veće staračke naknade za poljoprivredna gazdinstva, niži PDV za 
ugostiteljsku privredu a to su oni zakoni koji je naš klub poslanika predložio. Nama statisfakciju i čini ono 
što smo kao parlamentarna većina usvojili, izglasali kao zakon, a to je zakon o besplatnim udžbenicima za 
sve osnovce, zakon o finansijskoj pomoći bivšim radnicima rudarsko-metalskog kompleksa, antimafijaški 
zakon o stečaju i budžet sa 117 novih kapitalnih projekata.  
 Budžet koji ima najviše novih kapitalnih projekata u novijoj istoriji ekonomskoj, budžetskoj istoriji 
Crne Gore.To čini naš odnos prema onome što s mo dobili od građana kao povjerenje, a  ne broj fotelja, 
broj ministarskih mjesta. 
  Takođe, naveo bih kao jedan važan učinak izmjenu Zakona o slobodi vjeroispovijesti koju je 
zapravo izglasao narod na izborima 30.avgusta, a mi smo vjerodostojno odrazili tu volju građana ovdje u 
Skupštini glasajući za izmjene Zakona o slobodi vjeroispovijesti.  
 Posebno sam ponosan što smo mi iz našeg poslaničkog kluba nosioci zakonodavne inicijative koja 
je objedinila ovaj Parlament kada smo izglasali Njegošev dan kao državni praznik.  
 Takođe, veliki učinak je izglasavanje novog Tužilačkog savjeta za koji je glasala ne samo 
parlamentarna većina nego i pojedini poslanici i opozicije, a to je pohvaljeno od Evropske unije, kao 
izglasanje novog Savjeta Radio-televizije Crne Gore koja je konačno prestala biti ideološki propagandni 
punk vlasti. Zbog toga smo ponosni na naše učešće u zakonodavnoj vlasti i uopšte u vlasti i to je mjera 
ispravnog odnosa. Ništa opasnije za otvoreno, demokratsko, slobodno, građansko društvo nema od onih 
političara koji smatraju da sve znaju i da su za sve u pravu. 



 Vrlo često zapadaju u ozbiljne političke neprincipijelnosti, pa su tako pojedini govorili nećemo sa 
DPS-om, a onda su predlagali da im aranžman izvršne vlasti podrži DPS. Tako su predlagali isto i 
ekspertsku vladu, a onda su na kraju iskazali da im je prihvatljiva i politička vlada koju će da podrži 
Demokratska partija socijalista. Taj političar koji umisli da sve zna i da je on za sve u pravu pravi i spiskove, 
upire prstom u poslanike, optužuje ih da vrše kriminalna djela da su krali, ne ja, ne nazivam ih ja 
kriminalcem nego on koji je upirao prstom u njih, optuživao ih za deset miliona, za Limenku za ko zna što, a 
onda sa tim licima sa tog spiska sa tim licima u koje je upirao prstom podnosi zajedničku inicijativu za 
rušenje Vlade u kojoj upravo on sjedi. 
 Kad neko umisli da treba da ima svu moć u društvu to je komedija, ali kada ga neko pogura na tom 
planu ili kada se počne primicati tome to je tragi-komedija. Sa takvim političarem uporedio bih jednog lika iz 
ne toliko poznatog a veoma značajnog djela Dostojevskog to je djelo  Mladić, negdje na hrvatskom jeziku je 
prevođeno i kao žutokljunac, ali bih se ja državo ovoga prevoda Mladić, jer je poznatiji u našoj javnosti. Taj 
lik znamenit, a ovdje ima profesora književnosti  u ovoj sali mnogo bolje bi o njemu govorili, značajni i 
čuveni, taj lik želi zapravo da se obogati i ne bira sredstva kako da dođe do moći kojom će da uređuje sve 
prema svojim uzucima i prema svojim kriterijumima, a ako neko drugi uspijeva onda mu to smeta i to mu ne 
odgovara. Spreman je na sve, a svjesno i nesvjesno pravi haos tamo gdje se pojavi, uglavnom nema 
efekata. E, sada kada u neku političku ravan to prevedemo možemo da zapazimo i određene političke 
refleksije i političke postupke tog političkog tipa.  
 Prvo, vidite jedan kompleks političke inferiornosti, znate neko se sjetio, pa je predložio zakon o 
većim platama, o većim penzijama, boljem standardu građana i sve je to urađeno, ali on to nije izveo i krivo 
mu je što to njegova zasluga, pa je onda bolje baciti bombu na sve, podnijeti jednu inicijativu koja 
produkuje haos, nestabilnost, podjele konfrontacije, umjesto da sad imamo redovne okolnosti u kojima 
građani žive da svojim radom dođu do većih plata, do boljeg standarda, do dodataka za svoju djecu. Danas 
gledaju sa nespokojstvom ovu Skupštinu i pitaju se zabrinuto šta će biti sa njihovim standardom, jer znamo 
da je 2017.godine nakon dolaska i formiranja nove Vlade prvo što je urađeno ukinute su naknade majkama 
i ukinuti su dječji dodaci za djecu čiji su roditelji na Birou rada, pa tako i spravom sumnjaju da se dovodi u 
pitanje paket ekonomskih, socijalnih reformi, zato što u sedlo i na poziciju odlučivanja dolaze one političke 
partije, oni politički činioci koji su bili protiv svega toga i označavali sve to kao neodrživo. Oni politički činioci 
koji su preusmjeravali tok novca od građana ka budžetskim parazitima, ka miljenicima režima, ka 
podobnima i ka kriminalnim grupama koje su imale prvenstvo u pogledu budžetskog novca. Zato je 
posebno interesantan onaj  tajning zašto se pokreće ta inicijativa. Čujali smo neopravdano, neistinito i 
neosnovano okrivljavanje nas za neizglasavanje Tužilačkog savjeta, a to nije tačno, ali zašto nijesu okrenuli 
rušenje Vlade onda kad nije navodno izabran Tužilački savjet 31.jula, nego su krenuli u rušenje Vlade 
upravo kada je izabran Tužilački savjet. 
 O inicijativi za rušenje Vlade, pojedini poslanici parlamentarne većine su potpisali i to da je usvojen 
jedan broj zakona koji su nesaglasni sa evropskom tekovinom, oni treba javno da kažu koji  je to zakon 
nesaglasan sa evropskom tekovinom, a da ga ti poslanici parlamentarne većine koji su potpisali inicijativu 
za rušenje Vlade sami nijesu glasali. Koji je to zakon? Zašto ne kažu do dana današnjeg ko, kad, kada i u 
koliko navrata je vodio razgovore o ovoj inicijativi za rušenje Vlade, a ona se iznenada pojavila, nije pala s 
neba nego je plod političkog dogovora. Ako je to nešto valjano, ako je to nešto vrijedno, ako je to nešto što 
ima potencijal da dovede do pomirenja, zašto se krije. Sve što se krije nije vrijedno.  
 Podsjećanja radi, ne tako davno imali smo priliku da od jedinog političara u Vladi, 07.12.2021. 
godine, dakle prije nepuna dva mjeseca, čujemo Crna Gora je dobila Vladu poštenih ljudi, a sad ruši Vladu 
poštenih ljudi. Zašto mu smeta, kako on reče, Vlada poštenih ljudi. Ovo su njegove riječi. Možda hoće da 
dovede Vladu one druge kategorije ljudi. Njegova politička stranka 03. decembra 2020. godine objavljuje na 
Tviteru - ovo je prva demokratska Vlada u istoriji Crne Gore i prva Vlada koja predstavlja volju naroda. Oni 
sad ruše Vladu koju su nazvali prvom Vladom koja predstavlja volju naroda, dakle gaze volju naroda. 
Potpredsjednik te partije, gospodin Đurović je govorio sledeće. Da će Građanski pokret URA učiniti sve da 
opstane ekspertska vlada. Očigledno nije učinio sve nego čini sve da je sruši. Dana 21. novembra kaže 
mora se dati šansa aktuelnoj Vladi da izgura mandat do kraja. Ni tri mjeseca se nije držala riječi. Vlada je 
isporučila značajne rezultate, nastavljam da citiram, Građanski pokret URA u potpunosti podržava aktuelnu 
Vladu da istraje do kraja mandata i sprovede reforme i učiniće sve da ona opstane na ekspertskom nivou. 
Ni dva mjeseca nijesu prošla od te izjave se odustalo. Šta naš narod kaže za to. Jedno misli, drugo govori, 
a treće radi. S kojom motivacijom bilo šta od to troje postavlja se pitanje.  
 Čuli smo i to kako je pojam izdaja s retoričkog dna. Izdaja u Crnoj Gori se označava kada neko 
pogazi vlastitu riječ i kao odstupi od svojih principa. Postaviću, onda, pitanje je li i s retoričkog dana 
upotreba pojma izdaja od jedinog političara u Vladi, njenog potpredsjednika od 15. oktobra 2014. godine 
kada svojoj bivšoj partiji Pozitivnoj kaže- podnosim ostavku na članstvo u Pozitivnoj Crnoj Gori i nakon 
sinoćnjih dešavanja ne postoji više nikakav element da se politička borba nastavi zajedno s onim ljudima 
koji su, citiram, izdali izvorne principe Pozitivne Crne Gore. Dakle, tako se gledalo na drugačije postupanje, 



kao na izdaju, ali kada se čuje sa suprotne strane riječ izdaja onda je to s retoričkog dna. Kada oni govore 
onda je to vjerovatno s retoričkog vrha.  
 Ovu inicijativu za rušenje Vlade u kojoj sjedi upravo i jedino taj političar potpisao je i poslanik koji je 
05. septembra za portal Analitika rekao upravo gospodinu Abazoviću - tebi prepuštamo izdajničku marginu. 
Kao i što kaže gospodin Miloš Nikolić, nije samo za portal Analitiku nego i šire i dalje. On kaže bićemo na 
svakom mjestu na kojem se brani Crna Gora, a izdajničku marginu prepuštamo tebi. Nije problem da se s 
tom izjavom, kako kažu, koja je s retoričkog dna jer govori o izdaji, potpiše zajednička inicijativa za rušenje 
Vlade u kojoj sjedi upravo taj čovjek mimo vlastitog principa jer je proglasio ekspertsku Vladu, a on kao 
političar zasio u nju.  
 Kao što vidite, ovaj proces rušenja Vlade otvorio je nestabilnost, otvorio je konfrontacije, otvorio je 
tenzije, podstakao neke nove podjele. Da li je sve to trebalo građanima. Ima mnogo toga što smo imali 
priliku da čujemo i čemu ne možemo čudu da se načudimo. Ne mogu čudu da se načudim da oni čije je 
članstvo decenijama progonjeno, diskriminisano, obespravljivano od partija bivšeg režima neće jasno da 
kažu da neće s Demokratskom partijom socijalista u bilo kojoj kombinaciji vršiti vlast. Zašto se ne da riječ. 
Biti čovjek pored ostalog znači imati sposobnost da se preuzme obaveza prema drugom. U politici to znači 
da se preuzme obaveza prema narodu, prema građanima. U dvostranačkom sistemu nema potrebe 
govoriti s kim ćete vršiti, a s kim ne vlast. U višestranačkom sistemu i te kako ima potrebe da bi građani 
imali pravu sliku.  
 Dakle, danas smo imali priliku da vidimo da je priča o 49 pukla. Jasno tu vidimo da je manjinska 
vlada koja će i da deblokira pravosuđe s 49, a istovremeno da potpiše temeljni ugovor, donese Zakon o 
popisu, da sprovede Open Balkan utopija. To je lažna priča. Zato smo rekli da je manjinska vlada i njen taj 
eksperiment nešto što nema ni cilj, ni viziju, ni jasno definisanu većinu i nešto što Crnu Goru uvodi samo u 
nestabilnost i u trvenje. Čuli smo i pojedine napade na premijera Krivokapića da je išao u Beograd, u 
patrijaršiju, a izda interese Crne Gore. Bilo bi dobro da čujemo od tih političkih subjekata da li je za njih kao 
za premijera manjinske ili većinske političke ili bilo kakve druge vlade prihvatljiv onaj koji je prije nekoliko 
dana išao na adresu Kralja Petra I br.5. Podsjećanja radi, to je adresa patrijaršije. Znamo da je išao 
potpredsjednik Vlade kod patrijarha Porfirija. Dakle, Krivokapić je kriv kada ide gore, pritom nije potpisao 
ugovor, pa je optužen od te strane za izdaju, a ne oglašavaju se i ne pričaju i ne kažu ništa o onome članu 
Vlade koji ide na istu tu adresu i da se ne zna o čemu su govorili ni o čemu su pričali.  
 Želim samo još jednu stvar da naglasim, zapravo ova priča o 49 za deblokadu pravosuđa bila 
farsična. Dakle, nema 49 i za manjinsku vladu i za temeljni ugovor i za popis i za deblokadu pravosuđa. 
Ako bude 49 to je 49 za Mila Đukanovića, a za ovo istovremeno i u skupu i kumbulju nema. To je veoma 
jasno.  
 Što se tiče farse o deblokadi pravosuđa, želim da je razobličim, takođe, i time da završim izlaganje. 
Naime, dijalog o pravosuđu u Skupštini Crne Gore pokrenuo je predsjednik Skupštine i na nivou lidera 
partija, na nivou predsjednika partija. Tom razgovoru se nijesu odazvala trojica predsjednika partija koji su 
najviše ovih dana govorili o 49 i spadaju u tih famoznih 49 za deblokadu. Zna se koja tri predsjednika 
partija tamo nisu došli, a govore o 49 i u aranžmanu su 49. Naslijeđeno je v.d. stanje u pravosudnim 
institucijama  od 2018. Sudski savjet a od 2019. VDT. Nije prethodna izvršna vlast ponudila opoziciji 
prekrajanje izvršne vlasti niti učešće u njoj niti novu vladu da bi deblokirala pravosudne institucije, a od ove 
parlamentarne većine se to očekuje. Takođe, jedna partija aktuelne parlamentarne većine je 2014. godine 
podržala i Sudski savjet i Ustavni sud i VDT a nije dobila ni prekrojenu izvršnu vlast, ni učešće u izvršnoj 
vlasti ni novu izvršnu vlast, ništa. Slažem se, dijalog o pravosudnim institucijama je prijeko potreban i kamo 
sreće da o kompetentnim ličnostima dođemo ne sa 49 i sa 54 nego sa 81 glas za.  
 Takođe, ono što je najskandaloznije jeste da smo imali priliku da vidimo bježanje opozicije od 
ponuđenih izbora od strane Vlade iako su govorili da je to najpoštenija opcija, najčistija opcija pobjegli su 
od izbora. Nijesu prihvatili ponudu da o svemu daju sud građani na izborima. A narod mora da odlučuje, 
građanin mora da se pita, sve drugo su interesne grupe i interesne igre. 
 Ja želim da završim sa tim da oni koji su se poradovali poranili su, oni koji su se zaletjeli očigledno 
su u rikverc, a oni koji su se zaigrali treba da ponovo prebroje ono što su stekli. Očigledno nemaju ni 49, ni 
21 milion. Dakle, ni jedna igra otimanja pobjede, ni jedna igra prekrajanja izborne volje i otimanja izborne 
volje neće proći i to ćemo ponoviti ne 49 nego 21 milion puta. A branićemo je i na Skupštini i u Skupštini i 
na ulici građanski mirno evropski i dostojanstveno i obranićemo je. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 20:36:34) 
 
 Zahvaljujemo, poslaniče Koprivica. 
 Ovim smo iscrpili listu prijavljenih diskutanata.  
 Predstavnik predlagača, poslanik Konatar, želi završnu riječ. Izvolite poslaniče Konatar. 



 
 
 MILOŠ KONATAR (04.02.22 20:36:48) 
 
 Hvala. 
 Uvaženi predsjedniče Skupštine Crne Gore, poštovani kolege poslanici, uvaženi ministre Bojaniću i 
ministarko Srzentić. Prije svega da se vama zahvalim što ste ispoštovali poslanike Skupštine Crne Gore i 
Skupštinu Crne Gore i prisustvovali dnašnjoj sjednici, to je i neka poruka za sve buduće ministre kako se 
treba odnositi prema ovom domu i nama kao poslanicima. 
 Ono što bih rekao poslije današnje, da kažem, današnjeg prilično napornog dana, žustre otvorene 
rasprave, visokih tonova, sve je to nešto što je normalno i daj bože i bolje je da se mi ovdje politički 
svađamo, da vičemo jedni na druge, da rješavamo i lične i političke razmjerice dok god to ne rade građani 
Crne Gore i ako je nešto dobro dobro je da se svi politički sukobi rješavaju ovdje i u ovom domu a da ne 
izlaze van Skupštine Crne Gore.  
 Poštovani građani,  
 Treba i ja vas molim da budete spokojni jer se danas u Crnoj Gori ne dešava nikakva epokalipsa, ne 
dešava se ništa što se ne dešava u normalnim evropskim državama. Mi smo glasali, borili se za to da je 
promjena bilo koje vlade normalna stvar. I danas treba da bude normalna stvar i doprinos demokratiji u 
Crnoj Gori. I svaka naredna vlada treba da uči na greškama ove vlade a da sve ono što je ova vlada radila 
dobro nastavi i unapređuje.  
 Ono oko čega se možemo saglasiti, poštovani građani ako ste pratili današnju raspravu, skoro svi 
poslanici su svojim diskusijama danas konstatovali da je 42. Vlada Zdravka Krivokapića dostigla svoj limit i 
da je udarila u zid i da nam je potrebno novo rješenje. Ako smo udarili u zid, poštovani građani, i ako smo 
svjesni, ako ćemo da budemo iskreni prema sebi i da priznamo da stvari ovako ne funkcionišu a ne 
funkcionišu i vi to dobro znate poštovani građani, naša odgovornost je da ponudimo rješenje. Naša 
odgovornost je da idemo u novu etapu razvoja zbog evropske budućnosti Crne Gore. I upravo zbog 
evropske budućnosti Crne Gore, poštovani građani, mi smo izašli sa predlogom da formiramo novu 
evropsku vladu jer želimo da pomirimo Crnu Goru, jer ja ne vjerujem da Crna Gora može da opstane i 
ostane i mislim da ne smijemo da pristanemo na podjele 50:50, 51:49, pa i 55:45 ako hoćete.  
 Ja hoću da vjerujem, poštovani građani, da se svako može mijenjati na bolje. Ja prvi da se na bolje 
mogu mijenjati i moji politički saveznici, ali da se na bolje mogu mijenjati i moji politički protivnici. Hoću da 
gledam u budućnost a ne da ostanemo zarobljeni u prošlost.  
 Nekoliko stvari želim pojasniti, poštovani građani, kao sublimiranje dešavanja posljednih dana jer se 
sa nekim stvarima pokušava manipulisati javnost Crne Gore. Dakle, DPS neće biti dio manjinske vlade. Mi 
smo to jasno rekli i kolegama iz DPS-a i crnogorskoj javnosti. Ta vlada ne bi bila manjinska ako bi DPS bio 
dio vlasti. Dakle, u ovoj fazi, vrlo je važno da svi znaju da DPS se ne vraća na vlast i DPS neće biti dio 
vlade.  
 Takođe, još jedna stvar sa kojom se želi manipulisati i sa kojom se žele podići tenzije a to je da se 
promjenom vlade i izborom nove vlade narušava status crkve u Crnoj Gori. Crkva nije i neće biti ugrožena 
padom ove i izborom nove vlade. Izmjenama Zakona o slobodi vjeroispovjesti ja se nadam da smo stavili 
tačku na to pitanje. Stavili tačku u sekularnoj Crnoj Gori u kojoj je država odvojena od crkve i to je nešto što 
mora da bude vrijednost koju će svi poštovati i država i crkva da nema miješanja crkve u svjetovnu ni 
države u duhovnu vlast. 
 Nova vlada, poštovani građani, će nastaviti sve one dobre stvari koje su započete i koje su urađene 
za vrijeme mandata ove vlade. Nastaviće se program povećanja plata i penzija i znajte, onda kad vam kažu 
ako nema nas niko neće znati na ovom bijelom svijetu da sprovede program Evropa sad, znajte da vas 
obmanjuju kao što su obmanjivali i kao što su griješili svi oni onda kad su govorili ako nema nas Crna Gora 
će propasti, ako nema nas vratiće se dinar u Crnu Goru. Nije Crna Gora propala, nije se u Crnoj Gori vratio 
dinar, ali neće propasti ni prestati program povećanja plata i penzija u Crnoj Gori i ekonomskih reformi. Isto 
tako zbog svih političkih aktera u Crnoj Gori i opozicije i pozicije, svaka buduća vlada, ne samo sljedeća 
vlada, mora nastaviti beskompromisnu borbu protiv kriminala i korupcije. Niko ko je prekršio zakon ili ko je 
zloupotrijebio državni novac ili koji ima veze s korupcijom i organizovanim kriminalom ne smije i ne može 
biti zaštićen. Nadam se da je to nešto s čim će se saglasiti svi poslanici u ovom parlamentu. Taj postulat 
nikad ne smije više biti problem za bilo koju vladu u Crnoj Gori.  
 Na kraju, ova vlada mora da napravi ključni iskorak ka članstvu Crne Gore u Evropskoj uniji. Rekao 
sam ako postoji jedan cilj oko koga se možemo svi ujediniti i koji bi trebalo da bude ključni politički cilj ove 
generacije političara, to je da Crna Gora bude naredna članica Evropske unije. Kada vam kažu da neće biti 
Evrope sad, Evrope sad neće biti ako se mi ne približimo toj Evropi, ako mi ne napravimo ključni korak da 
budemo dio te Evrope. Ako se približimo Evropi, ako napravimo korak ka Evropskoj uniji biće i Evrope sad i 
to niko ne može ugroziti.  



 Poštovani građani, iskreno vjerujem u Crnu Goru. Vjerujem da ćemo brzo živjeti u državi u kojoj 
neće biti važno ko je Crnogorac, ko je Srbin, Bošnjak, Albanac, Musliman, Hrvat ili Rom, Crnoj Gori u kojoj 
neće biti važno kom se bogu molite i da li se molite uopšte. Hoću Crnu Goru u kojoj je normalno da 
premijer bude čak i Albanac jer mnogi to problematizuju danas u Crnoj Gori. Čak i Albanac. Važno mi je da 
ovo kažem, kolege, nadam se da ćete se svi složiti i ne sumnjam ni moje drage kolege iz Demokratskog 
fronta.  
 Sada ću da kažem jednu simboliku. Sanjam Crnu Goru u kojoj će premijer koji je nacionalni Albanac 
potpisati Temeljni ugovor sa Srpskom pravoslavnom crkvom, koji je u interesu države Crne Gore. Ta 
simbolika je simbolika pomirenja za Balkan, simbolika pomirenja za Evropu. Mislim da pripada Crnoj Gori 
da napravi taj korak i da bude primjer pomirenja i primjer odlaska u Evropu. Vjerujem u Crnu Goru. 
Vjerujem, poštovani građani, da ona svakim danom može biti samo bolja. Vjerujem u vas, građani Crne 
Gore. Vjerujem da ćete vi svakim danom unapređivati i čuvati našu državu, bez obzira da li je tu Dritan, 
Miloš, Slaven, Danijel, Damir, Milojko, Jakov, Aleksa, Zdenka, Jole, iako moram priznati da više volim 
Biljanu od Joleta. Među vama, poštovani građani Crne Gore, ima i boljih i kvalitetnijih od nas. Nema tih 
fotelja na kojima mi sjedimo sticajem okolnosti, koje su važnije od budućnosti ove zemlje. Budućnost može 
biti tako lijepa samo se ne smijemo plašiti, poštovani građani, da napravimo prvi korak i da zakoračimo u tu 
ljepšu budućnost i da zajedno gradimo građansku, evropsku i ekološku Crnu Goru. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 20:48:42) 
 
 Zahvaljujemo gospodinu Konataru, predstavniku predlagača. Davanjem završne riječi konstatujem 
da je pretres završen. Podsjećam da se glasanje o nepovjerenju Vladi vrši javnim glasanjem na način što 
se poslanici izjašnjavaju za nepovjerenje ili protiv nepovjerenja, a saglasno članu 113 stav 3 javno glasanje 
će se izvršiti prozivkom kako je to učinjeno i prilikom glasanja o povjerenju Vladi 2016. godine. Ako je sve 
spremno ja bih generalnom sekretaru Skupštine dao riječ da izvrši prozivku poslanika. Ponavljam, glasa se 
za nepovjerenje ili protiv nepovjerenja.  
 Izvolite, gospodine Klariću, krenite s prozivkom poslanika. 
 
 
 ALEKSANDAR KLARIĆ (04.02.22 20:49:54) 
 
 Poslanica Simonida Kordić? Poslanik Vladimir Joković? Poslanica Maja Vukićević? Odsutna. 
Poslanik Vladimir Dobričanin? Protiv. Poslanik Branko Radulović? Odsutan. Poslanik Milun Zogović? 
Odsutan. Poslanica Branka Bošnjak? Odsutna. Poslanik Slaven Radunović? Odsutan. Poslanik Strahinja 
Bulajić? Odsutan. Poslanik Predrag Bulatović? Odsutan. Poslanica Danijela Đurović? Odsutna. Poslanik 
Milan Knežević? Odsutan. Poslanik Vladan Raičević? Odsutan. Poslanik Jovan Jole Vučurović? Odsutan. 
Poslanica Božena Jelušić? Za. Poslanica Jelena Božović? Odsutna. Poslanik Dragan Ivanović? Odsutan. 
Poslanica Jovanka Bogavac? Odsutna. Poslanik Dragan Bojović? Odsutan. Poslanik Dragan Vukić? 
Odsutan. Poslanik Milo Božović? Odsutan. Poslanik Maksim Vučinić? Odsutan. Poslanica Milosava 
Paunović? Odsutna. Poslanik Dejan Đurović? Odsutan. Poslanik Nikola Bajčetić? Odsutan. Poslanica 
Nataša Jevrić? Odsutna. Poslanik Budimir Aleksić? Odsutan. Predsjednik Aleksa Bečić? Protiv. Poslanik 
Miodrag Lekić? Odsutan. Poslanica Zdenka Popović? Protiv. Poslanik Dragan Krapović? Protiv. Poslanik 
Boris Bogdanović? Protiv. Poslanik Momo Koprivica? Protiv. Poslanica Tamara Vujović? Poslanik Albin 
Ćeman? Protiv. Poslanik Vladimir Martinović? Protiv. Poslanik Danilo Šaranović? Protiv. Poslanik Miloš 
Konatar? Za. Poslanica Božena Jelušić? Poslanik Srđan Pavićević? Poslanica Suada Zoronjić? Poslanik 
Duško Marković? Za. Poslanik Branimir Gvozdenović? Za. Poslanica Aleksandra Vuković? Za. Poslanik 
Mevludin Nuhodžić? Poslanik Predrag Bošković? Poslanik Jefto Eraković? Za. Poslanik Nikola Rakočević? 
Za. Poslanik Andrija Popović? Za. Dragica Sekulić? Poslanik Petar Ivanović? Za. Poslanik Halil Duković? 
Za. Poslanik Dragutin Papović? Za. Poslanica Marta Šćepanović? Za. Poslanica Vesna Pavićević? Za. 
Poslanik Miloš Nikolić? Za. Poslanik Miodrag Vuković? Odsutan. Poslanik Nikola Janović? Za. Poslanica 
Daliborka Pejović? Za.  Poslanik Branko Čavor? Za. Poslanik Bogdan Fatić? Za. Poslanik Danijel Živković? 
Za, Poslanica Suzana Pribilović? Za. Poslanik Ivan Mitrović? Za. Poslanik Abaz Dizdarević? Za. Poslanik 
Luiđ Škrelja? Za. Poslanica Jovanka Laličić? Za. Poslanik Predrag Sekulić? Za. Poslanik Andrija Nikolić? 
Za. Poslanik Miomir M.Mugoša? Za. Poslanica Lidija Kljajić? Za. Poslanik Ivan Brajović? Za. Poslanik 
Damir Šehović? Za. Poslanik Boris Mugoša? Za. Potpredsjednik Ervin Ibrahimović? Za. Poslanik Amer 
Smailović? Za. Poslanica Kenana Strujić Harbić? Za. Poslanica Draginja Vuksanović Stanković? Za. 
Poslanik Raško Konjević? Za. Poslanik Fatmir Gjeka? Za. Poslanik Genci Nimanbegu? Za. Poslanik Marko 
Milačić? Protiv. 
 



 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 20:57:11) 
 
 Glasala su 54 poslanika. Za nepovjerenje 43 poslanika, protiv nepovjerenja 11 poslanika, pa 
objavljujem da je Skupština izglasala nepovjerenje 42. Vladi Crne Gore.  
 Dajem pauzu par minuta i nastavljamo s drugom tačkom dnevnog reda.  
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 21:43:30) 
 
 Uvaženi koleginice i kolege, nastavljamo sa radom. 
 Prije nego što pređemo na drugu tačku dnevnog reda, s obzirom da je usljed atmosfere koja je bila 
u sali i tenzija koje su nastale  sam dao pauzu. Naravno, razumijem da su prisutne emocije, da su prisutne 
tenzije, da su prisutne ozbiljne različitosti u političkim stavovima, da je i danas izrečeno mnogo toga što se 
u političkoj ravni može smatrati uvredom, ali imajući u vidu da neposredno pred trenutak kada sam dao 
pauzu smo imali  i zaista uvrede na ličnoj ravni izrečene na račun poslanika od strane poslanika Milačića. 
Ja ću kao neko ko nikad nije selektivno već uvijek principijalan u primjeni ovog Poslovnika primijeniti 
naravno član 107 i izreći mjeru opomene poslaniku Milačiću saglasno članu 107 Poslovnika Skupštine Crne 
Gore.  
 Tačka 2 - Predlog zakona o dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi. Podsjećam da je 
Predlog zakona podnijela grupa od 31 poslanika. Izvjestioci Odbora su: Nataša Jevrić- Zakonodavnog 
odbora i Momo Koprivica, predsjednik Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu.  
 Otvaram pretres. Da li jedan od poslanika podnosilaca predloga želi dati dopunsko obrazloženje? 
Razumio sam da ne žele dopunsko obrazloženje podnosioci Predloga zakona. Idemo onda sa prijavljenim 
diskutantima. Do ovog trenutka imamo dva prijavljena diskutanta poslanika Dragana Ivanovića i poslanika 
Moma Koprivicu. Da li ima još zainteresovanih?  
 Izvolite, poslaniče Dragane Ivanoviću.  
 Imate riječ. 
 Poslanik Ivanović ima riječ. Izvolite. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (04.02.22 21:45:52) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Ja sam htio samo par riječi neću dužiti priču, jer bio sam neko ko je u oktobru mjesecu i te kako 
zastupao mišljenje i branio naš zajednički stav, inicijativu da se u 17 opština u Crnoj Gori dese izbori u 
istom danu. Ta obrazloženja zašto? Mi smo se zalagali i tada kada je DPS bio na vlasti, ali tada nismo imali 
tu dovoljnu većinu koja bi obezbijedila da se to desi. Imali smo tada prije ugovora da je Demokratska partija 
socijalista ili zapravo vlast u to vrijeme koristila državne resurse za izbore i bila u mogućnosti da radi nešto 
što radila je i na ovim zadnjim izborima u ove tri opštine gdje su se desile, jer nismo uspjeli na vrijeme da 
podnesemo inicijativu, a predsjednik države je raspisao izbore u Skupštini opština Cetinje, Mojkovac i 
Petnjica. Znate i sami da ta naša inicijativa nije prošla u Skupštini na dva amandmana čiji sam ja potpisnik 
bio nisu prošla jer URA nije dala tu potrebnu većinu. Ova sadašnja inicijativa je na tom istom fonu da se u 
14 opština preostalih dese izbori u istom danu. Opet navodimo one iste, ali se sada pojavljuje problem koji 
se sigurno pojavljivao i prije, ne možemo sada optuživati Demokratsku partiju socijalista da na državnih 
resursima organizuje lokalne izbore, ali možemo kako neko reče taj izborni turizam i seljenje birača iz 
opštine u opštinu pa naši podaci su da je na Cetinje pred izbore preseljeno 473 građanina, 275 u Mojkovac 
i 224 u Petnjicu. Znate šta znači 224 birača nova u Petnjicu? To su dva mandata. Otuda ima DPS i pored 
toga što je izgubio na ponovljenom jedan mandat imaju apsolutnu vlast u Petnjici.  
 Kada bi se izbori održavali istoga dana, znači ovih 14 opština to bi znači bilo u maju mjesecu onda 
bi se izbjeglo to selenje barem mislimo ako ne posle ono da se smanji. Zaista ne znam neki koji su tako 
duboko i jako bili za to da se izbori dešavaju u istom danu sada kada je ova inicijativa u pitanju nijesu za to. 
Čini mi se da bi bilo dobro i Socijalistička narodna partija podržava inicijativu da se izbori u ovih 14 opština 
dese u istom danu. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 21:48:58) 
 
 Zahvaljujemo, poslaniče Ivanoviću. 
 Poslaniče Koprivica, imate riječ.  



 Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (04.02.22 21:49:09) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi gospodine predsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani Crne Gore, 
 Nije se  jednostavno večeras obratiti građanima Crne Gore koji su nespokojni, jer vide da im se 
krade osnovno pravo - pravo da biraju i pravo da budu birani. Večeras su građani Crne Gore, nakon onih 
pozitivnih očekivanja i najproduktivnije sjednice Skupštine Crne Gore, a to je decembarska sjednica kada je 
usvojeno više od 50 zakona, budžet, izglasan Tužilački savjet, usvojen program i ekonomskih i socijalnih 
reformi, imali priliku svih ovih dana da očekuju da se to realizuje i krenula je realizacija krajem januara,  
konačno su građani primili veće plate. Uspio je i paket socijalnih reformi koje su predložile Demokrate da se 
obezbijedi dječiji dodaci za svu djecu do 18 godine, da se vrate naknade majkama i da se povećaju 
minimalne penzije. Umjesto svega toga dobili smo inicijativu za rušenje Vlade i večeras je formirana ta 
neprincipijalna koalicija, žuta koalicija za rušenje Vlade, koalicija za rušenje životnog standarda građana i 
za otimanja osnovnih demokratksih prava.  
 Vidjeli smo i kako se po prvi put skoro u jednoj parlamentanoj demokratiji dešava presedan da 
opozicija bježi od ponuđenih izbora. Opozicija ne prihvata inicijativu Vlade da se skrati mandat i da se ide 
na izbore. A prethodnih dana smo imali priliku da čujemo i prethodnih mjeseci, predsjednik jedne od 
opozicionih partija ili od sad već partija ove koalicije koja je rušila Vladu kaže 17. jula 2021. godine - jedini 
održivi pošten način da se izađe iz političke krize je održavanje vanrednih parlamentarnih izbora. Danas 
njegova partija nije ni glasala za dnevni red sa ovom tačkom. Takođe je kazao da su i 3.decembra, ne tako 
davno, vanredni izbori najbolje, najčistije, odnosno najpoštenije rješenje. Ostalu hronologiju izjava neću 
govoriti, o njoj sam detaljno govorio jutros na Odboru za politički sistem pravosuđe i upravu. Svi su se 
zaklinjali i isticali, pa i potrpedsjednik Vlade, predlagač ekspertskog koncepta Vlade, koji je proglasio 
propast sopstvenog modela i za rušenje njegove Vlade i modela njegove Vlade glasali njegovi poslanici, je 
prije dva mjeseca govorio da su izbori najpoštenija opcija.  Ali oni koji se boje od suda građana, oni ne žele 
izlazak na izbore, ne žele da građani riješe ovu političku krizu i da volja građana bude u osnovi novog 
modela izvršne vlasti.  
 Iskazujem jedno razborito očekivanje da će se i predsjednik Skupštine Aleksa Bečić u ponedjeljak 
smijeniti, i to projektovano. To je dil, i on je napravljen da se smijeni predsjednik Skupštine, a da se na 
njegovo mjesto, na čelo zakonodavne vlasti dovede neko od saradnika bivšeg režima  od onih koji 
učestvuju u prodaji izborne volje građana koja se oličava u 208.000 glasova koji su rekli ne sa DPS-om na 
prošlim izborima. Ovo što je večeras urađeno u Crnoj Gori jeste jedan nezapamćen zločin prema 
demokratiji. Zbog šačice vlasti, zbog fotelja za koje su drugi optuživani, određeni politički činioci su pogazili 
sve principe, pogazili su i sopstvenu riječ, jer su svaki put i svu saradnju sa Demokratskom partijom 
socijalista u ranijem periodu nazivali ne samo izdajom nego i političkim razbojništvom. Ta projektovana 
smjena predsjednika Skupštine u ponedeljak je završni čin u toj projektovanoj koruptivnoj igri kojoj je cilj da 
se prekroji izborna volja građana, pa sa tom smjenom se osniva nova parlamentarna većina. Neka vam je 
srećno, gospodo, i vidimo se na izborima. Od izbora i od suda građana na izborima niko ne može pobjeći.  
 Nakon izbora od 30. avgusta 2020. godine, imali smo seriju lokalnih izbora i na svim tim izborima 
partije bivše vlasti su doživjele fijasko, i u Nikšiću, i u Herceg Novom i u Mojkovcu, pad podrške i u Petnjici i 
na Cetinju. Zato je i ovaj Predlog zakona o lokalnoj samoupravi dio jednog projekta da se sakrije politička 
korupcija. Meni nikad nije nebitno ko nešto predlaže. Čuli smo i poslanike sa moje desne strane, kolege 
parlamentarce kad smo govorili o Njegoševom danu kao državnom prazniku  nije nebitno ko je predlagač, 
slažem se, i u ovom slučaju nije nebitno ko je predlagač. Jer, tako vidimo šta su politički motivi, politički 
motiv ovog predloga zakona nije društvena racionalnost, nije ušteda društvene energije, nije ekonomičnost, 
nego da se pobjegne od suda građana i da se izbjegne vidjeti šta građani misle o onome što je prekrajanje 
izborne volje u Parlamentu Crne Gore.  
 Takođe, ako vidimo ko predlaže jedan zakon, jer je predlog zakona, kao i zakon, ne samo pravni 
nego i politički akt, nešto što se usvaja u političkom procesu, nešto što ima ne samo pravna dejstva nego i 
nešto što ima i politički kontekst i politička dejstva, jasno će nam biti mnogo toga i nećemo zapadati u 
neprincipijelna tumačenja. Mi danas čujemo da se ovim predlogom zakona sprečava izborni turizam, 
seljenje birača iz jedne u drugu opštinu, a za to je optužena Demokratska partija socijalista od strane tih 
zastupnika teze u izbornom turizmu, a onda se prihvata predlog zakona od  kreatora izbornog turizma. 
Nešto tu nije u redu. Ne samo što je to politički  neshvatljivo, nego je to  sfera političke racionalnosti, 
odnosno prije će biti da je to jedan šupalj argument i odbrana neodbranjivog, sipanje prašine u oči 
građanima da dodatno ne bi vidjeli, a siguran sam da građani dobro vide i da im je sve jasno o kakvoj se 
političkoj korupciji, o kakvoj se političko-interesnoj igri radi u Crnoj Gori. Bježati od izbora, a vidjeli smo da 



nema većeg bijega od izbora, nego ne prihvatiti ponudu vlade da se ide na vanredne izbore, i to je dokaz 
političke propasti, potvrda propadanja političkog rejtinga, ali i svjedočanstvo bježanja od volje građana. Ako 
se želi ušteda resursa, ekonomično rješenje objedinjavanje izbora, pa imali smo priliku da prihvatanjem 
inicijative o skraćenju mandata objedinimo i lokalne izbore i parlamentarne izbore, pa zar to ne bi bilo 
najracionalnije, najekonomičnije?  
 Naravno, dragi građani, nije cilj ekonomičnost, nije cilj ušteda resursa, cilj je sakriti koruptivni plan 
od građana i što dalje bježati od njihovog suda. Mi smo uvijek bili za objedinjavanje izbora. I to je jedno od 
rješenja koje smo potencirali na Odboru za sveobuhvatnu izbornu reformu, i to svakako treba da bude dio 
izbornog zakonodavstva i reforme izbornog zakonodavstva.  Crnoj Gori je dosta stalnih izbornih kampanja, 
dosta je tenzija, dosta joj je toga da se lokalni izbori pretvaraju u pozornicu za razmatranje vrlo često 
geostrateških pitanja, istorijskih sudbonosnih odluka itd. Tamo gdje su stalno izborne kampanje, tu nema 
vremena, nema energije, nema resursa za sprovođenje javnih poslova, za reformske aktivnosti. Reforme 
su nešto što je dugoročno, a izborne kampanje u ovakvim uslovima su od danas do sjutra. I onaj ko misli 
na rejting od danas do sjutra, taj ne vodi računa o dugoročnim stvarima u uslovima političke napetosti, 
polarizacija, stalni izborni procesi otežavaju i dijalog. Svaki dijalog je skopčan sa nekim ustupcima, 
odricanjima da bi se došlo do ostvarivanja zajedničkog interesa. Ako su stalno izbori, onda niko nije 
spreman na to, da pokaže ustupak odricanje, jer će se protumačiti kao slabost. Sve to znamo, ali to nije cilj, 
to nije racio legis ovog predloga zakona. Racio legis ovog predloga zakona je bježanje od izbora i bježanje 
od volje građana, kako bi se sakrio plan prekrajanja izborne volje građana u Skupštini Crne Gore.  
 Imao sam priliku da govorim nešto o ovom predlogu zakona već na Odboru, ali ću podsjetiti na to 
javnost Crne Gore, a govorim jedini u ime kluba kojem pripadam, kako su poslanici, uvažene kolege sa 
moje desne strane koji su bili protiv istog predloga zakona, sa istim obrazloženjem ove jeseni. Jedan od 
njih je rekao, kada smo mi predložili isti predlog zakona, ali sa više obuhvaćenih opština, sa 17 
obuhvaćenih opština, a ovim je obuhvaćeno svega 14 opština. Našim predlogom zakona su obuhvaćena tri 
izborna procesa ovim predlogom zakona su obuhvaćena dva izborna procesa. Dakle, već gubi smisao, već 
gubi svrhu, a u pravno-tehničkom smislu je zakon isti samo su izostavljene tri riječi Cetinje, Petnjica i 
Mojkovac. Dalđkle, poslanik koji je bio protiv tog našeg predloga je rekao - ono što se ovim zakonom želi 
postići jeste unošenje pravne nesigurnosti u pravni sistem, odnosno pravni poredak Crne Gore. A sad je 
potpisao predlog zakona u vezi kojeg je ovo rekao.  
 Dakle, mjereno njegovim aršimima, njegovim viđenjima i pogledima on unosi pravnu nesigurnost u 
pravni sistem, odnosno pravni poredak Crne Gore.  
 Druga koleginica, uvažena poslanica je rekla neću se truditi da obrazlažem šta je rekla o našem 
predlogu zakona, a sad potpisuje isti takav, osim što nema više Petnjice, Cetinja i Mojkovca. Neću se truditi 
da obrazlažem, jer sva obrazloženja koja ukazuju na to da je javni interes da se objedine izbori u svim 
opštinama, a 24 ih je, padaju u vodu kada znamo da ovim predlogom zakona koji su predložili od 24 
opštine nije obuhvaćeno osam opština. O čemu mi onda danas ovdje govorimo? 
 Dakle, tada je bilo sporno što nije obuhvaćeno osam opština, a sad potpisuje isti pravno-tehnički 
tekst kojim nije obuhvaćeno 11 opština. Kome je to prihvatljivije, manje nego više i gore nego bolje? To nije 
politička iracionalnost nego je to racionalna strategija da se sakrije  politička  korupcija i jedini  način da 
dođe ta partija do vlasti, ne preko izbora nego putem koruptivnih šema u Skupštini Crne Gore.  
 Uvažena poslanica,  pravnica, osporavajući pravno-tehnički isti tekst zakona koji sad sama 
potpisuje, je navela sljedeće: "Suprotan je Ustavu, načelu retroaktivnosti i suprotan je onom ključnom 
pravnom principu iz Rimskog prava koji glasi: "Što od početka nije valjano vremenom se ne može osnažiti". 
A u odnosu na dan kad ste podnijeli izmjene zakona, malo ste zakasnili, jer ih je predsjednik države već 
raspisao. Dakle, ona ovim riječima priznaje da je sad potpisala nešto što je neustavno, a i u ovom slučaju 
su već raspisani izbori danas kad mi odlučujemo o ovom Predlogu zakona o odlaganju izbora. Onda ide 
esencijalno tumačenje. Ove izmjene, dakle, naše izmjene koje smo mi predložili prošle jeseni su suprotne 
onome što Ustav garantuje građanima, a to je pravo da biraju i da budu birani. Ona sad, dakle, mjereno 
njenim viđenjem, osporava građanima ustavno pravo da biraju i da budu birani. Kakva neprincipijalnost, da 
ne upotrebim neku težu riječ. Zašto su, postavlja se pitanje suprotne Zakonu o izboru odbornika i 
poslanika? "Pa zato što ovakva izmjena, citiram je, a tiče se objedinjavanja u svim opštinama, može biti 
predmet samo u Zakonu u izboru odbornika i poslanika, a nikako ne može biti predmet ovog zakona zato 
što vi uopšte nijeste objedinili sve opštine. Đe su Nikšić, Herceg Novi, Kotor, Budva, Gusinje?" Dakle, 
saopštila je stav da objedinjavanje izbora može biti samo predmet Zakona o izboru odborika i poslanika 
kritikujući naš predlog, a danas, potpisujući pravno tehnički isti tekst sa prepisanim obrazloženjem 
,potpisuje to kao Zakon o lokalnoj samoupravi. Pita đe su Nikšić, Herceg Novi, Kotor, Budva, Gusinje i Tuzi, 
da ih nije možda dodala ovim predlogom zakona, taman posla, nego je izostavila i Mojkovac i Cetinje i 
Petnjicu. "Nemojte da pričate građanima, citiram je, da ste vi objedinili ove izbore u opštinama, a uopšte 
nije tačno da ste ih objedinili." Pitamo da li ih je ona objedinila? Ovim predlogom koji potpisuje je 
objedinjeno 14 opština, a ne 17 kao prošle jeseni. Gdje su tu isti principi, gdje su tu ista mjerila, gdje su tu 



isti aršini, gdje je tu poštovanje vlastite riječi? Kaže - ova odluka ne može biti predmet izmjena Zakona o 
lokalnoj samoupravi već samo predmet izmjena Zakona o izboru odbornika i poslanika. Ako je tako kako je 
rekla u novembru, zašto sad stavlja potpis na Zakon o lokalnoj samoupravi da se to uradi onim zakonom 
što je osporavala prošle jeseni? 
 Na kraju, moram da kažem, gospodine Škrelja, o ovome bi se još pet sati moglo govoriti. Jednog 
potpisnika tadašnjeg predloga zakona o objedinjavanju lokalnih izbora prozvala je i kazala: "Sve mi se čini 
da je neko tog poslanika pogodio u glavu pa su mu se pravni stavovi pobrkali." Šta se desilo u 
međuvramenu, da li je ko pogođen u glavu, kome su se stavovi pobrkali, dragi građani, sami o ovome 
sudite, jer sramno je što taj poslanik o istoj pravnoj stvari jedno priča danas, a drugo prije 18 mjeseci, a ona 
o istoj pravnoj stvari, iako je ovo netačno što je rekla, a ona o istoj pravnoj stvari priča jedno u novembru, a 
drugo u februaru. U novembru kaže - objedinjavanje izbora ne može putem Zakona o lokalnoj samoupravi 
već samo putem Zakona o izboru odbornika i poslanika, a u januaru i februaru potpisuju Predlog zakona o 
lokalnoj samoupravi, dakle, da njime se može objediniti ovaj skup izbora. Pa, kaže dalje, za toga poslanika 
koji je predlagač bio jesenas objedinjavanje izbora - potpisom na zakon bruka pravnu struku. E, sad se 
može reći da potpisom na ovaj zakon ona bruka pravnu struku, mjereno njenim viđenjem. "Ako laže koza, 
ne laže rog, i taj poslanik sigurno ne govori istinu." Gdje je njena istina? Pala u vodu. Pitala je - i što pade, 
je li moguće da ne drži riječ, a za njegovu partiju riječ je svetinja, bješe li tako? E, pa evo vidjeli smo koliko 
ona drži riječ i koliko drži do pravne struke. Podsjetio bih da nam je svima, posebno nama pravnicima, 
neophodna, i osim one moralne čestitosti ,i pravna čestitost - honestas juridica, taj pojam je odavno 
zaboravljen zbog političkih potreba i potreba da se ostvaruju jeftini poeni. Naš narod je govorio kamen iz 
ruku, a riječ iz usta, ali  izgleda to više ne važi.  
 Uvaženi gospodine Ibrahimoviću, kad je jedan anketar za Valtazara Bogišića prikupljao, istraživao 
kakvi su običaji u Crnoj Gori, posebno mu je referisao kako se doživljava ne držanje sopstvene riječi. 
Kazao je - ne održati svoju riječ je grešno, stidno i bezobrazno, a čovjek koji ne drži sopstvenu riječ ne drži 
se za poštena čovjeka i u njega se vjerovati ne može. Slobodan Tomović, naš ugledni politički filozof, 
teoretičar, etičar je tu nemoć održanja riječi fino uporedio sa defectus moralis i sa odsustvom kulture, 
navike da se obratimo sudu vlastite savjesti. Ako neko ne drži sopstvenu riječ u roku od dva mjeseca dobro 
bi bilo da provjeri sud vlastite savjesti. Možda je dobro i da imamo ovo od neke nove mame Justicije, i 
ovakvi primjeri se mogu izučavati na univerzitetima u sklopu, ne samo pravno-političkih gluposti nego na 
onim studijama gdje se može izučavati, istraživati uticaj smijeha na dužinu života. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 22:11:23) 
 
 Zahvaljujemo i Vama, poslaniče Koprivica.  
 Na listi prijavljenih diskutanata nema više poslanika koji su iskazali interesovanje da učestvuju u 
raspravi. Da li jedan od podnosilaca predloga želi dati završnu riječ? Razumio sam da ne želi samim tim 
mogu konstatovati da je pretres završen i sada prelazimo na izjašnjavanje. Procedura poslanik Rakočević. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (04.02.22 22:11:57) 
 
 Uvaženi predsjedniče Parlamenta, ispred Kluba poslanika Demokratske partije socijalista tražimo 
pauzu od pet minuta jer je pres u toku i neki poslanici nisu tu pa se samim tim ne mogu izjasniti. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 22:12:09) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Rakočević.  
 Nema problema, dajem pauzu od pet minuta.  
 (Pauza) 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 22:19:21) 
 
 Prelazimo, kao što sam najavio, na izjašnjavanje o Predlogu zakona koji je druga tačka dnevnog 
reda. Odlučuje se većinom glasova svih poslanika.  
 Stavljam prvo na glasanje Predlog zakona u načelu. Izvolite, glasajte. 



 Zahvaljujem. Glasalo je 57 poslanika, 46 za, 11 protiv i bez uzdržanih. Konstatujem da je prihvaćen 
Predlog zakona u načelu.  
 Na Predlog zakona podnijeta su četiri amandmana i to:  Zakonodavni odbor - jedan amandman koji 
je sastavni dio Predloga zakona i poslanik Genci Nimanbegu - tri amandmana o kojima treba glasati. 
 Prelazimo prvo na obrazloženje amandmana poslanika Nimanbegua.  
 Izvolite, poslaniče Nimanbegu. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (04.02.22 22:20:34) 
 
 Neću ih obrazlagati, pomaže se lokalnim samoupravama na zahjev iz zajednica opština. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 22:20:42) 
 
 Zahvaljujem. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (04.02.22 22:20:52) 
 
 Hvala, predsjedniče. 
 Evo u ime predlagača prihvatamo amandmane poslanika Gencija Nimanbegua. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (04.02.22 22:21:00) 
 
 Zahvaljujem. 
 Konstatujem da je predstavnik predlagača prihvatio amandmane poslanika Nimanbegua i da su tri 
amandmana poslanika Nimanbegua postala sastavni dio Predloga zakona.  
 Samim tim stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite, glasajte. 
 Zahvaljujem. Glasalo je 57 poslanika, 46 za, 11 protiv i bez uzdržanih. Objavljujem da je Skupština 
usvojila Predlog zakona o dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi.  
 Kolege poslanici i poslanice, ovim je sjednica Trećeg vanrednog zasijedanja u 2022. godini 
završena. Zahvaljujem. 
 


